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Związkowcy z Agros Nova
żądają od ratusza
by nie utrudniał życia fi rmie. str. 5

Tragedia w mleczarni 
– dlaczego pod kołami 
ciężarówki zginęła pracownica? str. 3

Włamanie na kartę
kredytową? To się zdarza.
Mówią poszkodowani. str. 10

Gmina Łowicz | Internauci ostrzegają, policja też

Uważajcie na złodziei!
Przybywa włamań
„Uważajcie, na Strzelcewie grasują włamywacze 
i okradają domy w biały dzień. Przeprowadzają 
wywiady na temat okolicy, a później się włamują. 
Bądźcie czujni i uważajcie. Poinformujcie 
bliskich” – taki wpis kilka dni temu pojawił się 
w mediach społecznościowych. 

Podobne, niepokojące wieści 
dotarły do nas także od mieszkań-
ców. Dotyczyły one jednak innych 
miejscowości, położonych także 
w bliskiej odległości od Łowicza: 
Zawad i Wygody. Gdy zbierali-
śmy informacje na ten temat, lista 
ta przedłużyła się. Były włamania 
zgłoszone na policję oraz próby 
włamań. 

W grudniu miało miejsce wła-
manie do garażu na terenie posesji 
w Jamnie, w okolicach znanej fi r-

my szyjącej maskotki. Cień podej-
rzenia padał wówczas na dwóch 
mężczyzn mieszkających w po-
bliskich Grudzach Starych, jeden 
z nich pochodził z naszego terenu, 
drugi przybył tu prawdopodobnie 
ze Śląska. Obaj mieli złą sławę, 
bo zaczepiali mieszkańców, terro-
ryzowali ich. Jak się dowiedzieli-
śmy w Starych Grudzach – to nie 
oni mogą być podejrzani, ponie-
waż już wcześniej zostali zatrzy-
mani przez policję. 

Z kolei 29 stycznia, między go-
dziną 9. a 10. na terenie jednej z 
posesji w Zielkowicach wtargnęło 
dwóch mężczyzn, prawdopodob-
nie z zamiarem kradzieży. Właści-
ciel, z którym udało się nam skon-
taktować powiedział, że w domu 
była tylko jego żona. Gdy usłysza-
ła, że ktoś dobija się do domu, po-
deszła do okna i zobaczyła dwóch 
mężczyzn. Na jej widok zaczęli 
się dziwnie zachowywać i odcho-
dzić, a jeden z nich próbował się 
schować za trampoliną ogrodową.

Mężczyzna, którego widziała, 
miał twarz zakrytą maseczką, jaką 
teraz każdy a nas nosi. Drugi stał 
nieco dalej, prawdopodobnie „na 
czatach”. Zdarzenie zostało zgło-
szone na policji.

Rzecznik policji w Łowi-
czu kom. Urszula Szymczak po-

twierdza fakt dwóch kradzieży 
z włamaniem, zgłoszonych na ko-
mendę tego samego dnia, co usiło-
wanie włamania w Zielkowicach. 
Właśnie 29 stycznia wpłynęły 
zgłoszenia o dwóch kradzieżach 
z włamaniem do budynków miesz-
kalnych w gminach Łowicz i Chą-
śno – policja nie podaje jednak, 
w jakich miejscowościach. Ujaw-
nia tylko to, że łupem sprawców 
padła m.in. biżuteria i pieniądze. 
Złodzieje dostali się do wnętrza 
po podważeniu okna. 

– Policjanci wykonali oględzi-
ny, zabezpieczyli ślady. Obecnie 
prowadzimy czynności mające 
na celu ustalenie sprawców prze-
stępstw – potwierdza rzecznik.

Policjanci apelują o wzmoże-
nie czujności w miejscu zamiesz-
kania. Przypominają, że niemal 

każde włamanie do domu czy 
mieszkania jest poprzedzone ob-
serwacją ze strony przestępców. – 
Wychodząc z domu zawsze zamy-
kajmy okna, drzwi. Szczególną 
uwagę należy zwracać na drzwi 
balkonowe, tarasowe, ponieważ 
tą drogą najczęściej wchodzą do 
środka złodzieje – przypomina 
Urszula Szymczak. 

O innych włamaniach, do 
sklepów w centrum Łowicza 
– czytaj na str. 11.  aa, mwk

Łowicz - Pływalnia
Weekend na 
zbadanie sytuacji

W ślad za poluzowaniem obo-
wiązujących w kraju obostrzeń, 
od piątku 12 lutego mogą być 
czynne baseny. Również Pływal-
nia Miejska w Łowiczu ma zostać 
otwarta.

Ośrodek Sportu i Rekreacji 
w Łowiczu przygotowuje się do 
otwarcia w piątek w godzinach 14 
– 22. Planowane jest też otwarcie 
w sobotę. – Te dwa dni mają po-
kazać, jakie jest zapotrzebowanie 
i od tego będą zależały ustalenia 
na przyszły tydzień, co do tego w 
jakim wymiarze basen będzie do-
stępny – powiedział nam w środę 
dyrektor OSiR Zbigniew Kuczyń-
ski. Dyrektor przyznaje, że są oso-
by, które już o otwarcie basenu py-
tają, ale o tym, jakie jest faktyczne 
zainteresowanie, można się będzie 
przekonać dopiero po otwarciu. 

Tak jak się można było spodzie-
wać – nie będzie natomiast w tym 
sezonie lodowiska OSiR. Przygo-
towanie go wymagałoby sporych 
nakładów i pracy, a biorąc pod 
uwagę, że zbliża się już połowa lu-
tego, nie miałoby to sensu.   tm

Odśnieżanie chodników | Co się wiąże z zaniedbaniami?

Kto odpowiada za usunięcie śniegu z chodnika?
Od dobrych kilku dniu 
obserwujemy obfi te 
opady śniegu. Biały puch 
zalega nie tylko na ulicach 
utrudniając przejazd 
samochodów, ale także na 
chodnikach. Kto odpowiada 
za jego usunięcie? Co 
zrobić gdy poślizgniemy 
się na lodzie i złamiemy 
rękę? I jak się zabezpieczyć 
przed konsekwencjami tego 
jeśli jesteśmy właścicielami 
posesji? Wyjaśniamy 
w treści artykułu.

Odpowiedzialność za odśnie-
żenie chodnika dzieli się mię-
dzy właścicieli posesji, a zarząd-
cę drogi. Zgodnie z ustawą z 13 
września 1996 roku każdy wła-
ściciel posesji ma obowiązek od-
śnieżyć pas drogi wzdłuż swojej 
posesji. Jest jednak kilka wyjąt-
ków. W przypadku gdy posesję 
od chodnika oddziela pas zieleni, 
obowiązek odśnieżenia spada na 
zarządcę drogi. Ponadto on wła-
śnie (zwykle jest to gmina) musi 

odśnieżyć teren obok posesji gdy 
pobiera opłaty za parking w obrę-
bie chodnika. 

Do obowiązków właścicie-
la działki należy odśnieżenie nie 
tylko śniegu, ale również lodu 
i błota. Co ciekawe śnieg może 
zostać na chodniku byleby został 
udrożniony pas do swobodnego 
przejścia.

Co mu grozi gdy nie 
udrożnimy przejścia?
Za nie odśnieżenie chodnika 

można otrzymać mandat w wyso-
kości nawet 1500 złotych. Ponad-
to za brak odśnieżonego dachu 
lub nie strącane sople można być 
ukaranym mandatem od 20 do 
nawet 5000 złotych. Dużo gorzej 
wygląda sytuacja, gdy z powo-
du nieprzygotowanego chodnika 
przechodniom stanie się krzyw-
da – czy to złamią rękę, czy skrę-
cą kostkę, czy po prostu lekko się 
poobijają. Sprawę cywilną w spra-
wie odszkodowania za leczenie, 
leki czy rehabilitację można wy-
toczyć już za samo udzielenie po-
mocy w szpitalu.

– Często zdarzają się takie spra-
wy, ale trzeba udowodnić zanie-

dbanie. A to nie jest takie proste. 
Te sprawy nigdy nie są czarno-
-białe – tłumaczy nam adwokat 
Marcin Świeszkowski z Łowicza. 
Adwokat zwraca uwagę, że czę-
sto przyczyną może być rozkoja-
rzenie przechodnia. Kontrowersje 
pojawiają się również wtedy gdy 
właściciel odśnieżył teren, posy-
pał piaskiem, ale śnieg i tak zdą-
żył napadać. – To nie jest automat: 
złamana ręka = kara dla właści-
ciela. Czy przechodzień wiedział 
o warunkach? Czy zachował 
ostrożność? Nie zawsze w takiej 
sprawie jest winny – tłumaczy 
nam.

Dobrą metodą na ochronę 
przed takimi sytuacjami i zabez-
pieczenie się przed konsekwen-
cjami fi nansowymi zaniedbania 
jest wykupienie ubezpieczenia 
od odpowiedzialności cywilnej. 
– Rzadko kto teraz nie wykupu-
je takiej polisy – mówi nam pan 
Mirosław Ptaszyński – ubezpie-
czyciel. Przyznaje też, że takie sy-
tuacje rzeczywiście są na począt-
ku dziennym. Wspomina dwa 
przypadki z Łowicza gdzie obok 
sklepu spożywczego oraz apte-
ki przechodnie doznali uszczerb-

ku na zdrowiu i później otrzymali 
od tych placówek ubezpieczenie. 
Obie placówki były na taką sytu-
ację zabezpieczone. 

Prognozy pogody nie zapowia-
dają znaczącej poprawy warun-
ków pogodowych, a minusowe 
temperatury mają utrzymywać się 
jeszcze przed długi czas. Dlate-
go w trosce o innych, ale również 
o swoje bezpieczeństwo warto pa-
miętać o odśnieżeniu terenu wo-
kół swojej posesji. ale również, 
będąc w roli przechodnia, warto 
uważać na drogach oraz chodni-
kach, ponieważ nie zawsze da się 
wygrać z żywiołem. A odszkodo-
wanie jest marną pociechą.  ek

Edukacja | Nasz raport

Czy nauczyciele chcą się 
szczepić?

Na pewno mogą. Są przewi-
dziani do szczepień jako jed-
na z pierwszych grup, po służbie 
zdrowia i najstarszych seniorach. 
Ale dla nich przewidziana jest 
szczepionka fi rmy Astra Zeneca, 
oceniana jako nieco mniej sku-
teczna niż inne preparaty, choć 
bezwzględnie chroniąca przed 
ciężkim przebiegiem choroby – 
i przewidziana tylko dla ludzi 
przed 60 rokiem życia. Czy będą 

chcieli z niej skorzystać? I czy ja-
kiś posłuch znajdują w tej grupie 
zawodowej radykalne hasła an-
tyszczepionkowców?

Nauczyciele mogli zgłaszać 
chęć szczepienia się od ostat-
niego poniedziałku 8 lutego do 
środy 11 lutego. Czy skorzystali 
z niej pedagodzy w placówkach 
na naszym terenie? – czytaj w na-
szym raporcie na stronach 15-16. 
 wal

Niemal każde 
włamanie do domu 
czy mieszkania 
jest poprzedzone 
obserwacją 
ze strony 
przestępców.
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Szczepionka to szansa – ale nie wszyscy tak ją postrzegają.
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Łowicz | Osiedle Reymonta

Strażacy wynieśli z bloku 
nieszczelną butlę z gazem

Strażacy dwa razy jechali w so-
botę, 6 lutego, na osiedle Rey-
monta, skąd wpływały zgłosze-
nia o wyczuwalnym zapachu gazu 
z  butli propan-butan na klatce 
schodowej. Pierwsze zgłoszenie 
wpłynęło o  godz. 21.45. Spraw-
dzono klatkę schodową oraz lo-
kale, w których byli mieszkańcy. 
Urządzenia pomiarowe nie stwier-
dziły jednak obecności gazu.

Kolejne zgłoszenie wpłynęło 
o  godz. 23.02. Strażacy powtó-
rzyli czynności, tym razem, po 
dłuższym sprawdzeniu, urządze-
nia pomiarowe dały pozytywne 
wskazania, kierując ich pod drzwi 

mieszkania, w którym nikogo nie 
było. Udało się jednak szybko na-
wiązać kontakt z  właścicielem, 
który przyjechał i otworzył drzwi. 
W  mieszkaniu strażacy stwier-
dzili nieszczelność butli z gazem 
propan-butan. Została ona wynie-
siona z  mieszkania na zewnątrz 
i zabezpieczona.

Wietrzenie klatki schodowej 
oraz otwarte okno w kontrolowa-
nym mieszkaniu prawdopodobnie 
sprawiły, że za pierwszym razem 
gazu nie stwierdzono. Informując 
straż o ponownym wyczuciu gazu, 
mieszkańcy prawdopodobnie za-
pobiegli tragedii.  tb

Łowicz | Zadzwonili na straż, bo źle się czuli

Rodzina zaczadziła się w bloku
Strażacy z łowickiej Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej PSP udzielili 
w sobotę, 6 lutego, pomocy pięciu osobom z jednego mieszkania w bloku 1C 
na os. Czajki, które uległy zaczadzeniu. Nikomu nic poważnego się nie stało. 
Niepokój budzi jednak to, że czad znalazł się w mieszkaniu, 
w bloku, który ma centralne ogrzewanie i kotłownię opalaną gazem 
ziemnym. Skąd więc się wziął?

Mieszkańcy bloku zdecydo-
wali się powiadomić straż oko-
ło godz. 21.30, gdy pojawiły się 
u  nich zawroty głowy i  pogor-
szyło się samopoczucie. Jeden 
z  mieszkańców miał przenośny 
czujnik tlenku węgla i  sprawdził 
powietrze, urządzenie wykazało 
obecność trującego gazu.

Przed przybyciem straży pię-
cioosobowa rodzina opuściła 

mieszkanie, lokal został przewie-
trzony, a mimo to urządzenie po-
miarowe stwierdziło obecność 
w powietrzu trującego tlenku cza-
du wskazując 30 ppm (jednost-
ka określająca wysokość stężenia 
ppm w powietrzu).

Strażacy przebadali także 
mieszkańców, którzy uskarżali się 
na ból i zawroty głowy. Okazało 
się, że u wszystkich (oprócz małe-
go dziecka) stwierdzono w wydy-
chanym powietrzu obecność tlen-
ku węgla. Najwięcej u 51-letniego 
mężczyzny – ponad 20 ppm. War-
tości te nie wskazywały na moż-
liwość powstania bezpośredniego 

zagrożenia życia. Poważne pro-
blemy dla zdrowia mogą się po-
jawić, gdy organizm człowieka 
przebywa kilka godzin w  środo-
wisku, gdzie nasycenie powietrza 
tlenkiem węgla przekracza 100 
ppm.

Po udzielonej przez zespół ra-
townictwa medycznego pierwszej 
pomocy, nikt z rodziny nie został 
hospitalizowany, wszyscy spędzi-
li noc u bliskich. Na miejscu był 
obecny przedstawiciel administra-
cji – Zakładu Gospodarki Miesz-
kaniowej.

– Nie wiem jak do tego doszło. 
Dla mnie to wręcz niemożliwe, 

byłem w niedzielę 7 lutego w tym 
mieszkaniu sprawdziłem przewo-
dy wentylacyjne i moim zdaniem 
działają one bez zarzutu, ciągi są 
prawidłowe. Najdziwniejsze było 
to, że najwyższe stężenie tlenku 
węgla wystąpiło w małym poko-
ju, który nie ma dostępu do tych 
przewodów. Nie miałem dotąd 
do czynienia z  takim przypad-
kiem – powiedział nam Mirosław 
Czubik, który prowadzi w Łowi-
czu Zakład Usług Kominiarskich 
i ma umowę z ZGM.

Jedyne wytłumaczenie, jakie 
jego zdaniem wchodzi w  grę, 
dotyczy możliwości wystąpie-
nia ciągu wstecznego w  prze-
wodach wentylacyjnych. Może 
się on pojawić przy silnym wie-
trze lub gdy okna są zaszczelnio-
ne „na głucho”. Możliwe więc, 
że tlenek węgla został zassa-
ny przez przewód wentylacyjny. 
Niedaleko znajduje się komin ko-
tłowni, choć zasilana jest ona ga-

zem ziemnym, to mimo wszystko 
emituje ona tlenek węgla po-
wstały w procesie spalania, choć 
w zdecydowanie mniejszych ilo-
ściach niż w kotłowniach węglo-
wych.

Kominiarz przyznaje jednak, 
że to rzadkie zjawisko, a jego wy-
stąpienie jako przyczyna zatrucia 
czadem jest jeszcze rzadsze. Jego 
zdaniem możliwe też, że niesiony 
z wiatrem dym z tlenkiem węgla 
dostał się do mieszkania przez 
rozszczelnione okna.

Kominiarz mówi o  zdarzeniu 
jak o  prawdziwej zagadce, do-
dając, że trujący gaz pojawił się 
tylko w  jednym mieszkaniu na 
ostatniej kondygnacji, w  innych 
lokalach korzystających z  tych 
samych pionów wentylacyjnych 
odczyty na urządzeniu kontrol-
nym wskazywały „0”. Jego zda-
niem podstawą bezpieczeństwa 
jest zapewnienie odpowiedniej 
wentylacji w domu przez rozsz-

czelnienie okna i  nie zatykanie 
otworów wentylacyjnych.

Dyrektor ZGM Joanna Mika 
powiedziała nam, że to, co się sta-
ło, budzi duży niepokój o bezpie-
czeństwo lokatorów. Po wizycie 
kominiarza zdecydowała o  zało-
żeniu w mieszkaniu czujki tlenku 
węgla. – Za każdym razem gdy 
kominiarz ma uzasadnione oba-
wy o  bezpieczeństwo lokatorów 
i gdzie w mieszkaniach są piece 
– montujemy czujki. Praktykę taką 
stosujemy od kilku lat – mówi. 

Jedyne wytłumaczenie, 
jakie wchodzi w grę, 
dotyczy możliwości 
wystąpienia ciągu 
wstecznego 
w przewodach 
wentylacyjnych. 
Możliwe, że tlenek 
węgla został zassany 
przez przewód 
wentylacyjny.

TOMASZ
BARTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Łowicz | Wypadek wyglądał groźnie, ale nikt nie odniósł obrażeń 

Dźwig przewrócił się na budowie. 
Ramię spadło na chodnik
Do groźnego zdarzenia 
doszło w czwartek, 4 lutego, 
kilkanaście minut przed 
godziną 14.00 na budowie 
trzech bloków w ramach 
programu Mieszkanie Plus 
na Korabce w Łowiczu. 
Przewrócił się tam 
30-tonowy dźwig. 

Wysunięte ramię dźwigu 
zmiażdżyło ogrodzenie wokół bu-
dowy i  spadło na pobliski chod-
nik. Całe szczęście nikt w  tym 
momencie po nim nie szedł. 

Choć sytuacja wyglądała bar-
dzo groźnie, nikt nie odniósł ob-
rażeń. Operator dźwigu również 
może mówić o szczęściu. Nie było 
go w  tym momencie w  kabinie. 
– Akurat wyszedł zobaczyć czy 
nie zawadzi pracującej obok ko-
parki – dowiedzieliśmy się na 
miejscu. Zdarzenie wzbudziło 
spore zainteresowanie okolicznych 
mieszkańców. Niektórzy z nich na-
wet żartowali, że dźwig przygoto-
wywał się „do pionowego startu”. 

Do wypadku doszło podczas 
próby podniesienia i  osadzenia 
ciężkiej betonowej studni, która 
ma być elementem powstającej 
przy blokach kanalizacji desz-
czowej. – Z  tego co widziałem 
na miejscu, grunt okazał się zbyt 
grząski i  osunął się pod dźwi-

giem. Dobrze, że nikomu nic 
się nie stało – powiedział nam 
naczelni Wydziału Inwestycji 
i  Remontów łowickiego Urzędu 
Miejskiego Grzegorz Pełka, któ-
ry przyjechał na miejsce bezpo-
średnio po otrzymaniu informacji 
o zdarzeniu. 

W rozmowie z nami przyznał, 
że poważnie wystraszył się, gdy 
został poinformowany o  zdarze-
niu, ponieważ zrozumiał, że do-
szło do przewrócenia dużego 
– znacznie większego od tego, 
który faktycznie przewrócił się 
– pracującego na tej budowie. 
Firma budująca bloki wynajęła 
usługę dźwigową w łowickiej fi r-
mie „Budowa”. 

Upadające na chodnik ramię 
dźwigu o włos minęło linię śred-
niego napięcia, która przebiega 
wzdłuż chodnika, na który upa-
dło. – Tutaj również możemy 
mówić o  tym, że fi rma i opera-
tor dźwigu mieli sporo szczęścia 
– uważa naczelnik Pełka. Miejsce 
zdarzenia zostało zabezpieczone, 
chodnik również. 

Zbadaniem okoliczności 
zdarzenia zajmą się inspekto-
rzy skierniewickiego oddzia-
łu Państwowej Inspekcji Pracy. 
W  związku ze zdarzeniem nie 
było konieczności przerywania 
innych prac przy budowie blo-
ków.  mak

Łowicz | Wandal na Starorzeczu

Pijany demolował wiatę 
przystankową 

W piątek 5 lutego około 19.30 
dyżurny policji otrzymał zgłosze-
nie mówiące o  tym, że niezna-
ny mężczyzna demoluje wiatę 
przystankową w  okolicy ul. Sta-
rorzecze. Gdy patrol pojechał we 
wskazane miejsce, mężczyzna już 
uciekł. Policjanci zaczęli go szu-
kać. Po krótkim pościgu, zatrzy-
mali w  rejonie osiedla Tkaczew 

uciekającego 25-latka z  powiatu 
łowickiego. Znany policji męż-
czyzna był pod wpływem alkoho-
lu. Badanie wykazało prawie 1,7 
promila alkoholu w  jego organi-
zmie. 

Po wytrzeźwieniu usłyszał za-
rzut uszkodzenia mienia, za co 
grozi mu do 5 lat pozbawienia 
wolności.  aa

Łyszkowice | Niedzielna interwencja OSP

Zapaliła się sadza w kominie
Zastęp druhów z OSP Łyszko-

wice, skierowany przez dyżurnego 
PSP, wspólnie z zastępem z JRG 
PSP w Łowiczu podjął interwen-
cję po godz. 19.40 w niedzielę 7 
lutego na ul. Sportowej w Łyszko-

wicach, gdzie doszło do zapłonu 
sadzy w przewodzie kominowym. 
Na szczęście pożar nie rozprze-
strzenił się, udało się go stłumić 
w  kominie, po czym ten został 
przez strażaków wyczyszczony.  tb

Łowicz | Ludzie chcieli pomóc

Ratowano pięknego bernardyna
W niedzielę 7 lutego krótko przed północą na ul. Łódzkiej TIR potrącił bernardyna. 
Uderzenie i skowyt zwierzęcia zaalarmował jedną z mieszkanek ulicy, która podjęła 
interwencję. Niestety kierowca się nie zatrzymał, choć miał taki obowiązek.

Na miejscu interweniował pa-
trol policji, członkowie Łowic-
kiego Stowarzyszenia Przyja-
ciół Zwierząt i lekarz weterynarii 
z Przychodni Weterynaryjnej Po-
pławscy S.C. Niestety, zwierzę, 

choć jeszcze na miejscu zdarze-
nia próbowało uciekać, po prze-
wiezieniu do lecznicy i próbie le-
czenia nie przeżyło. Stwierdzono 
u niego pęknięcie miednicy, obra-
żenia i krwotok wewnętrzny.

– To była piękna suka bernar-
dyna, trzyletnia, właściciel się 
nie zgłosił, nie wiemy skąd po-
chodziła, może ciągle jej ktoś 
szuka – powiedziała nam pani 
Anna z  Łowickiego Stowa-

rzyszenia Przyjaciół Zwierząt. 
Jak powiedziała nam prezes sto-
warzyszenia Grażyna Wołynik, 
w kwietniu ubiegłego roku, tak-
że na ulicy Łódzkiej, Stowarzy-
szenie interweniowało w podob-
nej sprawie, potrącony pies także 
miał poważne obrażenia i  nikłe 
szanse na wyzdrowienie. Szczę-
śliwie jednak, dzięki opiece jed-
nej z wolontariuszek, przeżył. Jak 
podkreśliła, w  obu przypadkach 
interwencję podjęli mieszkańcy 
ulicy, którzy mieli wielkie serce. 
 tb

Szczęśliwie ulicą Grunwaldzką nikt w tym momencie nie przechodził.
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OSM Łowicz | Tragedia na terenie mleczarni. 

Nie żyje pracownica. 
Zginęła pod ciężarówką
3 lutego o godz. 19.30 doszło do tragicznego 
wypadku na terenie Okręgowej Spółdzielni 
Mleczarskiej w Łowiczu. Ciężarowa Scania 
z cysterną do transportu mleka potrąciła 
pracownicę zakładu. Kobietę na miejscu 
reanimowano, a następnie, ze zmiażdżonymi 
nogami, przetransportowano karetką 
do Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego 
im. M. Kopernika w Łodzi. Tam niestety zmarła. 

Jak nas poinformowała Urszu-
la Szymczak, rzecznik prasowy 
KPP w  Łowiczu, za kierownicą 
Scanii siedział 53-letni mieszka-
niec powiatu łowickiego, a ofi arą 
wypadku jest 56-letnia mieszkan-
ka Łowicza. 

Przyczyny tego nieszczęśli-
wego zdarzenia są wyjaśniane 
w  toku postępowania, które na-
tychmiast wszczęła Prokurato-
ra Rejonowa w Łowiczu. Odręb-
ne postępowanie następnego dnia 
rozpoczęła Państwa Inspekcja Pra-
cy.

Magdalena Bursa, prokurator 
rejonowa w Łowiczu, powiedzia-

ła nam, że sekcja zwłok kobiety 
została wykonana w  poniedzia-
łek, 8 lutego. Na jej wyniki trze-
ba będzie czekać co najmniej 3-4 
tygodnie. Czynności trwają, a dla 
ich potrzeb zabezpieczone zosta-
ły wszystkie materiały, również 
nagranie z  zakładowego monito-
ringu. 

Ze źródeł nieofi cjalnych uda-
ło się nam dowiedzieć znacz-
nie więcej. Ofi arą wypadku była 
pochodząca z  Kocierzewa Gra-
żyna B., związana z  OSM od 
kilkunastu lat, najpierw w  dzia-
le produkującym śmietankę do 
mleka, w  małych opakowaniach, 
ostatnio w dziale odbioru mleka. 
Znając charakter jej pracy, oso-
by, z którymi rozmawialiśmy, po-
wiedziały nam, że z  pewnością 
wyszła na zewnątrz, ponieważ jej 
zadaniem było zarejestrowanie 

i  zważenie dostarczonego mleka 
oraz jego spust do zbiorników 
na mleko surowe. 

Odbywa się to na 4 stanowi-
skach pod wiatą, która jest zlokali-
zowana od tyłu zakładu (w stosun-
ku do wjazdu na jego teren przez 
główną bramę). Tej części pla-
cu nie widać od ulicy Przemysło-
wej, bo graniczy ona z ogródkami 
działkowymi. 

Scania, która kobietę potrąci-
ła, należała do zakładu. Kierował 
nią Bogdan G. z okolic Łowicza. 
Do tragicznego zdarzenia doszło 
prawdopodobnie w  momencie, 
gdy kobieta przechodziła z przodu 
ciężarówki, a kierowca – który jej 
nie widział – właśnie ruszył. Usły-
szeliśmy też inną wersję, że kobie-
ta przechodząc przy ciężarówce 
potknęła się i przewróciła. W obu 
ciąg dalszy jest taki sam – kierow-
ca nie zorientował się, co się stało. 
Odjechał i zatrzymany miał zostać 
dopiero na portierni przy głównej 
bramie. Tu dowiedział się, co się 
stało. Był w szoku. 

Warto podkreślić, że nie był 
to ciągnik siodłowy, ale znacznie 
mniejsza ciężarówka, prawdopo-
dobnie jedna z tych zakupionych 
w  2019 roku, które wyposażone 
są w specjalny system poboru pró-
bek mleka z  automatyczną wy-
mianą pojemników oraz z czytni-
kiem kodów kreskowych, żeby nie 
można było podmienić próbek za-
nim trafi ą one do laboratorium.

Tak u nas jest
– Generalnie, jak to u  nas 

w  mleczarni, każdy chodzi jak 
chce i nie ma wydzielonych stref 
dla pieszych i  dla samochodów, 
bo wydzielone chodniki to tylko 
teoria – powiedziała nam wielo-
letnia pracownica OSM w Łowi-

czu, nadal tam pracująca. Wiele 
razy miała okazję zaobserwować, 
jak pracownicy przychodzą do 
pracy i  spieszą się, żeby zdążyć 
na czas. Każdy musi przejść przez 
portiernię, a teraz, z powodu epi-
demii, każdy ma mierzoną tempe-

raturę. Po wyjściu z portierni – jak 
mówi – nikt nie ogląda się za sie-
bie, każdy pędzi do pracy, żeby się 
nie spóźnić. Tymczasem gołym 
okiem widać, że ciężarówki jeż-
dżące na terenie zakładu czasami 
ścinają zakręty – śladami po tym 
są uszkodzone krawężniki i rozje-
chane krzewy. 

W rozmowie z  nami wyra-
ziła też obawę czy w  miejscu, 
gdzie doszło do wypadku, nie 
jest za ciemno – bo światło, które 
oświetla mleczarnię, jest jej zda-
niem dość słabe i koloru żółtego. 
Może lepsze byłoby mocniejsze 
i białe? 

Wątpliwości te rozwiewa inny 
nasz rozmówca, przez wiele lat 
związany z  mleczarnią. Nie był 

on przy zdarzeniu, ale uważa, 
że pod względem BHP miej-
sce, gdzie odbywa się zrzut mle-
ka, jest dobrze do tego przygo-
towane. Istnieje tam oświetlenie 
z góry i boczne, z miejsca, w któ-
rym są pompy. 

Pracownicy poruszeni
– Była to bardzo bystra i  pra-

cowita, bardzo fajna dziewczyna 
– mówi o Grażynie B. wieloletnia 
pracownica mleczarni, poruszona 
tragedią. – Przesympatyczna, dała 
się lubić. W mleczarni pracowała 
ponad dziesięć lat – dodaje. Inna 
kobieta pamięta, że Grażyna prze-
szła ciężkie chwile w życiu, ale nie 
straciła pogody ducha. Miała czte-
rech synów, dwaj z nich niedaw-
no założyli rodziny. Jej śmierć jest 
dla niej szokiem, ale nie tylko dla 
niej. Wszyscy w zakładzie są nią 
wstrząśnięci. 

Bogdan G. również cieszył się 
bardzo dobrą opinią. To doświad-
czony kierowca, z długim stażem 
i  duszą społecznika. – Solidny, 
uczciwy. Bardzo dobry chłopak 
– powiedział nam były pracow-
nik mleczarni, który dobrze go 
znał. Jego zdaniem miał on też po-
ważanie w  miejscowości, w  któ-
rej mieszkał. W  poprzedniej był, 
a w obecnej kadencji jest jej soł-
tysem. 

Wiceprezes OSM Łukasz Sie-
wierski powiedział nam, że w ża-
den sposób nie chce i nie może się 
wypowiadać co do winy kogokol-
wiek w tym przypadku – wszyst-
kie okoliczności wyjaśni Inspek-
cja Pracy oraz prokuratura. Pewne 
jest, że był to nieszczęśliwy wypa-
dek, jeśli można mówić o czyjej-
kolwiek winie, to nieumyślnej.

Wiceprezes dodaje, że dla kie-
rownictwa fi rmy i  załogi jest to 
wydarzenie trudne, bowiem wy-
padki przy pracy w OSM od daw-
na się nie zdarzały. 

Aktualności

MIRKA WOLSKA
-KOBIERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

Bardzo bystra 
i pracowita, bardzo 
fajna dziewczyna. 
Przesympatyczna, 
dała się lubić.

Solidny, uczciwy. 
Bardzo dobry chłopak. 
Miał poważanie 
w miejscowości, 
w której mieszkał.

OKOLICZNOŚCI WYPADKU BADA 
PAŃSTWOWA INSPEKCJA PRACY
Sprawą tragicznego 
wypadku w OSM zajęła 
się Państwowa Inspekcja 
Pracy. Dzień po zdarzeniu, 
rano 4 lutego, na miejsce 
skierowany został jeden 
z inspektorów, który 
przeprowadził kontrolę. 
Rzecznik prasowy PIP 
w Łodzi Kamil Kałużny 

powiedział nam, że 
postępowanie kontrolne 
jest w toku i zakończy 
się w ciągu kilku tygodni. 
Jeśli pracodawca nie 
zgłosi żadnych zastrzeżeń 
i protokół będzie przez 
niego podpisany, PIP 
będzie mógł poinformować 
o wnioskach. tb

Okręgowa Spółdzielnia Mleczarska należy do największych w Łowiczu fi rm. Wypadki zdarzają się w niej 
rzadko. Ten z 3 lutego był jednak wyjątkowo tragiczny. 
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Scanie autocysterny do przewozu mleka zostały zaprezentowane 
przez spółdzielnię po raz pierwszy w grudniu 2019 – wtedy były one 
zakupione. Zdjęcie wykonaliśmy właśnie wtedy. 
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Łowicz | Radni wkurzeni! – ale sami nie dopatrzyli

Opony musisz wywozić sam
Miejscy radni dali wyraz swego oburzenia na ostatniej sesji 28 stycznia, 
krytykując naczelnika Wydziału Spraw Komunalnych Pawła Gawrońskiego 
za zobowiązanie mieszkańców do bezpośredniego samodzielnego dostarczania 
zużytych opon samochodowych do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych w Jastrzębi. W czasie dyskusji okazało się jednak, że na sesji 
26 listopada, przyjmując uchwałę określającą szczegółowy sposób i zakres 
odbioru odpadów komunalnych, to oni sami nie zmienili kluczowego zapisu.

Radny Robert Wójcik z Łowic-
kie.pl powiedział, że w harmono-
gramie odbioru odpadów na 2021 
rok ze zdziwieniem zauważył, iż 
mieszkańców obciążono tym obo-
wiązkiem. Jak stwierdził w  dys-
kusji, ustalenia i wola radnych była 
inna: opony miały być odbierane 
bezpośrednio od mieszkańców. 

Do krytyki włączyli się także 
radni z Klubu PiS i Niezależni Ja-
kub Wolski oraz przewodniczą-
cy Rady Jacek Wiśniewski. Padły 
mocne słowa z ich strony, że czu-
ją się oszukani. Wójcik powiedział 

o utracie zaufania do naczelnika. 
Radny Lech Aniszewski przypo-
mniał, że uchwały regulujące od-
biór odpadów na terenie Łowicza 
zostały radnym przedłożone gdy 
trwał już przetarg mający wyło-
nić fi rmę, która się tym miała za-
jąć, a więc niejako ich zapisy były 
dostosowane do  przygotowanej 
specyfi kacji zamówienia publicz-
nego. Wygląda to więc tak, jakby 
radni mieli zatwierdzać urzędni-
cze decyzje, bez prawa głosu.

Naczelnik Paweł Gawroński 
poczuł się wyraźnie dotknięty sło-

wami radnych, powiedział, że ni-
kogo nie oszukiwał. W jego obro-
nie stanął też burmistrz Krzysztof 
Kaliński. Naczelnik zaznaczył, 
że na sesji 26 listopada podjęto 
dwie uchwały. Pierwsza to uchwa-
ła zatwierdzająca regulamin 
utrzymania czystości na terenie 
miasta Łowicza, druga to uchwa-
ła określająca sposób i zakres od-
bioru odpadów. Problem w  tym, 
że radni wprowadzili zmiany tylko 
w pierwszej z tych uchwał, w tym, 
na wniosek radnego Aniszewskie-
go, słowo „należy” zastąpiono sło-

wem „można” w paragrafach mó-
wiących o dostarczaniu opon jak 
i wielkich gabarytów (np. mebli) 
do PSZOK. 

Radni jednak nie dokonali 
zmiany w drugiej uchwale, gdzie 
w  paragrafi e trzecim jest zapis 
określający, które frakcje odpa-
dów będą odbierane bezpośred-
nio spod domów mieszkańców, 
a  które muszą oni samodzielnie 
dostarczyć do  PSZOK – wśród 
tych pozostawili opony (mieszka-
niec może dostarczyć do PSZOK 
rocznie 4 zużyte opony z  jednej 
posesji). Choć zapisy obu uchwał 
nie współgrają, to się nie wyklu-
czają.

Radni przeprosili naczelni-
ka za swoje słowa, przyznając, 
że w  drugiej uchwale przeoczyli 
przypisanie opon do grupy frakcji 
dostarczanych do PSZOK. Zarzu-
cili jednak naczelnikowi Gawroń-
skiemu, że znając intencje wyra-

żane na listopadowej sesji, winien 
im podpowiedzieć, że w uchwale 
o sposobie i zakresie odbioru od-
padów powinni także dokonać 
zmiany, przenosząc opony do gru-
py frakcji odbieranych spod pose-
sji. 

Radni Łowickie.pl zwróci-
li się do niego o podjęcie starań, 
aby opony były jednak odbierane 
od mieszkańców.

Co dalej? 
Przedyskutują 
z prawnikami
Gawroński w rozmowie z nami 

powiedział, że odbiór odpadów 
na terenie miasta odbywa się 
na podstawie ustawy o zamówie-
niach publicznych, która nie daje 
możliwości zawierania z fi rmą re-
alizującą zlecenie zamówień uzu-
pełniających. Sprawa zostanie jed-
nak przedyskutowana z miejskim 
prawnikiem. 

Naczelnik wykluczył inne roz-
wiązanie, wyrażone przez prze-
wodniczącego Rady Miejskiej 
Jacka Wiśniewskiego, aby w  ta-
kim razie opony odbierała miej-
ska spółka Zakład Utrzymania 
Miasta. ZUM nie ma takiej moż-
liwości, musiałby np. wcześniej 
uzyskać wpis umożliwiający pro-
wadzenie działalności koncesjo-
nowanej i  musiano by zmienić 
zapisy umowy określające zakres 
jego działalności.  tb

Uchwały zostały 
radnym przedłożone, 
gdy trwał już przetarg 
mający wyłonić fi rmę, 
która się tym miała 
zająć. Wygląda to 
więc tak, jakby radni 
mieli zatwierdzać 
urzędnicze decyzje, 
bez prawa głosu.

Łowicz | ŁSM

Drugie piętro Domu Spółdzielczego do remontu
Lada dzień rozpocznie się remont pomieszczeń 
położonych na II piętrze Domu Spółdzielczego 
imienia Jana Koteckiego (pierwszego prezesa ŁSM), 
zlokalizowanego przy ul. Mostowej w Łowiczu. 

Budynek pochodzący z  1969 
roku od lat był i jest siedzibą punk-
tów usługowych, handlowych 
i siedzibą stowarzyszeń.

Obecnie jest siedzibą zloka-
lizowanej na parterze przychod-
ni, Hufca ZHP Łowicz, Łowic-
kiego Towarzystwa Przyjaciół 
Nauk, Stowarzyszenia Łowickie.
pl, Stowarzyszenia Szarych Sze-
regów, Europejskiej Unii Kobiet 
oraz Uczniowskiego Klubu Tańca 
Sportowego.

Lista może się powiększyć, 
ponieważ na II piętrze, które zo-
stanie wyremontowane, poza 
Hufcem ZHP są trzy wolne po-

mieszczenia, które spółdzielnia 
chciałaby wynająć. Do niedaw-
na służyły one jako magazy-
ny Stowarzyszenia Dać Szansę, 
które tutaj miało swoją siedzibę, 
a  obecnie się przeniosło w  Al. 
Sienkiewicza – do  budynku 
do Gimnazjum nr 1. 

Jak nam powiedział prezes 
ŁSM Mariusz Siewiera, remont 
zostanie przeprowadzony siłami 
brygady remontowo-budowlanej. 
Obejmie wspomniane trzy wolne 
pomieszczenia oraz te, które zaj-
mują harcerze, korytarz i  węzeł 
sanitarny. Dodatkowo odnowiona 
zostanie klatka schodowa. 

Zakres prac obejmować będzie 
wymianę instalacji elektrycznej 
(jest ona aluminiowa), wymianę 

podłóg, drzwi, naprawę tynków 
i wymianę oświetlenia. Pomiesz-
czenia zostaną odnowione.  mwk

Łowicz | Kontrowersyjny pomysł ratusza

300 tysięcy na promocję 
miasta dla Pelikana
Budżet miasta nie został 
przyjęty na ostatniej sesji 
Rady Miejskiej, 
28 stycznia, nie dyskutowano 
więc wniosku burmistrza, 
w którym zaproponował 
on wprowadzenie 
w projekcie uchwały zapisu 
o przekazaniu 300 tys. zł 
na promocję miasta dla 
Klubu Sportowego Pelikan.

W ostatnich latach klub nie ko-
rzystał z  pieniędzy na promocję 
miasta. Wprowadzenie wydatku 
do budżetu to próba udzielenia 
mu wsparcia w  roku, w  którym 
nie będzie czerpał zysków z inka-
sa za zbieranie od handlujących 
na targowisku miejskim opłaty 
targowej. 

O problemie pisaliśmy już 
na łamach Nowego Łowiczanina. 
Gdy pytaliśmy burmistrza o  to, 
czy miasto podejmie jakieś pró-
by wsparcia klubu, powiedział 
nam, że sprawa jest analizowana 
i że szkoda, iż podejmując decy-
zje o zamrożeniu pobierania opłat 
targowych, rząd nie pomyślał o in-
kasentach, którzy wobec tej decy-
zji poniosą straty. Tym bardziej, 
że w Łowiczu sytuacja jest wyjąt-
kowa: poborem inkasa zajmuje się 
nie fi rma, ale klub sportowy, który 
dochód wykorzystuje na fi nanso-
wanie statutowej działalności.

Przypomnijmy, że za sprawą 
decyzji rządu w  związku z  pan-
demią wszystkie gminy otrzy-
mają zwrot pobieranej na targu 
opłaty w wysokości z 2019 roku, 
przy czym mają zrezygnować z jej 
zbierania w roku 2021. Rozwiąza-
nie to ma zrekompensować stra-
ty poniesione w 2020 roku przez 
samorządy oraz wesprzeć han-

dlujących. W przypadku Łowicza 
zwrot wyniesie 677 tys. zł, a strata 
Pelikana, który nie będzie zbierał 
opłat – 419 tys. zł.

We wniosku, który pojawił się 
na sesji, wpisano konkretnego be-
nefi cjenta pieniędzy – KS Pelikan, 
ujmując, że jest to zakup usług 
pozostałych na promocję miasta 
poprzez sport, z  przeznaczeniem 
na promocję podczas rozgrywek 
ligowych piłki nożnej.

Choć wniosek nie był dysku-
towany, to wzbudził on emocje 
wśród radnych, zwłaszcza, że cią-
gle świeża jest sprawa rozliczenia 
się KS Księżak z  dotacji udzie-
lonej przez ratusz: w  protokole 
pokontrolnym stwierdzono tam 
wiele uchybień, a ratusz złożył za-
wiadomienie o możliwości popeł-
nienia przestępstwa do Prokuratu-
ry Rejonowej w Łowiczu. Księżak 
i Pelikan to nie to samo, ale jednak 
to, co zdarzyło się w  Księżaku, 
rzuca automatycznie cień na cały 
lokalny sport wyczynowy.

Przewodniczący Rady Miej-
skiej Jacek Wiśniewski, spytany 
o to, co sądzi na ten temat, powie-
dział nam, że zamiar ten w  jego 
odczuciu budzi duże wątpliwości, 
tym bardziej, że rozliczenie wy-
datków promocyjnych jest jesz-
cze bardziej kłopotliwe niż do-
tacji udzielanej klubom. Oprócz 
tego zastanawia się on jaką formę 
miałaby mieć ta promocja? Czy 
oznacza to, że wystarczy obec-
ność zawodników w  koszulkach 
z  herbem Łowicza na meczach 
oraz wystawienie baneru? 

Wiśniewski spodziewa się, 
że wniosek wróci na sesję w  lu-
tym, na której, jak uważa, budżet 
zostanie uchwalony. Wówczas 
wniosek będzie szerzej dyskuto-
wany, wcześniej radni pochylą się 
nad nim na komisjach.  tb

Murale i graffi ti 
na naszych ulicach
Sztuka? Wandalizm? Klubowa wojna. str. 24

ŁSM planuje wyremontowanie pomieszczeń na II piętrze tego 
budynku siłami swoich pracowników z brygady remontowo-budowlanej.
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Łowicz | W sprawie oczyszczalni ZPOW Agros Nova

Przyzakładowa Solidarność murem 
za interesami pracowników i zakładu
Komisja Międzyzakładowa ZPOW Agros Nova 
NSZZ Solidarność apeluje do radnych i władz 
miasta o wypracowanie porozumienia w sprawie 
budowy oczyszczalni ścieków przy zakładzie 
Agros Nova. Wzywają do konstruktywnej 
współpracy, która nie musi oznaczać ustępstw,  
ale powinna oznaczać przede wszystkim poważne 
traktowanie.

Treść pisma wskazuje,  
że w  starciu między zakładem 
a miastem, które odmówiło wyda-
nia decyzji o ustaleniu uwarunko-
wań środowiskowych, koniecznej, 
aby firma mogła myśleć o budo-
wie własnej oczyszczalni, Soli-
darność stoi murem przy swoim 
pracodawcy. Przypomnijmy, że 
burmistrz, wydając decyzję zgod-
ną z opinią radnych, wskazał, że 
budowę przemysłowej oczyszcza-
ni uniemożliwiają zapisy w planie 
zagospodarowania miasta dla tego 
terenu należącego do zakładu.

Agros zaskarżył jednak zapisy 
znajdujące się w planie, stało się to 
po raz drugi 10 stycznia (po pierw-
szym wzniesieniu skargi czasowo 
ją wycofał). Na ostatniej sesji prze-
wodniczący Jacek Wiśniewski od-
czytał pismo z  Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego, który 
zwrócił się do miasta o przekaza-
nie dokumentacji, w  tym aktów 

prawnych regulujących sprawę. 
Oznacza to, że sprawa jest proce-
dowana przez sąd, który jest na 
etapie jej rozpoznania. Dla Agros 
Nova budowa własnej oczyszczal-

ni to warunek kontynuacji moder-
nizacji części produkcyjnej zakła-
du – związkowcy podkreślają to 
w wysłanym do radnych piśmie.

W piśmie skierowanym do 
Rady Miejskiej przez NSZZ So-
lidarność z Agros Nova przeczy-
tać można, że zostało ono skiero-
wane do rady zgodnie z decyzją 
członków i zarządu komisji. „Nas, 
pracowników ZPOW, bardzo nie-
pokoi fakt braku chęci porozumie-
nia z naszym pracodawcą. Sposób 
prowadzenia dialogu odbieramy, 
za lekceważący, tak jakby ZPOW 

było w  Łowiczu złem koniecz-
nym.” – czytamy w  piśmie. Za-
znaczono w nim, że dzieje się tak 
mimo wiedzy na temat dużego 
udziału Agros Nova w dochodach 
i opłatach odprowadzanych do bu-
dżetu miasta. 

„Proszę Państwa, dzięki temu 
zakładowi mamy pracę!” piszą da-
lej związkowcy – „Zatrudnionych 
jest ok. 700 osób, mamy rodzi-
ny, często od pokoleń pracujemy 
w  tym zakładzie. W  znakomitej 
większości jesteśmy mieszkańca-
mi miasta (...). W Łowiczu wyda-

jemy pieniądze, które zarabiamy 
w Zakładzie”.

Jak argumentują, utrata miejsc 
pracy oznacza nie tylko zmniej-
szenie wpływów do kasy miasta 
z  tytułu podatków, ale także tra-
gedie rodzinne, wzrost bezrobocia 
i  inne problemy. Podkreślają, że 
rozumieją dążenia pracodawcy do 
budowy oczyszczani, pisząc, że 
Agros Nova to firma komercyjna, 
który chce się zabezpieczyć przed 
wzrostem np. cen ścieków i  ko-
niecznością płacenia kar w przy-
padku odprowadzania nieczysto-

ści do miejskiej oczyszczani, co 
będzie miało wpływ na rentow-
ność zakładu i cenę produktów. 

Podnoszą też obawę, czy miej-
ska oczyszczalnia, do której mia-
sto i  radni chcą, aby ZPOW od-
prowadzało nieczystości, będzie 
w  stanie oczyścić ścieki zakła-
dowe o  wysokim ładunku za-
nieczyszczeń. Oprócz tego piszą 
o niewydolnej miejskiej kanaliza-
cji sanitarnej, która nie jest w sta-
nie odebrać ścieków zakładowych, 
szczególnie w  czasie deszczów. 
Wówczas w  zakładzie mają się 
uruchamiać alarmy sygnalizujące 
problem spiętrzenia się nieczysto-
ści w instalacji.

Związkowcy wypominają mia-
stu też to, że postawiło na budowę 
dużej własnej oczyszczalni komu-
nalnej, nie mając pełnej świado-
mości co do zamiarów inwestor-
skich nowego właściciela zakładu, 
jakim stała się grupa kapitałowa 
Maspex. Piszą o  tym, że w rela-
cji z zakładem w tej sprawie sto-
sowana jest polityka „pięści”, 
wypominają „niewyobrażalną 
niekompetencję” i  „nieudolność” 
osób decyzyjnych. 

„Apelujemy zatem do Państwa 
o  rozważenie naszych argumen-
tów i nie blokowanie rozwoju za-
kładu, który stanowi źródło utrzy-
mania tak wielu pracowników 
– głównie mieszkańców Łowicza 
i okolic, których los powinien le-
żeć Państwu na sercu.” – kończy 
pismo przyzakładowa NSZZ So-
lidarność. 

Pismo Solidarności nie zostało 
odczytane na sesji Rady Miejskiej 
28 stycznia, przewodniczący po-
dał tylko informację, że wpłynę-
ło, radni mają się z nim zapoznać  
na najbliższych komisjach.  tb

Wizualizacja planowanej oczyszczalni Agros Nova, zaprezentowana na sesji Rady Miejskiej w Łowiczu  
26 listopada 2020 r. 

FO
T.

 V
EO

LI
A

 W
AT

E
R

 T
EC

H
N

O
LO

G
IE

S

W INNYCH MIASTACH O OCZYSZCZALNIACH VEOLII: NIE MAMY SIĘ CZEGO BAĆ
Przypominamy co o tej 
sprawie pisaliśmy już 
w grudniu, zasięgając 
informacji w kilku miejscach 
w Polsce:
Przedstawiciele firmy Veolia 
Water Technologies, która 
miałaby – jeśli będzie na to 
zgoda właściwych organów 
– budować dla ZPOW 
Agros Nova przyzakładową 
oczyszczalnię ścieków, 
przekonują, iż byłby to obiekt 
nieuciążliwy dla otoczenia. 
Powołują się na przykłady 
innych, projektowanych w tej 
technologii oczyszczalni 
przemysłowych.
Postanowiliśmy zasięgnąć 

opinii na temat innych takich 
oczyszczalni Veolii, ale tym 
razem nie u przedstawicieli 
firmy, a u samorządowców 
i dziennikarzy z miast, w których 
takie oczyszczalnie działają 
od lat: Olsztynka, Włocławka, 
Tychów i Szczecina. 
– Nie macie się czego bać  
– powiedział nam 
wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej w Olsztynku Andrzej 
Salwin. – Sam mieszkam 
jakieś 150-200 metrów od 
zakładu Tymbarku, od samej 
oczyszczalni może dalej, ale 
gdyby były problemy z fetorem 
czy zanieczyszczeniami,  
to jako samorządowiec bym 

o nich słyszał. Na co dzień 
oczyszczalnia nie przeszkadza, 
nie przypominam sobie też 
żadnej jej awarii.
Z pytaniem o ewentualne 
uciążliwości z działaniem 
oczyszczalni przy Anwilu 
Włocławek pytaliśmy kolegów 
po fachu z tamtejszych redakcji 
„Medialne Centrum Kujaw” 
i „Puls Regionu” – mówili, że po 
modernizacji oczyszczalni raczej 
nie było na nią żadnych skarg 
ani protestów. Problem miał 
miejsce z inną oczyszczalnią, 
ale jeszcze w latach 90. – 
Widzieliśmy od wewnątrz 
oczyszczalnię Anwilu, jest 
bardzo nowoczesna i nie widać 

niczego niepokojącego  
– usłyszeliśmy w redakcji MCK.
Z kolei w Tychach Veolia 
projektowała dwie oczyszczalnie  
– Tyskich Browarów Książęcych 
oraz Ekolandu.
Przewodnicząca tamtejszej 
Rady Miasta Barbara 
Konieczna mówiła nam, że 
nie spotkała się z żadnymi 
skargami na działanie tych 
dwóch oczyszczalni. – Jeśli 
chodzi o browary, to kilka 
osób, nie w formie pisma, 
a podczas zwykłych rozmów 
ze mną skarżyło się na 
zapachy, ale z produkcji 
(na przykład unoszący się 
czasami zapach chmielu), 

nigdy zaś z samej oczyszczalni 
– mówi przewodnicząca. 
– Z Ekolandem nie ma 
żadnych problemów. Problem 
rzeczywiście mamy, ale 
z zupełnie inną, starszego 
typu oczyszczalnią w dzielnicy 
Czułów, tam faktycznie zdarza 
się fetor, na który skarżą się 
mieszkańcy. 
– Głosy niezadowolenia 
z powodu oczyszczalni Browaru 
Książęcego były, ale przed 
jej powstaniem – mówi nam 
wiceprzewodniczący Rady 
Miasta Tychy Dariusz Wencepel 
w Tychach.  
– Nie kojarzę, by ktoś się 
skarżył po jej uruchomieniu. 
W bezpośrednim sąsiedztwie 

czuć czasem zapachy 
z produkcji browaru, ale raczej 
nie wydobywają się one z samej 
oczyszczalni. Ja mieszkam 
kilometr dalej, u mnie nic nie 
czuć.
Radny nie przypomina też sobie 
jakichkolwiek narzekań na 
uciążliwości z powodu działania 
oczyszczalni  
przy Ekolandzie.
W Szczecinie, w ścisłym 
centrum miasta, działa podobna 
oczyszczalnia Browaru 
Bosman. Skarg na jakiekolwiek 
związane z nią niedogodności 
nie przypomina sobie Ynona 
Husaim-Sobecka, zastępczyni 
redaktora naczelnego „Głosu 
Szczecińskiego”. tm

REKLAMA

Apelujemy 
o rozważenie 
naszych argumentów 
i nie blokowanie 
rozwoju zakładu, 
który stanowi źródło 
utrzymania tak wielu 
pracowników – 
głównie mieszkańców 
Łowicza i okolic.
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Gmina Nieborów | Kanalizacja, wodociągi, drogi, ścieżki rowerowe i remonty szkół

Ambitny budżet: 12 milionów zł 
na inwestycje
Radni Gminy Nieborów przyjęli budżet gminy na 2021 rok. Zapisy budżetu 
nie wywołały wśród radnych ostrych dyskusji, przeciwnie: radny Tomasz 
Baczyński stwierdził, że chyba po raz pierwszy w historii Rady Gminy 
Nieborów w czasie uchwalania budżetu na kolejny rok nie słuchać mnóstwa 
roszczeń, a same pochwały wobec wójta.

Najbardziej istotne dla miesz-
kańców są planowane na ten rok 
inwestycje.

Drogi
Gmina zaplanowała wydatki 

na modernizacje dróg gminnych 
i powiatowych na kwotę 3,7 mln 
zł, wyszczególniając siedem in-
westycji. Są to: budowa nowej na-
wierzchni na drodze Nieborów 
– Sypień o długości ok. 2,3 km, 
na co zaplanowano 1,5 mln zł, 
w  tym 915 tys. zł ma stanowić 
dotacja z  Rządowego Fundu-
szu Inwestycji Lokalnych, prze-
budowa ul. Szkolnej w  Bedna-
rach o długości 800 m – 500 tys. 
zł, na która gmina chce uzyskać 
dotację z  Urzędu Marszałkow-
skiego z funduszu na drogi stano-
wiące dojazd do gruntów rolnych 
oraz modernizacja ul. Piaskowej 
w Bełchowie – 250 tys. zł.

100 tys. zł zapisano na budowę 
parkingu i  drogi dojazdowej do 
boiska wykorzystywanego przez 
klub LZS Pogoń Bełchów w Beł-
chowie, 50 tys. zł na moderni-
zację fragmentu drogi w Dzierz-
gówku. Oprócz tego gmina ujęła 

w budżecie 300 tys. zł na moder-
nizację drogi przekazanej w  za-
rząd przez powiat łowicki Bedna-
ry Kolonia – Sypień – Karolew 
o długości ok. 7 km. Gmina ubie-
ga się o  wsparcie tej inwestycji 
z Funduszu Dróg Lokalnych kwo-
tą ok. 900 tys. zł.

W tej grupie wydatków znalazł 
się także 1 mln zł na wykup grun-
tów na terenach inwestycyjnych 
pod budowę drogi gminnej Beł-
chów – Dzierzgów. Jak poinfor-
mował nas wójt gminy Jarosław 
Papuga, w  procedurze wywłasz-
czeniowej gmina zamierza nabyć 
fragmenty przeszło 100 działek. 
Jednocześnie gmina wykonu-
je dokumentację techniczną dro-
gi, której koszt wyniesie 240 tys. 
zł, z czego 40 tys. zł wydano już 
w 2020 roku.

Drogi rowerowe
Oprócz tego gmina zaplanowa-

ła budowę dwóch ścieżek rowero-
wych, wzdłuż dawnej DK70 na 
odcinku Nieborów Zygmuntów 
do DK70 – 700 tys. zł oraz wzdłuż 
drogi powiatowej w kierunku Bo-
limowa na odcinku od skrzyżo-
wania z ul. Spacerową i  Janusza 
Radziwiłła do ul. Wschodniej 
– 1 mln zł. Oprócz tego chce 
stworzyć dwa miejsca zagospo-
darowane na miejsca odpoczynku 

dla turystów: w Nieborowie w są-
siedztwie DK70 (już po przetargu 
i wkrótce w realizacji za 165 tys. 
zł) oraz w Bobrownikach, na co 
łącznie zaplanowano 365 tys. zł.

Wodociągi
Oprócz tego zaplanowano 

w  budżecie na ten rok wydatki 
na zabezpieczenie dostaw wody: 
500 tys. zł na spięcie wodociągów 
w Kompinie i Bednarach z budo-
wą przecisku pod Bzurą, 500 tys. 
zł na budowę zbiorników wyrów-
nawczych (2 x 100 m³) przy ujęciu 
wody w Mysłakowie, 110 tys. zł 
na połączenie wodociągów w Bo-
brownikach i Bełchowie z wyko-
naniem przecisku pod torami ko-
lejowymi, 300 tys. zł na budowę 
studni rezerwowej przy hydroforni 
w Sypniu, po 20 tys. zł na rozbu-
dowę istniejącej sieci wodociągo-
wej w  Bobrownikach na „Trak-
cie” w kierunku Dzierzgowa oraz 
na ul. Kwiatowej w Nieborowie.

Kanalizacja
Gmina przeznaczy pienią-

dze do przygotowania do budo-
wy sieci kanalizacyjnej: 155 tys. 
zł zapisano w budżecie na projekt 
oczyszczalni ścieków w  Dzierz-
gówku Filipówce wraz z siecią 
kanalizacyjną wzdłuż ulic Pia-
skowej i  Chopina w  Bełchowie 
oraz 100 tys. zł na uzbrojenie 
w  media działki pod tę oczysz-
czalnię – wykonanie przyłącza 
energetycznego, doprowadzenie 
wody i budowę ogrodzenia.

200 tys. zł przeznaczono 
na wykonanie projektu oczysz-
czalni ścieków na działce w  są-
siedztwie mostu na Skierniewce 
w  Mysłakowie i  budowę kana-
lizacji na osiedlu oraz 30 tys. zł 
na wykonanie Projektu Funkcjo-
nalno-Użytkowego kanalizacji 
na osiedlu w Bełchowie Osiedlu.

Dodatkowo gmina przewidzia-
ła 400 tys. zł, które zostaną rozdy-
sponowane w  formie dotacji dla 
mieszkańców na budowę przy-
domowych oczyszczalni ścieków 
–tam gdzie budowa kanalizacji nie 
będzie możliwa – oraz 200 tys. zł 
na dotacje dla mieszkańców Bo-
brownik Osiedla na wsparcie bu-
dowy podłączeń budynków do 
kolektora kanalizacji sanitarnej, 
który już jest wykonany i odpro-
wadza ścieki do kolektora wybu-
dowanego przez gminę Łowicz.

Oświata
Kolejne zabezpieczone pienią-

dze, 1 mln 606 tys. zł, przezna-
czono na inwestycje w oświacie, 
1 mln 326 tys. zł przeznaczono na 
kontynuację prac przy termomo-
dernizacji budynków wraz z  bu-
dową instalacji fotowoltaicznych 
przy szkołach w Nieborowie, My-
słakowie i Bobrownikach, z  cze-
go przeszło 1,2 mln zł pochodzić 
będzie z  dotacji unijnej, 250 tys. 
zł zaplanowano na przygotowanie 
trzech pracowni oraz boiska, 30 
tys. zł na instalację paneli fotowol-
taicznych w SP Dzierzgówek. 440 

tys. zł zabezpieczono na utworze-
nie kolejnych 16 miejsc w żłobku 
w Dzierzgówku, w tym 290 tys. zł 
będzie pochodzić z dotacji z pro-
gramu Maluch plus.

Energetyka
550 tys. zł przewidziano na bu-

dowę sieci energetycznej kablo-
wej zasilającej nowowybudowane 
domy na ulicach: Karola Borec-
kiego, Wspólnej i  Alei Lipowej 

w Nieborowie oraz ul. Kolejowej 
w Mysłakowie i Piaskach Nowej 
Wsi. Kolejne 120 tys. zł zapisano 
na modernizację wnętrza budyn-
ku klubu LZS Pogoń Bełchów, 
108 tys. zł na wsparcie prac termo-
modernizacyjnych strażnic OSP, 
które położone są na gruntach 
gminnych, 300 tys. zł zabezpie-
czono na dofi nansowanie zakupu 
średniego samochodu gaśniczego 
dla OSP Nieborów.

Fundusz sołecki
Oprócz tego wydatki majątko-

we uzupełniają zadania z  fundu-
szu sołeckiego, który w tym roku 
wynosi 235 tys. zł. Wśród dwu-
nastu wydatków jest np. 31 tys. zł 
na adaptację pomieszczeń na szat-
nie i sanitariaty w strażnicy OSP 
Bobrowniki, 23 tys. zł na insta-
lację fotowoltaiczną na świetlicy 
wiejskiej w  Bednarach Kolonii, 
20 tys. zł na zakup i montaż urzą-
dzeń na placu zabaw w Bełchowie 
Osiedlu, zakup i montaż klimaty-
zatorów w  świetlicy w  Dzierz-
gówku, 30 tys. zł na wykonanie 
altany oraz termomodernizacji 
świetlicy w Piaskach. 

REKLAMA

JAK TO WYGLĄDA W LICZBACH
Tegoroczny budżet gminy 
został zaplanowany po stronie 
dochodów na kwotę 46 mln 
486 tys. zł (w tym: dochody 
bieżące – 43 mln 794 tys. zł, 
dochody majątkowe w kwocie 
2 mln 692 tys. zł), wydatki 
w wysokości 52 mln 567 tys. zł 
(wydatki bieżące – 40 mln 806 
tys. zł, w tym wydatki 

na oświatę w wysokości 16 mln 
990 tys. zł, na które składa się 
subwencja w wysokości 
8 mln 891 tys. zł oraz wydatki 
majątkowe – 11 mln 761 tys. 
zł). Planowany defi cyt wynosi 
6 mln 81 tys. zł, który zostanie 
sfi nansowany m.in. z kredytu, 
którego wartość określono 
wstępnie na 7,5 mln zł.

TOMASZ
BARTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Dodatkowo gmina 
przewidziała 400 tys. zł 
w formie dotacji 
dla mieszkańców 
na budowę 
przydomowych 
oczyszczalni ścieków 
– tam gdzie budowa 
kanalizacji nie będzie 
możliwa.

W ramach tegorocznego budżetu, zyska np. budynek wykorzystywany przez LKS Pogoń Bełchów, 
w którym wyremontowane zostanie wnętrze. W 2020 roku wyremontowano jego elewację i założono 
panele fotowoltaiczne.
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Łowicz | Odszedł pedagog, dyrektor i społecznik

Zmarł Tadeusz Chudzyński
5 lutego w wieku  
82 lat zmarł Tadeusz 
Chudzyński, zasłużony 
działacz oświatowy, pogrzeb 
miał miejsce 8 lutego  
na cmentarzu Emaus.

– Poznałem Tadeusza w  po-
łowie lat 80-tych, gdy był dyrek-
torem Szkoły Podstawowej nr 6. 
Miał bardzo dobrą opinię wśród 
pracowników szkoły, był chwalo-
ny jako ciepły i  dobry człowiek, 
opanowany i  bardzo sumienny – 
wspomina Tadeusza Chudzyń-
skiego samorządowiec Krzysz-
tof Górski – W Radzie Miejskiej 
przekonałem się, że jest to czło-
wiek, który przejmuje się ciążący-
mi na nim obowiązkami, że waż-
ny jest dla niego drugi człowiek 
i  jego problemy i  to, aby pomóc 
mu je rozwiązać.

Tadeusz Chudzyński pocho-
dził z  Wiśniewa, po ukończeniu 
Szkoły Podstawowej w  Kiernozi 
ukończył Liceum Pedagogiczne 
w Łowiczu i Studium Nauczyciel-
skie w Piotrkowie Trybunalskim, 
kształcił się też na Wyższych Stu-
diach Zawodowych na Uniwersy-
tecie Łódzkim i  Wyższej Szko-

le Pedagogicznej w Opolu, gdzie 
obronił pracę magisterską z fizyki.

Był nauczycielem i dyrektorem 
Szkoły Podstawowej w Błędowie, 
od lat 70 pracował w administracji 
oświaty powiatu łowickiego oraz 
w Kuratorium Oświaty i Naucza-
nia w  Skierniewicach. W  1983 
roku został wicedyrektorem Szko-
ły Podstawowej nr 2, a  w 1985 
roku dyrektorem Szkoły Podsta-
wowej nr 6 w Łowiczu. 

W 1990 roku przeszedł na eme-
ryturę. Przez kolejne lata aktyw-
nie działał w Kole Absolwentów 
Zakładów Kształcenia Nauczycie-
li w Łowiczu. Za swoją pracę zo-
stał uhonorowany m.in. Krzyżem 
Kawalerskim Orderu Odrodzenia 
Polski.

Tadeusz Chudzyński był też 
w kadencji 1998 – 2002 radnym 
Rady Miejskiej i  pełnił funkcję 
wiceprzewodniczącego.  tb

Łowicz | Smutna wiadomość

Zmarł Zygmunt Kaba, wieloletni 
dyrektor szkoły na Blichu
W środę 10 lutego miało 
miejsce pożegnanie 
wieloletniego dyrektora 
szkoły na Blichu Zygmunta 
Kaby. Zmarł 6 lutego 
w wielu 89 lat.

– Odszedł człowiek, który 
w pracy nie dzielił, nie kładł na-
cisku na dbanie o swój „fanclub” 
wśród pracowników. Wszystkich 
traktował jednakowo, tak wyma-
gał jak i  doceniał, nie było też 
sprawy, której nie byłby w stanie 
załatwić, nikomu z pracowników 
nie odmówił pomocy w  biedzie 
– wspomina zmarłego powiedział 
były wicedyrektor ZSP na Blichu 
Stanisław Olęcki. Jak dodał, dy-
rektor Kaba był przykładem praw-
dziwego, dobrego szefa, którego 
pracownicy bardzo szanowali.

Zygmunt Kaba pochodził 
z  Wyborowa, ukończył jedno 
z  warszawskich liceów ogólno-

kształcących, następnie w  1955 
roku Wydział Zootechniczny 
SGGW w  Warszawie oraz Za-
wodowe Studium Pedagogiczne, 
po czym podjął pracę kierowni-
ka wydziału rolnictwa i leśnictwa 
w Powiatowej Radzie Narodowej 
w Łowiczu. W 1968 roku został 
dyrektorem szkoły blichowskiej 
i pełnił tę funkcje przez 20 lat, do 
1988 roku.

Nauczał hodowli i  innych 
przedmiotów zawodowych. Przez 
cały czas pracy w  szkole utrzy-
mywał bardzo bliskie kontakty 
z SGGW, był jednym z  inicjato-
rów utworzenia Zamiejscowego 
Ośrodka Dydaktycznego tej uczel-
ni na Blichu.

Za swoją pracę otrzymał m.in. 
Srebrny Krzyż Zasługi, Krzyż 
Oficerski Orderu Odrodzenia 
Polski. Gdy był na emeryturze 
szkoła zapraszała go uroczystości 
i spotkania. Zagadnięty przez nas 
o to na jednym z jubileuszy pla-
cówki powiedział, że zawsze robi 
to z  wielką przyjemnością, wi-
dzi bowiem jak miejsce, którym 
kiedyś kierował, stale się rozwi-
ja – a to sprawia mu wiele przy-
jemności.

Zygmun Kaba po mszy świętej 
żałobnej w kaplicy na cmentarzu 
katedralnym spoczął w  rodzin-
nym grobie.  tb

RZUT OKIEM | O PADEREWSKIM NA ŁOWICKIM DWORCU

Dworzec Łowicz Główny ma być niedługo modernizowany. Wydawać by się mogło, że póki co nie 
ma zbytnio powodu, by wchodzić na opuszczone piętro. A jednak, można się zaskoczyć – została tam 
bowiem wystawiona ekspozycja zrealizowana przez Centrum Rozwoju i Edukacji Młodzieży przy współpracy 
z Narodowym Centrum Kultury. Jest to wystawa edukacyjna, przybliżająca postać jednego z ojców polskiej 
niepodległości i zarazem artysty – Ignacego Jana Paderewskiego. Wystawa ma być w ciągu roku prezentowana 
na kolejnych dworcach trasy Warszawa – Poznań, w Łowiczu do końca lutego. Warto przy tej okazji wspomnieć, 
że Paderewski był w Łowiczu, przyjechał 1 stycznia 1919 roku, witany przez wiwatujące tłumy. Było to akurat na 
drugim z łowickich dworców – Łowicz Przedmieście. tm
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Powiat łowicki | Akcja zima na drogach powiatowych

Magazyny z mieszanką 
soli z piskiem pustoszeją
Tylko w styczniu kierowcy 
zatrudnieni przez 
Powiatowy Zarząd Dróg 
i Transportu w Łowiczu 
„wyjeździli” 8 tys. km 
w ramach zimowego 
utrzymania dróg. 

Oprócz sprzętu i  kierowców 
PZDiT, na jego zlecenie, zimo-
wym utrzymaniem dróg powia-
towych w kilku gminach zajmu-
je się SKR w Zdunach. Po ataku 
zimy, który rozpoczął się 16 stycz-
nia, wykonał on w styczniu usługi 
na kwotę 64 tys. zł. 

Drugi atak zimy w  tym roku 
rozpoczął się w  nocy z  niedzieli 
na poniedziałek. W poniedziałek 
8 lutego o godz. 5 rano rozpoczęła 
się kolejna akcja odśnieżania dróg. 
Pojawiły się problemy ze sprzę-
tem PZDiT, które na szczęście nie 
zmniejszyły jej skuteczności. 

Dotyczyły one jednej z  cię-
żarówek, która wyjechała z  płu-

giem i doszło do awarii systemu 
hydraulicznego. Pługa nie można 
było w  niej podnieść. Pojazd je-
chał więc cały czas z  opuszczo-
nym pługiem, odśnieżając dokład-
nie drogi.

– Wszystkie drogi są przejezd-
ne – powiedziała nam w środę 10 
lutego około godz. 12. dyrektor 
PZDiT Anna Gajek-Sarwa, do-
dała przy tym że nie było moż-
liwe tak dokładne odśnieżanie 
dróg, aby był na nich widocz-
ny czarny asfalt, bowiem na in-
tensywne opady śniegu nałożył 
się wiatr z  prędkością docho-
dzącą do 70 km/h. Nawet drogi  
wojewódzkie i  krajowe, które 
mają wyższy stopień zimowe-
go utrzymania, nie były w stanie 
idealnym. 

Przy tego typu pogodzie, gdy 
wieje wschodni wiatr, największe 
zaspy powstawały zwykle na dro-
dze Łowicz – Błędów – Kocie-
rzew Płd. – Wejsce. Stąd też dro-
gowcy mieli największe obawy 

o przejezdność tej drogi. Ty razem 
sytuacja na niej nie była aż tak zła.

Drogi powiatowe tego dnia nie 
były sypane mieszanką soli z pia-
skiem, ponieważ jej najlepsza sku-
teczność jest przy temperaturze 
do -3 st. C. ale mróz był większy 
i wiał wiatr, który by ją rozwiewał 
poza drogę. 

Mieszanka jednak jest przygo-
towana. Na początku obecnego 
sezonu zimowego PZDiT miało 
zgromadzone około 900 ton mie-
szanki soli z  piaskiem. Jak nam 
powiedziała dyrektor, była ona 
przechowywana w  magazynach 
od kilku lat, bowiem ostatni po-
ważny atak zimy na naszym te-
renie był w 2014 roku. Jak dobrze 
pamięta, wtedy wystąpiły tak in-
tensywne odpady, że przejezdność 
wszystkich dróg uzyskano dopie-
ro po 3 dniach intensywnej pracy. 
Tamta akcja kosztowała około 300 
tys. zł. W  kolejnych latach zima 
nas omijała – aby wrócić w  tym 
roku.  mwk
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Bolimów | 17 milionów na inwestycje przy 23 milionach dochodów

To jest budżet marzeń
To wydaje się aż nieprawdopodobne, a jednak 
jest możliwe. Rada Gminy Bolimów, przyjmując 
budżet na 2021 rok, zaplanowała na ten rok 
realizację inwestycji o wartości aż ok. 18 mln zł, 
przy pozyskaniu z zewnątrz fi nansowania ich 
w wysokości ok. 8 mln zł.

Droga do Miedniewic
Inwestycje obejmujące dofi -

nansowanie z  pierwszego z  tych 
funduszy zapisane w  budżecie 
to: kontynuacja przejętej od po-
wiatu skierniewickiego w  2020 
roku drogi z Bolimowa w kierun-
ku Miedniewic (do granicy gmi-
ny). Na długości ponad 3 km ma 
być wykonane poszerzenie i nowa 
nakładka asfaltowa – wartość za-
dania 4 mln 650 tys. zł oraz prze-
budowa nawierzchni wraz z od-
nowieniem rowów i  budową 
kanałów technologicznych na ist-
niejącą sieć teleinformatyczną 
w Józefowie – 2,4 mln zł (środki 
własne 930 tys. zł).

Ulice w Bolimowie
Do drugiego funduszu gmina 

wystąpiła o dofi nansowanie trzech 
inwestycji: 

– wykonanie nawierzchni z be-
tonowej kostki na ulicach: Polnej, 
Sportowej i Leśnej w Bolimowie 
o łącznej długości przeszło 600 m, 
szerokości 5-5,5 m wraz z chod-
nikami o szerokości 2 m – w bu-
dżecie wartość zadania określono 
na 1,6 mln zł (środki własne 378 
tys. zł.). 

Pamięć 
o Wielkiej Wojnie 
jako szansa
Drugi to Realizacja pierwsze-

go etapu projektu „Park kultu-
rowy – Muzeum pamięci ofi ar 
broni chemicznej oraz poległych 
i pokrzywdzonych Wielkiej Woj-
ny”, w  ramach którego przewi-
dziano adaptację budynku gospo-
darczego na terenie UG Bolimów 
na multimedialną ekspozycję do-
tyczącą I Wojny Światowej oraz 
centrum szkoleniowo-konferen-
cyjne i  budowę instalacji ple-
nerowej nawiązującej do I Woj-

ny Światowej (system okopów, 
ziemianek i  transzei z  instala-
cją odwaniającą, oświetleniową 
oraz multimedialnym przewod-
nikiem) – szacunkowa wartość 
projektu to 4,5 mln zł, w budże-
cie zapisano jedynie kwotę 450 
tys. zł.

Sala w Kęszycach
Trzecim zadaniem w  ra-

mach tego funduszu jest roz-
budowa Szkoły Podstawowej 
w Kęszycach o salę gimnastycz-
ną o  wymiarach o  wym. wew. 
12,44x24,26 m i  wys. 6,0 m, 
wraz z  szatniami, węzłem sani-
tarno-higienicznym i dwoma sa-
lami dydaktycznymi – 1,4 mln zł 
(środki własne 280 tys. zł.).

Dom Ludowy 
i rynek
Innym drogim zadaniem za-

pisanym w  tegorocznym budże-
cie jest kontynuacja rewitalizacji 
centrum gminy Bolimów. Po ter-
momodernizacji budynku Urzę-
du Gminy w 2020 roku na ten rok 
zapisano dokończenie przebudo-
wy Domu Ludowego przy rynku 
w  Bolimowie, oraz przebudowę 
ulic przyległych do rynku: Ko-
ziej i Żabiej, fragmentu ulic Zasto-
dolnej oraz Senatorskiej, wresz-
cie modernizację samego rynku. 
W tym roku na prace gmina zapi-
sała 4,7 mln zł, z czego nieco po-
nad 1 milion zł będzie pochodzić 
z budżetu, reszta ze środków Unii 
Europejskiej.

Drobniejsze 
przedsięwzięcia
W budżecie znalazły się też 

inwestycje o  mniejszej wartości 
– rozbudowa sieci kanalizacyj-
nej w  Bolimowie, która połączy 
ulicę Sokołowską, ze sprzedany-
mi przez gminę w jej sąsiedztwie 
działkami pod zabudowę miesz-
kaniową – 200 tys. zł, rozbudowa 

sieci wodociągowej przez powsta-
nie tzw. bajbasa w rejonie zakładu 
przetwórczego Fruktodor, który 
umożliwi zasilanie sieci wodo-
ciągowej w Ziemiarach z  innego 
ujęcia – 226 tys. zł., budowa wo-
dociągu w  ul. Spacerowej w  Jo-
achimowie Mogiłach – 80 tys. zł, 
budowa parkingu przy Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym w  Boli-
mowie od ul. Szkolnej w Bolimo-
wie – 40 tys. zł, instalacja paneli 
fotowoltaicznych na budynku tej 
szkoły – 180 tys. zł oraz zakup sa-
mochodu dla gminnej sekcji ob-
sługi – 60 tys. zł. Ok. 8 tys. zł prze-
znaczono na wykonanie projektu 
ulicy Słonecznej w Bolimowie. 

106 tys. zł zostanie wydane 
w formie dotacji na remont dachu 
w strażnicy OSP Bolimów. Gmi-
na w ten sposób wywiąże się z zo-
bowiązania wobec mieszkańców 

Bolimowa, którzy w poprzednim 
roku, wobec braku możliwości 
formalnych dofi nansowania jed-
nostki, przystali na propozycję sfi -
nansowania z  funduszu prac na 
oczyszczalni ścieków w zamian za 
dotacje dla straży z budżetu gminy

Fundusz Sołecki
Dodatkowo w Funduszu Sołec-

kim zapisano wydatki o  których 
zdecydowali mieszkańcy sołectwa 
na zebraniach wiejskich. Uwagę 
zwraca np., że wśród nich znala-
zły się zakupy i wymiana oświe-
tlenia z tradycyjnego na LED. Tak 
np. zdecydowały sołetwa: Kurab-
ka, Jasionna, Sierzchów, Sokołów 
i Ziemiary. Oprócz tego z fundu-
szu będą pochodzić inne kwoty 
na małe inwestycje: 10 tys. zł na 
przebudowę świetlicy w  Kurab-
ce, gdzie jedno z pomieszczeń ma 
być adaptowane na kuchnię, 13 
tys. zł ma być wydane na ocieple-
nie części elewacji świetlicy w So-
kołowie, 7 tys. zł na dokumentację 
budowy ulicy Słonecznej, 13 tys. 
na wykonanie dokumentacji frag-
mentu drogi w Woli Szydłowiec-
kiej, 16 tys. zł na plac zabaw przy 
swietlicy w  Huminie, 13 tys. zł 
na budowę altany w Ziemiarach, 
10 tys. zł na dokumentacje rozbu-
dowy świetlicy w Kurabce, 24 tys. 
zł na projekt i budowę placu za-
baw dla dzieci w Ziąbkach.

Nie tylko dla klubów 
sportowych, 
także dla stowarzyszeń 
Warte zauważenia jest także 

to, że gmina po raz pierwszy po-
dzieliła środki, które co roku były 
przekazywane w konkursie orga-
nizacjom społecznym na ich dzia-
łalność. Dotychczasowe 45 tys. 

nie zostanie, tak jak bywało do-
tychczas, podzielone jedynie po-
między kluby sportowe, ale wy-
dzielona z tej puli suma – 15 tys. 
zł została zapisana na dotację dla 
organizacji zajmujących się kul-
turą i  ochroną dziedzictwa naro-
dowego. Ma to otworzyć drogę 
do pozyskania środków na dzia-
łalność m.in. dla Kół Gospodyń 
Wiejskich czy stowarzyszeń, któ-
re zawiązały się na terenie gminy 
w ostatnim czasie. 

JAKIE ZADŁUŻENIE
Wydatki gminy na 2021 rok 
zaplanowano w wysokości 28 
mln 031 tys. zł, z czego wydatki 
bieżące 19 mln 719 tys. zł, 
majątkowe 8 mln 312 tys. zł. 
Defi cyt zaplanowano na 4 mln 
550 tys. zł. Zostanie on pokryty 
z zaplanowanych pożyczek 
i kredytów w wysokości 
4 mln 210 tys. zł, Narodowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych 

w wysokości 863 tys. zł. 
Nadwyżka budżetowa została 
zaplanowana w wysokości 545 
tys. zł. Spłata zaciągniętych 
pożyczek w tym roku została 
zaplanowana na kwotę 516 
tys. zł. Dług gminy na koniec 
roku ma wynieść 8 mln 681 
tys. zł, co stanowi 36.99% 
planowanych w tym roku 
dochodów.

SKĄD PIENIĄDZE
Dochód gminy na 2021 rok 
został zaplanowany na 23 mln 
473 tys. zł, z czego dochody 
bieżące to 20 mln 264 tys. zł, 
natomiast majątkowe to 
3 mln 208 tys. zł. Na te ostatnie 
składają się przede wszystkim: 
dotacja celowa w wysokości 
315 tys. zł refundacji 

z rządowego Funduszu Dróg 
Samorządowych wykonanej 
w 2020 roku nawierzchni drogi 
w Ziemiarach, dotacji celowej 
środków Unii Europejskiej 
na kontynuację realizacji prac 
w ramach projektu rewitalizacji 
centrum – 2 mln 620 tys. zł oraz 
215 tys. zł z budżetu państwa.

Ekspozycja z okresu walk nad Rawką w dawnej plebanii 
w Bolimowie w 2020 roku cieszyła się dużym zainteresowaniem, 
wysoko ocenili ją muzealnicy z Łowicza. Powstanie stałego muzeum 
w Bolimowie to marzenie wielu pasjonatów historii.
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STANISŁAW 
LINART 
Wójt gminy Bolimów

Budżet widzę pozytywnie, 
pod warunkiem, że 
wszystkie nasze wnioski 
o dofi nansowanie 
inwestycji zostaną 
zaakceptowane. Trudno 
mi w to uwierzyć, że tak 
będzie, ale muszę być 
optymistą. To budżet 
„na bogato”, można 
powiedzieć. Staraliśmy 
się składać wnioski 
wszędzie tam, gdzie 
czuliśmy, że możemy 
pozyskać pieniądze, 
na inwestycje, które dla 
mieszkańców są ważne. 
Dotyczy to zarówno drogi 
w kierunku Miedniewic, 
jak i rozbudowy szkoły 
w Kęszycach.Faktycznie 
kwota wydatków 
majątkowych 
bardzo zbliża się 
do kwoty zaplanowanych 
dochodów. Ale 
przypominam, że uchwała 
budżetowa zyskała 
akceptację Regionalnej 
Izby Obrachunkowej, 
która podzieliła optymizm 
gminy, że uda się nam 
udźwignąć wynikające 
z niego zobowiązania.
– Oczywiście, może 
się zdarzyć, że nie 
dostaniemy wsparcia, 
o które wystąpiliśmy, 
wówczas będziemy 
musieli dokonywać 
zmian, ale mam nadzieję, 
że te będą naprawdę 
niewielkie. 

TOMASZ
BARTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Przewidziano 
adaptację budynku 
gospodarczego 
na terenie UG Bolimów 
na multimedialną 
ekspozycję dotyczącą 
I Wojny Światowej oraz 
centrum szkoleniowo-
konferencyjne 
i budowę instalacji 
plenerowej (system 
okopów, ziemianek 
i transzei).
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Gmina Zduny | Patriotyczna uroczystość zostanie przesunięta

Nie zapomnieć  
o Krysi Idzikowskiej
Na sesji Rady  
Gminy Zduny  
28 stycznia radny 
Łukasz Jankowski 
zgłosił wniosek o to, 
aby nie zapomnieć 
o przypadającej  
24 lutego br. setnej 
rocznicy urodzin 
Krystyny Idzikowskiej 
(1921-1944). 

Radny proponował, aby tego 
dnia zwołać uroczystą sesję Rady 
Gminy i  nadać nieżyjącej boha-
terce honorowe obywatelstwo, 
oddając hołd. Złożył też propo-
zycję ufundowania pamiątkowej 
tablicy, która mogłaby zostać za-
montowana na budynku Domu 
Kultury w Zdunach. 

Radny, który pracuje jako na-
uczyciel historii i  WOS w  Ze-
spole Szkół Centrum Kształ-
cenia Rolniczego w  Zduńskiej  
Dąbrowie, dodał, że w  dzisiej-
szych czasach promowanie ta-
kich postaci jest niezbędne, aby 

młodzież miała wzór do naśla-
dowania. 

Przewodniczący Rady Gmi-
ny Wiesław Dałek odparł, że idea 
patriotycznej uroczystości jest do-
bra, natomiast uważa, że warto 
będzie rozważyć inny jej termin,  

ze względu na epidemię. Zadekla-
rował, że wraz z sekretarzem gmi-
ny będzie pilnował jak zmieniać 
się będzie sytuacja i kiedy byłoby 
to możliwe. 

Krystyna Idzikowska uro-
dziła się w  Wiskienicy Dolnej. 

Po ukończeniu ej szkoły pod-
stawowej uczęszczała do Żeń-
skiego Gimnazjum imienia Ju-
liana Niemcewicza w  Łowiczu. 
W styczniu 1940 roku rozpoczę-
ła naukę na tajnych kompletach 
w  Zduńskiej Dąbrowie, na nich 
uzyskała maturę. 

Wyjechała do Warszawy, gdzie 
dostała się na tajną polonisty-
kę na Uniwersytecie Warszaw-
skim. W 1943 roku została łącz-
niczką i  kolporterką Batalionów 
Chłopskich. Wraz z  innymi oso-
bami przygotowywała paczki na 
Pawiak i roznosiła prasę. Podczas 
wypełniania jednej z  takiej mi-
sji została aresztowana w  pocią-
gu między Skierniewicami a Ży-
rardowem. Było to 26 maja 1944 
roku. Trafiła na Pawiak, przesłu-
chiwana i torturowana była w róż-
nych miejscach. Nie wydała niko-
go. Została rozstrzelana, choć co 
do daty, to nie ma pewności czy 
był to 27 czerwca, czy 8 lipca. Jej 
ciało zostało spalone i nie jest zna-
ne miejsce pochówku. Grób z ta-
blicą pamiątkową na cmentarzu 
parafialnym w Bąkowie Górnym 
jest symboliczny. 

Krystyna Idzikowska od 1973 
roku była patronką Liceum Ogól-
nokształcącego w  Zdunach, zli-
kwidowanego 5 lat temu. Przed 
dawnym budynkiem tej szkoły 
znajduje się kamień przywieziony 
z Wiskienicy Dolnej z pamiątko-
wą tablicą.  mwk

Więcej o innej inicjatywie 
upamiętnienia jej postaci – 
na str. 19.

OSP Czyżew | Podsumowali rok

To był dobry rok
Strażacy Ochotniczej 
Straży Pożarnej 
w Czyżewie 
podsumowali ubiegły 
rok, który – mimo 
pandemii – był udany.

W kwietniu jednostka pozy-
skała samochód GBA Renault, 
przekazany przez Komendę Wo-
jewódzką w  Warszawie. Oficjal-
ne przekazanie kluczyków do auta 
odbyło się przy udziale wicemi-
nistra MSWiA Macieja Wąsika 
oraz prezydenta Andrzeja Dudy. 
W związku z pozyskaniem nowe-
go samochodu, auto Lublin zosta-
ło sprzedane, a Star – przekazany 
do innej jednostki. W sierpniowej 
uroczystości poświęcenia samo-
chodu ponownie uczestniczył wi-
ceminister Wąsik, a także komen-
dant wojewódzki PSP Jarosław 
Nowosielski.

Dzięki przyznanym przez 
KP PSP w  Gostyninie środków 
MSWiA w  OSP Czyżew wyko-
nany został remont garażu. Pole-
gał on na wyrównaniu części ścian 

oraz malowaniu. Dzięki temu 
w  garażu powstało pomieszcze-
nie socjalne dla ratowników. War-
to zaznaczyć, że druhowie włoży-
li w to dużo pracy oraz środków 
własnych. Dzięki ich zaangażo-
waniu zakupiony został materiał 
na szafę na ubrania specjalne.

Oprócz tego, w  OSP Czyżew 
wykonana została termomoder-
nizacja, o  czym pisaliśmy wcze-
śniej na łamach NŁ. W  ramach 
programu „Zdrowie dla Płocka” 
strażacy pozyskali 10 tysięcy zło-
tych z  Fundacji Orlen na wyno-
nanie szkoleń z  Kwalifikowanej 
Pierwszej Pomocy. Odbędą się 
one w tym roku. 

W ubiegłym roku jednostka zo-
stała wyposażona także w agregat 
prądotwórczy, dwa używane apa-
raty ochrony dróg oddechowych, 
a także pompę szlamową, szlifier-
kę kątową oraz zestaw kominiar-
ski. Firma z  Czyżewa wykonała 
nieodpłatnie ogrodzenie, a  dzię-
ki środkom z  Miejsko-Gminne-
go Ośrodka Pomocy Społecznej 
w  Sannikach w  budynku OSP 
w  Czyżewie zorganizowano si-
łownię.  ks

Łyszkowice – Maków | Dofinansowanie

Remont wyczekiwany od lat
Nie udało się w tamtym roku, ale władze powiatu 
skierniewickiego znów próbują uzyskać z Funduszu 
Rozwoju Inwestycji Lokalnych dofinansowanie 
na remont drogi ze Skierniewic, przez Pszczonów 
i Maków, do Łyszkowic.

Droga ta łączy Skierniewi-
ce z  węzłem autostrady A2 pod 
Łyszkowicami i drogą wojewódz-
ką 704. Jest to więc dość istotny 
szlak komunikacyjny na mapie 
regionu, niestety już od lat wiele 
do życzenia pozostawia jej stan, 
o  konieczności remontu mówio-
no głośno jeszcze przed 2016 ro-
kiem. – Czy w tym roku doczeka-
my się przełomu? – zastanawiają 

się mieszkańcy Łyszkowic i oko-
lic. Wśród nich wielu korzysta z tej 
drogi, chociażby dojeżdżający do 
pracy do Skierniewic.

Przypomnijmy, że odcinek  
na terenie powiatu łowickiego 
został już wyremontowany, gmi-
na Łyszkowice otrzymała na nie-
go dofinansowanie z  Funduszu 
Dróg Samorządowych w  2019 
roku (przejęła zadanie od powiatu  
na podstawie umowy). 

Trzeba zaznaczyć, że wnio-
sek powiatu skierniewickiego  
do FRIL dotyczy tylko odcinka 
od granicy z gminą Łyszkowice 
do Słomkowa. Władze powiatu 
zamierzają też remontować dal-
szy odcinek, ze Słomkowa do 
Makowa, ale jako odrębne zada-
nie, z innego źródła dofinansowa-
nia.  tm

Bolimów | Sesja Rady Gminy

Diety na tym samym 
poziomie, ale...
Rada Gminy Bolimów 
podjęła 1 lutego 
jednomyślnie uchwałę 
dotyczącą określenia 
wysokości i sposobu 
naliczania diet sołtysów 
gminy Bolimów. 

Uchwała nie zmienia wyso-
kości diety, ale wprowadza na-
liczanie jej na podstawie ryczał-
tu, a  nie jak było dotychczas za 
udział w sesjach. Wójt gminy Sta-
nisław Linart powiedział na sesji, 
że w sprawie uchwały spotkał się 
z  sołtysami 29 stycznia, wyrazi-
li oni zgodę, aby wysokość diety 
nie uległa zmianie, nadal będzie 
ona wynosić 200 zł miesięcznie.  

– Rada zdecydowała o tym na sesji 
w marcu 2019 roku. Dotychczaso-
wa uchwała zostaje uzupełniona 
o zapisy mówiące, że jest ona re-
kompensatą finansową za pracę 
sołtysów na rzecz gminy i  spo-
łeczności lokalnej. Wprowadza się 
też ważną zmianę, jej naliczenie 
w pełnym wymiarze będzie zale-
żało od aktywności sołtysa. Straci 
on 25% jej wysokości, jeśli w da-
nym miesiącu nie weźmie udzia-
łu w  sesji Rady, mimo otrzyma-
nego zaproszenia oraz nie weźmie 
udziału w posiedzeniu zwołanym 
przez wójta gminy, na którym wy-
pracowywane będą opinie na te-
maty związane ze sprawami gmi-
ny oraz sołectw.  tb

Gmina Domaniewice | Do połowy lutego 

Masz azbest,  
którego chcesz się pozbyć? 

Gmina Domaniewice zwró-
ciła się do z  prośbą do właści-
cieli prywatnych nieruchomości,  
na których znajdują się odpady 
azbestowe, o zgłaszanie chęci do 
udziału w programie bezpłatnego 
(dla mieszkańców) unieszkodli-
wiania tego rodzaju odpadów. 

Czas nagli, bowiem zgłoszenia 
można dokonać tylko do połowy 
lutego. Formularz zgłoszeniowy 
jest dostępny w Urzędzie Gminy 
w Domaniewicach w pokoju nr 12 
u p. Bożeny Kosiorek oraz na stro-
nie internetowej urzędu. 

Po 15 lutego nie będzie możli-
wości zgłoszenia odpadów azbe-
stowych do odbioru, dlatego waż-
ne jest dotrzymanie tego terminu. 

Kolejnym etapem będzie weryfi-
kacja zgłoszonej ilości odpadów. 
Będzie miała ona formę wizji lo-
kalnej na terenie posesji. Inspekto-
rzy z UG Domaniewice wykonają 
wtedy zdjęcia, które również będą 
elementem składowym dokumen-
tacji, na podstawie której gmina 
będzie starała się o dotację z Wo-
jewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Łodzi.

Odpady zostaną odebrane wy-
łącznie w przypadku, gdy gmina 
uzyska ową dotację. Żeby jednak 
ją otrzymać, konieczne jest okre-
ślenie we wniosku dokładnej ilo-
ści odpadów, które będą podlegały 
utylizacji.  mak

Odcinek  
na terenie powiatu 
łowickiego został  
już wyremontowany.

W listopadzie 2018 roku tablica upamiętniająca Krystynę Idzikowską 
została odsłonięta w holu głównym szkoły w Zduńskiej Dąbrowie. 
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Punkt zapalny
Finanse | Bezpieczeństwo w sieci: włamania nawet na karty kredytowe

Nie zorientujesz się nawet, 
jak mogą cię okraść
– Z mojej karty kredytowej zostały zrobione trzy płatności: jedna z internetowym sklepie w Hongkongu, 
druga w Houston, nie pamiętam gdzie trzecia, choć na pewno za granicą, ponieważ nie mam już 
dostępu do historii płatności z karty po tym, jak została ona zablokowana – powiedział nam pan 
Grzegorz z Łowicza (takie imię pozwoliliśmy sobie mu przybrać, ponieważ prosił o anonimowość), 
który o mały włos zostałby okradziony na prawie 2 tys. zł. Hakerzy przejęli władze nad jego kartą 
kredytową. Jak to zrobili – mężczyzna nie wie. 

Zdarzyło się to 27 stycznia. 
Właściciel karty i konta w mBan-
ku odkrył to 31 stycznia, przeglą-
dając historię swojej karty Master-
card. Wtedy okazało się, że  bez 
jego wiedzy dokonane zostały 
transakcje na kwoty 1,69 zł, 540 zł 
oraz około 1.450 zł. 

Natychmiast zadzwonił 
do banku i wtedy dowiedział się, 
że pierwsza transakcja jest już za-
twierdzona. Miał podejrzenia, 
że ona była na próbę – czy udało 
się złamać zabezpieczenia. Druga 
i  trzecia były w  trakcie realizacji 
i można było je jeszcze zatrzymać. 
Mężczyzna dość szybko uzyskał 
anulowanie obciążenia karty kwo-
tą 540 zł, miał też zapewnienie, że 
nie będzie musiał spłacać 1.450 zł. 

Pomimo tego, zgodnie z suge-
stią pracowników mBanku, 2 lu-
tego zgłosił sprawę na KPP w Ło-
wiczu. – Usłyszałem, że  mam 
mało dowodów, ponieważ miałem 
potwierdzenie jedynie dotyczące 
kwoty 540 zł. Od momentu, gdy 
karta jest zastrzeżona, nie mam 
już do niej dostępu – mówi.  

Przechwycenie danych 
przez aplikację? A jeśli 
nawet, to przez którą?
Jak mogło do  tego dojść? 

W banku pan Grzegorz usłyszał, 

że doszło do przechwycenia jego 
danych. Nikt mu jednak nie wyja-
śnił, w jaki sposób. 

Raczej sugerowano, że  może 
poprzez jedną z  aplikacji, jaką 
ma zainstalowaną w  smartfonie, 
służącą zupełnie do  czegoś in-
nego i na pozór bezpieczną. Po-
przez telefon korzysta z aplikacji 
bankowej, ale nie poprzez kartę 
kredytową.

Jak dodaje, z  karty kredyto-
wej w ostatnim czasie nie korzy-
stał, a zwłaszcza w internecie. Ro-
biąc zakupy w sieci płacił za nie 
zwykłym przelewem. Mężczyzna 
przyznaje, że miał przekonanie, iż 
transakcje w sieci są bezpieczne. 
Może bardziej, gdy korzysta się 
z karty debetowej, ponieważ ona 
wymaga zatwierdzenia wszystkie-
go. Kredytowa nie – tu wystarczy 

podać jej numer, datę ważności 
oraz trzycyfrowy kod znajdują-
cy się na odwrocie – CVV/CVC.  
Pan Grzegorz nie stracił też zaufa-
nia do banku czy elektronicznych 
płatności. Sądzi jednak, że jak bę-
dzie miał nową, to ustawi mniej-
szy limit na transakcje interneto-
we, np. 500 zł, a w razie potrzeby 
zwiększy go. Na zablokowanej już 
karcie miał ustawione 2 tys. zł.

Przywłaszczenie 
danych na wakacjach 
w Azji?
Pan Andrzej z  Łowicza (imię 

drugiego bohatera jest również 
zmienione) w  lipcu ubiegłego 
roku był na wakacjach w  Azji. 
Specjalnie z  myślą o  tym wy-
jeździe wyrobił kartę kredytową 
w banku Pekao SA. Była ona po-
trzebna do  dokonania niektórych 
płatności już w momencie rezer-
wacji, ale także w czasie pobytu, 
jaki odbył w lipcu. 

Przyznaje, że w czasie wyjaz-
du nieuniknione było podawanie 
numeru karty oraz CVV/CVC 
– i  to niejeden raz. Po powro-
cie do domu, przez cały sierpień 
z  karty nie korzystał. Nieoczeki-
wanie na początku września za-
dzwonił do niego ktoś z banku Pe-
kao SA z pytaniem, czy jeden lub 
dwa dni wcześniej robił zakupy 
z sklepie elektronicznym w USA 
na kwotę 1.700 zł. Zaprzeczył. Za-
pewnił, że  karty nie używał po-
nad miesiąc. Co ciekawe, zlecenie 
tychże zakupów „wyszło” z  jed-
nego z azjatyckich krajów, nie pa-
mięta czy z tego, który odwiedził. 

Jak zrozumiał, bank ma coś 
w  rodzaju „systemu wczesnego 
ostrzegania”, który wychwycił po-
dejrzaną transakcję. Zgodnie z su-

gestią udał się do oddziału banku 
kolejnego dnia i ofi cjalnie zgłosił 
reklamację, która została uzna-
na. Kosztami fi kcyjnych zakupów 
w Ameryce nie został obciążony. 
Sprawy nie zgłaszał na policję, 
nie wiedział takiej potrzeby ani on, 
ani bank. 

– Trzeba być czujnym – po-
wiedział nam pan Andrzej. Przy-
znał, że chciałby jeszcze pojeździć 
po świecie i  będzie mu do  tego 
potrzebna nowa karta kredytowa. 
Na pewno wyłączy w niej opcję 
płatności zbliżeniowych. 

W ubiegłym roku na policję 
zgłaszał inne zdarzenie związane 
z  internetowymi usługami ban-
kowymi. Odebrał kiedyś dziwny 
telefon. Głos w słuchawce, z wy-
raźnym obcym akcentem, praw-
dopodobnie wschodnim, powie-
dział, że coś jest „nie tak” na jego 
koncie internetowym i  żeby to 
sprawdzić, musi się na nie zalogo-
wać i zainstalować aplikację... 

Brzmi znajomo? Tak właśnie 
została okradziona mieszkanka 
powiatu łowickiego, która zainwe-
stowała w kryptowaluty – o czym 
pisaliśmy przed 2 tygodniami. 
W  jej przypadku haker w  ciągu 
kilku minut zaciągnął na jej kon-
cie dwa kredyty na około 40 tys. 
zł. Aplikacja potrzebna była mu 
do tego, aby przejąć kontrolę nad 
jej telefonem i  poprzez przycho-
dzące sms potrzebne do autoryza-
cji zaakceptować transakację. 

Pan Andrzej nie zalogował się 
i  nic nie zainstalował. Podczas 
zgłaszania zajścia na policji miał 
usłyszeć, że  hakerzy mają takie 
techniki, że  policja za nimi nie 
nadąża. Tamta sprawa została już 
umorzona. 

Policja odpowiada
Jak nas poinformowała Urszu-

la Szymczak, rzecznik KPP w Ło-
wiczu, od 1 stycznia 2021 roku 
komenda otrzymała 3 zgłoszenia 
dotyczące kradzieży z kart banko-
wych. Sprawy te są w toku. – Do 
przestępstw dochodzi najczęściej 
poprzez przełamanie zabezpie-
czenia karty kredytowej lub ra-
chunku bankowego w nieustalony 
sposób. Wymienione sprawy do-
tyczą kart różnych banków, a kwo-
ty wahają się od kilkuset złotych 
do  kilku tysięcy złotych – infor-
muje rzecznik. 

REKLAMA

MIRKA WOLSKA
-KOBIERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

Przyznaje, że miał 
przekonanie, iż 
transakcje w sieci są 
bezpieczne. Nie stracił 
zaufania do banku 
czy elektronicznych 
płatności. Sądzi jednak, 
że jak będzie miał nową 
kartę, to ustawi mniejszy 
limit na transakcje 
internetowe.
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Łowiectwo | Zielone światło dla polowań zbiorowych

Myśliwi zadowoleni z poluzowania obostrzeń
Nie powinniśmy być 
zdziwieni, jeśli w lutym 
podczas spaceru po lesie 
natrafimy na tabliczkę 
z ostrzeżeniem „Uwaga! 
Polowanie zbiorowe”.

Od 1 lutego takie polowania 
są znów dozwolone. Rząd liczy  
na to, że poluzowanie obostrzeń 
spowodowanych jedną epidemią 
pomoże w walce z drugą.

Przypomnijmy, że decyzję o za-
wieszeniu polowań zbiorowych 
wprowadził PZŁ w  październi-
ku, do czego został przymuszo-

ny przez rozporządzenie dotyczą-
ce ograniczeń w trakcie epidemii 
Covid-19. Jednocześnie związek 
konsekwentnie zabiegał w  mini-
sterstwie o zmianę tego rozporzą-
dzenia i  umożliwienie polowań 
zbiorowych.

Nowe rozporządzenie, z 1 lu-
tego, dopuszcza organizowanie 
zgrupowań, spotkań lub zebrań 
związanych z  realizacją zadań 
mających na celu zwalczanie lub 
zapobieganie rozprzestrzenianiu 
się chorób zakaźnych zwierząt, 
w tym zwierząt wolno żyjących. 
Chodzi tu przede wszystkim 
o  dziki, ponieważ wciąż nieroz-

wiązany pozostaje poważny pro-
blem epidemii afrykańskiego 
pomoru świń (ASF) w  naszym 
kraju. Znaczna część powiatu 
łowickiego jest już od długiego 
czasu w strefie żółtej ASF. 

Od początku lutego dozwolo-
ne jest już także organizowanie 
poszukiwań padłych zwierząt, 
mogących stanowić zagrożenie 
epizootyczne (czyli związane 
z  chorobami zwierząt), a  także 
budowanie urządzeń ograniczają-
cych lub zatrzymujących migra-
cję zwierząt w celu zatrzymania 
rozprzestrzeniania się choroby. 
 tm

Łowicz | Sprawa parkingu przy sklepie 

Dino vs. mieszkańcy – kto ma rację? 
Mieszkaniec Zatorza poprosił naszą redakcję, 
abyśmy zajęli się sprawą parkowania przy sklepie 
Dino na ul. Bolimowskiej. Skarży się,  
że mieszkańcy parkujący tam swoje samochody 
znajdują za wycieraczkami kartki informujące 
o tym, że ich pojazdy mogą zostać odholowane. 

Na kartkach widnieje informa-
cja, że parking jest przeznaczony 
tylko dla klientów sklepu Dino, 
zaś samochody stojące na nim 
dłużej niż przez 2 godziny lub 
należące do osób, które nie robią 
zakupów, zostaną odholowane. 
Poniżej dodano, że może zostać 
wezwana policja. 

Zdaniem osoby zgłaszającej 
nam temat, groźby dotyczące od-
holowania pojazdów są bezpraw-
ne, tym bardziej, że ich kierowcy 
codziennie robią zakupy w  tym 
markecie. Zauważa także, że po 
tym, jak market powstał wewnątrz 
osiedla, znacznie ograniczyła 
się liczba miejsc parkingowych, 
z których mogą korzystać miesz-
kańcy pobliskich bloków. 

Mieszkaniec relacjonuje, że 
w jego przypadku to już drugi raz, 

gdy znalazł kartkę za wycieraczką 
swojego samochodu na parkingu 
przy sklepie Dino na Bolimow-
skiej. 

Pierwszy raz taka sytuacja spo-
tkała go w  niecały miesiąc po 
otwarciu marketu, czyli pod ko-
niec września ubiegłego roku. 
Jak relacjonuje, po pisemnej inter-
wencji w zarządzie Dino, mailem 
przyszło zapewnienie, że ulotki 

były jedynie nie konsultowanym 
z dyrekcją incydentem i  sytuacja 
więcej się nie powtórzy. Wówczas 
uznał sprawę za zamkniętą. Sytu-
acja jednak się powtórzyła, dlate-
go postanowił nagłośnić ją za po-
średnictwem naszej redakcji. 

Iga Brajer, specjalista ds. ko-
munikacji w  sieci Dino, poin-
formowała nas, że parking zlo-
kalizowany bezpośrednio przy 
markecie przede wszystkim ma 
służyć klientom sklepu. Ponad-
to ma również umożliwić m.in. 

sprawne i szybkie dostawy towa-
ru. 

– Z  naszych ustaleń wynika, 
że na parkingu auta często pozo-
stawiane są przez całą noc, zasta-
wiając wjazd do magazynu, co 
utrudnia pracę naszym kierow-
com i  uniemożliwia bezproble-
mową dostawę towaru do marke-
tu. Kartki, które są wkładane za 
wycieraczki samochodów, mają 
przypomnieć kierowcom, że par-
king służy tylko dla klientów skle-
pu, a  pozostawienie samochodu 
na całą noc jest niezgodne z prze-
znaczeniem parkingu – podkreśli-
ła Iga Brajer.  aa

Łowicz | Osiedle Górki

Ławki stoją, ale nie tam, gdzie powinny
Radny Lech Aniszewski z klubu radnych 
Łowickie.pl, zwrócił się na ostatniej sesji Rady 
Miejskiej z pytaniem o informacje dotyczącą 
zamontowania ławek na chodniku wzdłuż 
ulicy Łęczyckiej. Uważa, że ustawiono je 
w bezsensownych miejscach.

Radny, który wcześniej wnio-
skował o ich ustawienie, argumen-
tował to koniecznością zapew-
nienia miejsca odpoczynku dla 
seniorów, który przemieszczają 
się do sklepów. Na sesji dał wyraz 
niezadowoleniu z powodu lokali-
zacji, w  których te stanęły. Trzy 
ławki, które kupił ratusz i monta-
żem których zajęli się pracownicy 
Zakładu Utrzymania Miasta, stoją 
zdaniem radnego w  bezsensow-
nych lokalizacjach – gdyż w  są-
siedztwie przystanków autobuso-
wych, gdzie i tak już są ławki. 

Radny wskazywał na sesji,  
że nie o to mu chodziło, że ławki 

powinny stanąć pomiędzy przy-
stankami i  nie po jednej stronie 
ulicy, ale po obu. Radny zażą-
dał na sesji przedstawienia na se-
sji dokumentacji z  uzgodnienia-
mi dokonanymi w sprawie ławek 
między ratuszem a Wojewódzkim 
Zarządem Dróg w  Łodzi. Chce 
wiedzieć czy to zarząd wskazał 
miejsca ich montażu.

Prezes ZUM Grzegorz Gaw-
roński powiedział nam, że ustawie-
nie ławek nie było przypadkowe, 
jego pracownicy działali zgodnie 
z  wytycznymi Urzędu Miejskie-
go w Łowiczu. Z kolei naczelnik 
Wydziału Spraw Komunalnych 

w ratuszu Paweł Gawroński twier-
dzi, że ich rozmieszczenie to efekt 
dość długich uzgodnień z  ZWD 
w Łodzi. Miały one miejsce przed 
uzgodnieniami dotyczącymi loka-
lizacji wiat przystankowych. 

Ostatecznie jednak przyznał,  
że jedno z  drugim nie współ-
gra. Zadeklarował wobec tego, 
że skoro lokalizacja nie spełnia 
oczekiwań wnioskującego o ław-
ki, to wydział ponownie wystąpi  
do WZD w Łodzi o uzgodnienie 
nowych miejsc i  ławki zostaną 
przeniesione.

Zauważył przy tym, że ratusz 
w tym przypadku inwestuje w in-
frastrukturę znajdującą się nie  
na jego terenie. Ponadto zauważył, 
że przy ławkach pojawiły się ko-
sze na śmieci, które kupił i ustawił 
Zarząd Osiedla Górki – o  czym 
nie poinformował ratusza, któ-
ry powinien wiedzieć o tym, aby 
wprowadzić kosze do systemu od-
bioru odpadów.  tb

Łowiectwo | Zmiany w obwodach łowieckich

Na tym etapie można zgłaszać zastrzeżenia
10 lutego rozpoczynają się 
w województwie łódzkim 
konsultacje społeczne 
na temat wyznaczenia 
nowych granic obwodów 
łowieckich.  
Uwagi można będzie 
zgłaszać do 2 marca.

Podział na obwody ma być 
zaktualizowany w  całym kraju, 
w  różnych województwach, kon-
sultacje będą prowadzone w róż-
nych terminach. To ważna infor-
macja dla myśliwych, szczególnie 
tych w zarządach kół, którzy mu-
szą złożyć wnioski o  przyznanie 
im dzierżawy obwodu. Koło, któ-
re przeoczyłoby terminy, ryzykuje 
stratą obwodu.

W konsultacjach może wziąć 
udział każdy obywatel, a w szcze-
gólności właściciel lub użyt-
kownik wieczysty ziemi. Ma 
on możliwość zgłoszenia uwagi 
do projektu z  wnioskiem o  wy-
łączenie swojego terenu z  ob-
wodu łowieckiego. Wyłączone 
zostaną grunty, na których prowa-
dzona jest działalność utrudnia-
jąca, ograniczająca lub uniemoż-
liwiająca gospodarkę łowiecką, 
a  także „o szczególnych właści-
wościach”. 

Jak widać, warunki te pozosta-
wiają szeroką możliwość inter-
pretacji. Najczęściej, jako poten-
cjalnych chętnych do wyłączenia 
z  obwodów, wymienia się pro-
wadzących gospodarstwa agrotu-
rystyczne, działalność rekreacyj-
ną, turystyczną, edukacyjną czy 

inną, związaną z obecnością ludzi, 
zwierząt hodowlanych czy upraw 
ekologicznych.

Uwagi będzie można wnieść 
po zapoznaniu się z  projektem 
uchwały sejmiku, która ma być 
wyłożona w  siedzibie Departa-
mentu Rolnictwa i Ochrony Śro-
dowiska UMWŁ (przy ul. Pił-
sudskiego), a także zamieszczona 
w internetowym BIP urzędu.

Rolnicy, w przypadku wyłącze-
nia ziemi z  obwodu łowickiego, 
nie stracą prawa do odszkodowań 
za straty poczynione przez dzi-
kie zwierzęta. Różnica jest taka,  
że będą mogli się ich domagać nie 
od koła łowieckiego, ale od Skar-
bu Państwa.

Dotychczasowy podział na ob-
wody będzie obowiązywał naj-
później do 31 marca tego roku.  tm

Parking 
zlokalizowany 
bezpośrednio przy 
markecie przede 
wszystkim ma służyć 
klientom sklepu. 
Ponadto ma również 
umożliwić m.in. 
sprawne i szybkie 
dostawy towaru. 

Parking tylko dla klientów Dino 
– taka informacja widnieje  
na wywieszonej tabliczce. 
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Zdaniem naszego czytelnika parking jest źle zaprojektowany i posiada zbyt wąski wjazd. 
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Łowicz | Uwaga, włamania!

Łowickie sklepy ofiarami kradzieży
Coraz częściej dochodzą do naszej redakcji 
sygnały o włamaniach do łowickich sklepów. 
Ostatnio, 3 lutego, późnym wieczorem lub w nocy, 
włamywacze okradli, a przy tym wyrządzili 
potężne szkody, sklep obuwniczy przy Zduńskiej.

– Otrzymaliśmy zgłoszenie że 
w nocy z 3 na 4 lutego w jednym 
ze sklepów w centrum miasta do-
szło do kradzieży z  włamaniem, 
gdzie łupem sprawców padł m.in. 
towar – informuje asp. Urszula 
Szymczak, oficer prasowa łowic-
kiej policji. – Wartość strat jest 
w  trakcie ustalania. Na miejscu 
wykonane zostały czynności, wy-
konano oględziny, zabezpieczono 
ślady kryminalistyczne. Obecnie 
szukamy sprawców przestępstwa.

Chodzi o dość popularny wśród 
łowiczan sklep obuwniczy, przy-
ciągający klientów niskimi cena-
mi. Niestety, wspomnianej nocy 
poniósł on spore straty. Włamy-
wacze dostali się do środka od 
zaplecza. Ukradli sporo towaru, 
a  także kopertę, zapewne myśle-
li, że znajdą w niej pieniądze, ale 
były w  niej tylko spisane zamó-

wienia. Sprzedająca szacuje war-
tość strat na minimum 6.000 zł, 
choć sama przyznaje, że to dość 

optymistyczne szacunki, bo ra-
czej będą one wyższe. To wcale 
nie skradziony towar stanowi naj-
większą stratę, jeszcze gorsze są 
pozostawione zniszczenia. Zło-
dzieje, prawdopodobnie z  za-
miarem zatarcia śladów, zostawi-
li odkręconą wodę, która zalała 
sklep. – A obok stał mop i wiadro 
z wodą, jakby myśleli, to mogliby 
nim zetrzeć ślady, przynajmniej 
nie byłoby tylu szkód... – usłysze-
liśmy w sklepie, bo właścicielka 
ma większe pretensje o  to, niż 
o samą kradzież. 

W ostatnich kilku miesiącach 
ofiarami włamań padło kilka skle-
pów w  centrum Łowicza. Przy-
kładem może być monopolowy 
przy ulicy Ciemnej, gdzie sprawcy  
– do dziś nie złapani – włamali się 
w listopadzie. Nie wiadomo czy te 
zdarzenia są jakoś powiązane, tam 
działanie było nieco inne: włamy-
wacze wybili szybę w oknie i do-
stali się przez nie. Ukradli tylko 
pieniądze z kasy, z towaru nie za-
brali nic, nawet pojedynczej bu-
telki. Jedynie kilka stłukli przy 
wchodzeniu przez okno. tm

Ostatnie włamanie w sklepie 
obuwniczym nie jest jedynym 
w centrum Łowicza w ostatnich 
miesiącach. 
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Domaniewice | Dokąd na treningi?

Lodowiska nie będzie,  
bo nie ma gdzie go wylać 
Prawdziwa zimowa aura, 
która zdaniem synoptyków 
utrzyma się do końca 
miesiąca i złagodzenie 
od 12 lutego niektórych 
obostrzeń związanych 
z epidemią budzą naturalne 
pytania czy na naszym 
terenie ma szansę powstać 
lodowisko. 

Jak pamiętamy naturalne lodo-
wisko przez wiele lat było wyle-
wane na terenie szkoły w Doma-
niewicach. Korzystali z niego nie 
tylko zawodnicy UKS Błyska-
wica, którzy trenują łyżwiarstwo 
szybkie, ale też wiele osób z tere-
nu gminy i miast z dalszej okoli-
cy jeździło na nim rekreacyjnie. 
Obecnie lodowisko na pewno nie 
powstanie. W miejscu, gdzie było 
zakładane, była bowiem asfaltowa 
płyta, a teraz jest tam boisko z tar-
tanu. 

– Próbowałem wykonać lodo-
wisko, ale na tartanie się nie uda-
wało, ponieważ woda wsiąka. 
Próbowałem też kłaść folię, to też 
nic nie dało. – Jak teraz chodzę 
i patrzę na śnieg, to sobie przypo-
minam, ile miałem kiedyś pracy. 
Przecież zdarzało się, że w jedną 
noc robiłem taflę – mówi Mie-
czysław Szymajda, trener UKS 
Błyskawica i  znany propagator 
sportu. 

Przyznaje, że nie miał wpły-
wu na decyzję władz gminy  
w sprawie zmiany nawierzchni 
boiska. Uważa, że nie była ona 
rozsądna, ponieważ na terenie 
szkoły jest inne tartanowe boisko 
i nawet tamto nie było w pełni wy-
korzystywane. To drugie w ogóle 
nie było potrzebne. 

Zastanawiał się nad innym 
możliwym rozwiązaniem, jakie 
można było zastosować: aby na 
boisku montować metalowe ele-
menty, które byłyby zalewane 
wodą. Nad taflą przydałoby się 
choć prowizoryczne zadaszenie 
z  brezentu, jakie byłoby rozkła-
dane w razie potrzeby. Podpatry-

wał takie rozwiązania w  innych 
miastach, nawet w Zgierzu, dokąd 
obecnie jeździ z zawodnikami. 

Ostatnio na lodowisku w  Do-
maniewicach można było po-
jeździć przed 2 laty, choć mróz 
utrzymał się wtedy krótko. Jak 
wspomina Szymajda, wylanie lo-
dowiska też nie było łatwe, ponie-
waż asfaltowa płyta była spękana, 
jednak z  tym problemem udało 
mu się poradzić. 

Na treningi do Zgierza
Zawodnicy „Błyskawicy” i ich 

trener radzą sobie bez lodowiska. 
Na treningi jeżdżą wynajętym 
autobusem do Zgierza, na wspo-

mniany obiekt, będący własnością 
miejscowego Miejskiego Ośrod-
ka Sportu i  Rekreacji. Obecnie 
treningi odbywają się 2-3 razy 
w tygodniu, ale np. w drugim ty-
godniu ferii organizowane były 
codziennie. Trener chwali sobie 
współpracę z MOSiR w Zgierzu. 
Mówi, że obecnie ma pod opieką 
45 zawodników zarejestrowanych 
w  Polskim Związku Łyżwiar-
stwa Szybkiego. Są to już zawod-
nicy na pewnym poziomie, którzy 
biorą udział w Mistrzostwach Pol-
ski Młodzików lub w Młodzieżo-
wej Olimpiadzie w Łyżwiarstwie 
Szybkim. Klub zabiega o  przyj-
mowanie nowych zawodników. 

Gmina ma plany 
inwestycyjne
Jak pisaliśmy przed miesią-

cem, samorząd gminy Doma-
niewice ma plany inwestycyjne 
związane pośrednio z  łyżwiar-
stwem. W  budżecie przyjętym 
na ten rok znalazło się 50 tys. 
zł na budowę toru dla łyżworo-
lek. Tor miałby powstać pomię-
dzy ośrodkiem zdrowia a szkołą. 
Byłby długości 400 m, szerokości  
4 m. Ma to być tor asfaltowy, któ-
ry w  okresie zimowym można 
byłoby zalać wodą, aby powstał 
tor łyżwowy. 

Wójt gminy Domaniewice Pa-
weł Kwiatkowski w tym tygodniu 
powiedział nam, że zgodnie z za-
powiedzią w  styczniu został zło-
żony wniosek na dotację z Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi, w ra-
mach infrastruktury sportowej. 
Maksymalna kwota, jaką można 
z niego pozyskać, wynosi 100 tys. 
zł. Ma nadzieję, że gmina otrzy-
ma dotację i  będzie mogła zre-
alizować planowaną inwestycję. 
Wójt powiedział nam, że jest już 
przygotowany projekt tego toru, 
a formalności nie będą skompliko-

wane, ponieważ w  tym przypad-
ku nie trzeba będzie występować 
o zgodę na budowę, wystarczy jej 
zgłoszenie. 

Same roboty również będą pro-
ste. Szacuje, że wykonawcy wy-
starczy na nie miesiąc. Jeśli więc 
będą pieniądze – tor dla rolkarzy 
powstanie w tym roku, a w przy-
szłym sezonie zimowych można 
będzie zrobić na nim lód. 

Z agregatem czy bez
Mieczysław Szymajda py-

tany przez nas o  to, jak podoba 
mu się pomysł na tor, przyznaje,  
że był pomysłodawcą i jest gorą-
cym orędownikiem tego przed-
sięwzięcia. Deklaruje też, że jeśli 
zdrowie mu pozwoli i  tempera-
tura będzie ujemna, sam będzie 
się zajmował wykonaniem lodu. 
Ma chęci, doświadczenie, a  na-
wet węże potrzebne do wylewania 
wody. Gdyby jednak mrozów nie 
było, to ma nadzieję, że samorząd 
znajdzie środki na to, aby wyna-
jąć zewnętrzną firmę, która wyko-
na sztuczną nawierzchnię lodową, 
która będzie chłodzona agrega-
tem.  mwk

Aktualności

REKLAMA

Tak trenowano w Domaniewicach przed kilku laty.
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Z naturalnego lodowiska korzystały w weekendy całe rodziny.
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Kino Fenix | Rekord Guinnessa nasz! 

7 tysięcy podbić w hołdzie 
Diego Maradonie 
37 minut i 45 sekund – tyle dokładnie potrzebował 
Janusz Chomontek, aby podbić piłkę futbolową 
7 tys. razy, poruszając się po kwadracie 
o wymiarach 5x5 metrów. Rekord Guinnessa 
został ustanowiony w sobotę, 30 stycznia,  
na scenie łowickiego kina Fenix. 

Wydarzenie było relacjonowa-
ne podczas kilku wejść na żywo 
w  paśmie śniadaniowym Dzień 
Dobry TVN. Z  Łowicza ze stu-
diem łączył się redaktor Marcin 
Sawicki. Podczas jednego z takich 
wejść żartował, że Janusz Cho-
montek jest w tak dobrej formie, 
że warto o tym poinformować no-
wego selekcjonera kadry nagrodo-
wej, na wypadek, gdyby potrzebo-
wał zawodnika. To między innymi 
za sprawą transmisji na żywo cała 
Polska dowiedziała się o pobiciu 
rekordu Guinnessa w Łowiczu. 

Wyczynem Janusza Chomont-
ka zainteresowały się także inne 
media, m.in. łódzki oddział TVP 
i Radio Łódź. 

Gdy rozmawialiśmy z  żongle-
rem, jeszcze zanim przystąpił do 
próby bicia rekordu Guinnessa, 
sprawiał wrażenie zrelaksowane-
go i  pełnego wiary w  swój suk-
ces. Było widać, że przed kamerą 
czuje się jak ryba w wodzie, bar-
dzo chętnie odpowiadał na pyta-
nia zadawane przez dziennikarzy. 
Nie miał problemu z tym, aby roz-
mawiać, jednocześnie żonglując 
piłką. 

Były piłkarz Gwardii Kosza-
lin oraz wielokrotny rekordzista 
w  podbijaniu różnych rodzajów 
piłek przez cały czas podkreślał, 

że swój wyczyn chciałby zadedy-
kować zmarłemu pod koniec ubie-
głego roku Diego Maradonie, któ-
rego przed laty poznał osobiście. 

– Chciałbym to zrobić dla Die-
go Maradony. Jak wiemy, nie ma 
go już razem z  nami, ale wspo-
minam bardzo cudownie spotka-
nie, które miałem w  1987 roku 
we włoskiej telewizji Rai Uno, 
gdzie byli Diego Maradona, Bo-
niek, Paolo Rossi – relacjonował 
Janusz Chomontek. Powiedział, 
że każde z 7 tys. podbić chciałby 
zadedykować nieżyjącemu Mara-
donie. – To byłoby tak dla niego 
ode mnie – powiedział. Podkreślił,  
że dla niego Maradona był wspa-
niałym człowiekiem. Bardzo 
życzliwie go przyjął podczas tam-
tej pamiętnej, włoskiej wizyty. 

To między innymi dzięki tej wi-
zycie nieznany wcześniej żongler 
ze Szczecinka wypłynął na sze-
rokie wizyty. Przed przyjazdem  
do Łowicza miał na swoim koncie 
aż siedemnaście rekordów w pod-
bijaniu różnych rodzajów piłek, 
zaś w  sobotę ustanowił kolejny 
– osiemnasty. 

52-letni żongler podbijał pił-
kę nogami i głową, bywały krót-
kie momenty, gdy lądowała ona 
na jego plecach, a wówczas mógł 
chwilę odpocząć, a  nawet... na-

pić się wody. Już po tym, jak było 
wiadomo, że próba zakończyła się 
sukcesem, Janusz Chomontek po-
wiedział nam, że wszystko poszło 
zgodnie z planem, obyło się bez 
trudnych momentów. Przy okazji 
zdradził tajemnicę: że nigdy nie 
wiąże butów. – Całe życie pod-
chodzę do tego na luzie – wyznał. 

Wydarzenie miało również 
na celu zebranie pieniędzy, któ-
re zostaną przekazane na lecze-
nie 8-letnią Zosi Biegańskiej, któ-
ra cierpi na mózgowe porażenie 
dziecięce z  towarzyszeniem pa-
daczki lekoopornej. 

Wydarzenie odbyło się bez 
udziału publiczności.  aa

Zduńska Dąbrowa | Zespół Szkół

Mariusz walczy o indeks 
dla rolnika
Mariusz Górski, uczeń klasy 
II Technikum Rolniczego 
w Zespole Szkół Centrum 
Kształcenia Rolniczego 
w Zduńskiej Dąbrowie, 
awansował do finału 
Ogólnopolskiego Konkursu 
„Indeks dla Rolnika”. 

Tegoroczna, VII edycja kon-
kursu adresowanego do uczniów 
szkół kształcących w  zawodach 
rolniczych, organizowana jest 
przez ZS CKR w  Starym Brze-
ściu, we współpracy z Uniwersy-
tetem Technologiczno-Przyrodni-
czym w Bydgoszczy. 

Konkurs obejmował dwa bloki 
tematyczne: produkcja zwierzęca 
i  produkcja roślinna. Jego celem 
jest jest rozwijanie wśród młodych 
ludzi zainteresowań rolnictwem, 
popularyzacja i  pogłębianie wie-
dzy, a  także ukazanie środowi-
ska wiejskiego jako atrakcyjnego 
miejsca do życia i  pracy. Zachę-
tą – możliwość zdobycia indeksu  
na studia rolnicze. 

Konkurs składa się z trzech eta-
pów. Po eliminacjach szkolnych 
do dalszych zmagań zakwalifi-
kowało się trzech uczniów Tech-
nikum Rolniczego: Adam Cy-
ganek z  klasy III oraz Mariusz 

Górski i  Adam Foks z  klasy II. 
Drugi etap konkursu odbył się  
9 grudnia w formie on-line. Pole-
gał na rozwiązaniu testu składają-
cego się z 60 pytań. W wyniku tej 
rywalizacji wyłonionych zostało 
18 uczestników finału. w  gronie 
tym znalazł się Mariusz Górski. 

Do trzeciego etapu ma za za-
danie przygotowanie 15-minuto-
wej prezentacji multimedialnej 
w PowerPoint, na temat wskazany 
przez organizatorów. Po jej przed-
stawieniu będzie odpowiadał  
na pytania komisji konkursowej. 

Mariusz Górski przygotowu-
je się do udziału w konkursie pod 
kierunkiem Jolanty Bilskiej – na-
uczycielki produkcji roślinnej. 
 mwk

Janusz Chomontek podbił piłkę futbolową 7 tys. razy i tym samym 
ustanowił rekord Guinnessa w Łowiczu.
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Zduny | DK zaprosił na domówkę 

15 tysięcy wejść
W niedzielę 7 lutego ciekawą okazję do zabawy 
stworzyła Biblioteka i Dom Kultury w Zdunach,  
który po południu zaprosił na karnawałową 
„domówkę” z zespołem Hocus Pocus. 

Aby wziąć w  niej udział, wy-
starczyło wejść na profil facebo-
okowy Domu Kultury, gdzie za-
mieszczony był post z transmisją 
na żywo występu. W  programie 
znalazły się najpopularniejsze 

polskie przeboje i  muzyki disco. 
Inicjatywa okazała się bardzo uda-
na, transmisję oglądało choć przez 
chwilę ponad 15,5 tys. osób – wy-
nika ze statystyk facebookowego 
profilu DK.  tb

Olimpiada Lingwistyki Matematycznej

C’i7Cang1,  
czyli zielona cebula

Reprezentanci łowickich li-
ceów zostali zakwalifikowani 
do etapu okręgowego Olimpia-
dy Lingwistyki Matematycznej. 
Nie jest  to olimpiada typowo 
przedmiotowa, sprawdza nato-
miast umiejętności z  pogranicza 
językoznawstwa i  matematyki, 
a przede wszystkim logiczne my-
ślenie. 

Regularnie do etapu okręgo-
wego w tej olimpiadzie dochodzą 
uczniowie Pijarskiego LO w Ło-
wiczu. Szkoła ta w ostatnich kilku 
latach miała już czworo finalistów. 
Tę dobrą passę chcą w tym roku 
kontynuować Zuzanna Pawłow-
ska (II klasa) i  Dawid Bartosiak 
(III klasa).

Również uczniowie I LO im. 
Józefa Chełmońskiego w  ostat-
nich latach dobrze wpadają w tej 
olimpiadzie. W  tym roku jest to 
Katarzyna Bogusz z II klasy.

II etap ma być przeprowadzony 
nie wcześniej niż 27 lutego. Pla-
nowo w siedzibie Wydziale Ma-
tematyki i Informatyki UŁ, choć, 
w  zależności od sytuacji sanitar-
nej, może to ulec zmianie. 

Do rozwiązywania zadań nie 
jest niezbędna znajomość języ-
ków obcych, choć może w  tym 
pomóc. Uczestnicy mierzą się 
z zadaniami polegającymi na od-
czytywaniu, według podanych 
kluczy, informacji zawartych 
w  różnych językach, także tych 
sztucznych, wymarłych czy egzo-
tycznych z naszego punktu widze-
nia. W  zadaniach nie jest nawet 
wyjaśnione co to za język. W te-
gorocznym etapie szkolnym trze-
ba było rozszyfrować jaka roślina 
kryje się pod tajemniczo brzmią-
cym słowem: „C’i7Cang1”, a była 
to zielona cebula. Podobnych „na-
zw”do połączenia z  ich znacze-

niem było 16, a to tylko pierwsze 
z  zadań. Podpowiedź? Apostrof 
oznacza nosową wymowę spół-
głoski, a cyfra ton poprzedzającej 
ją sylaby.  tm

RZUT OKIEM | MSZA ŚWIĘTA NA 100 DNI PRZED MATURĄ

Z powodu ograniczeń 
wprowadzonych w związku 
z pandemią koronawirusa 
w tym roku nie odbyły się 

studniówki. Maturzyści z liceum 
pijarskiego spotkali się zaś 

w sobotę 6 lutego na mszy świętej 
„studniówkowej” – nawiązując 

do tradycyjnej studniówki, prosili 
Boga o błogosławieństwo na czas 

ostatnich przygotowań i pisania 
egzaminów.

We mszy udział wzięli uczniowie 
trzech klas maturalnych, 

a przewodniczył jej sam prowincjał 
zakonu o. Mateusz Pindelski, który 
też wygłosił kazanie. Do młodzieży 

przemówił także dyrektor 
Przemysław Jabłoński. tb

Do finału Ogólnopolskiego 
Konkursu „Indeks dla Rolnika” 
awansował Mariusz Górski, 
uczeń klasy II Technikum 
Rolniczego w Zduńskiej Dąbrowie. 
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Dawid Bartosiak reprezentuje 
w olimpiadzie Pijarskie LO. 
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Zuzanna Pawłowska  
– uczennica II kl. Pijarskiego LO. 
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Zespół Hocus Pocus w czasie występu na internetowej domówce 
transmitowanej z DK Zduny.
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Katarzyna Bogusz, w I LO  
w Łowiczu uczy się w klasie II  
o profilu cyberbezpieczeństwo. 
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Łowicz | Budowa dróg dojazdowych do wiaduktu

Powstaje przedłużenie ulicy Napoleońskiej
Zima przyhamowała 
prace na budowie dróg 
dojazdowych do wiaduktu 
nad przejazdem kolejowym 
w ul. 3 Maja. 
Firma Trakt z Kutna 
realizująca miejskie zlecenie 
zdążyła jednak rozpocząć 
nowy front budowy: 
w ul. Napoleońskiej.

Kierownik budowy Mirosław 
Galiński z  Traktu potwierdził 
nam, że w tej chwili zakończono 
już roboty przy budowie odcinka 
nowej drogi od wjazdu na przy-
szły wiadukt do ul. 3 Maja. Ozna-
cza to, że ułożono w niej sieć wo-
dociągową, kanalizacji sanitarnej, 
deszczowej oraz sieć energetycz-
ną, wykonano podbudowę i  po-
łożono warstwę wyrównawczą 

asfaltu. Pozostało tylko położenie 
na niej ostatniej, ścieralnej war-
stwy. Podobna sytuacja jest na 
krótkim odcinku nowej ulicy od-
chodzącej od wjazdu na wiadukt 
w kierunku ul. Napoleońskiej oraz 
na samym wjeździe.

Obecnie większość sił fi rmy 
zostało skierowanych na ulicę Na-
poleońską, gdzie trwa uzbraja-
nie w media odcinka, który dotąd 
obecny był wyłącznie na mapach. 
Począwszy od wjazdu na znajdu-
jącą się przy niej stację benzynową 
w  kierunku ul. 3 Maja, ułożono 
już ponad 100 metrów kolektora 
kanalizacji sanitarnej i  deszczo-
wej. W  ulicy zostanie wykona-
na też sieć energetyczna zasila-
jąca latarnie i  wodociąg. Roboty 
te zatrzymają się w  sąsiedztwie 
miejsca, w  którym leży obecnie 
stalowa konstrukcja wiaduktu, co 

uniemożliwia dalsze prace w kie-
runku ulicy 3 Maja.

Dlatego też prace zostaną 
przeniesione w rejon skrzyżowa-
nia Napoleońskiej z  ul. Klickie-
go, będą one realizowane w kie-
runku stacji benzynowej. Gdy 
to nastąpi, wjazd w ulicę Napo-
leońską z  ul. Klickiego zosta-
nie zamknięty dla ruchu samo-
chodowego. Kierownik Galiński 
podkreśla jednak, że nie oznacza 
to, iż nie będzie można dojechać 
do stacji benzynowej czy obiek-
tów usługowych i  handlowych 
przy ul. Napoleońskiej. Trakt 
udostępni bowiem alternatywny 
dojazd do nich od strony sąsied-
niej ul. Magazynowej.

Odcinek ulicy Napoleońskiej 
od skrzyżowania z  ul. Klickiego 
do miejsca, gdzie leży konstruk-
cja wiaduktu, ma być przykryty 

pierwszą warstwą asfaltu jeszcze 
przed wakacjami. W jakim czasie 
powstanie brakujący odcinek do 

ul. 3 Maja – zależy od tego, kiedy 
stalowa konstrukcja wiaduktu zo-
stanie podniesiona z ziemi i poło-

żona na podporach – ale budowa 
podpór wiaduktu od strony pół-
nocnej dopiero się zaczyna.  tb

Nieborów | Gmina chce bliższego kontaktu z mieszkańcami

SMS przypomni Ci o płatnościach
– System, który chcemy uruchomić, ma na celu bezpośrednie informowanie 
mieszkańców gminy nie tylko o płatnościach, ale także o wyłączeniach 
wody, prądu, awariach, zamknięciu dróg, bieżącym funkcjonowaniu urzędu, 
wydarzeniach kulturalnych, czyli o tym wszystkim, co jest istotne i ma 
wpływ na życie – powiedział nam wójt gminy Nieborów Jarosław Papuga.

Powiadamianie przez SMS 
mieszkańców o  różnych spra-
wach przez urzędy gmin nie jest 
nowością, od dwóch lat funkcjo-

nuje np. w sąsiedniej gminie Bo-
limów. Działa też w Łowiczu, ale 
w sposób z pewnością niewystar-
czający. Gmina Nieborów podpi-

sała umowę z fi rmą, która świad-
czy tego typu usługi na terenie 
kraju. Wójt wiąże z nią spore na-
dzieje, bo w przypadku awarii wo-

dociągowej gmina będzie w stanie 
powiadomić o przerwie w dosta-
wie wyłącznie zainteresowanych 
mieszkańców, korzystających 
z  wodociągu, który uległ awarii. 
Tego typu powiadamianie będzie 
o  wiele skuteczniejsze niż obo-
wiązujące jeszcze kartki, puszcza-
ne od domu do domu. 

– Tym bardziej, że obecnie czę-
sto nie są one sumiennie przeka-
zywane, tak jak bywało to daw-
niej, informacje zamieszczane 
na naszym profi lu facebookowym 
też nie do wszystkich docierają – 
mówi wójt.

System powiadamiania SMS 
będzie wykorzystywany także do 
uprzedzenia mieszkańców o zbli-
żającym się okresie wpłaty na-
leżności z tytułu podatku od nie-
ruchomości czy opłaty za odpady, 
ale także w  przypadku nie uisz-
czenia ich w terminie – do przy-
pomnienia o takiej konieczności. 

Wójt powiedział nam, że szcze-
gólnie w  przypadku tej drugiej 
płatności wielu mieszkańców za-
pomina o jej uregulowaniu. – Zda-
rzało się już, że musieliśmy wy-
syłać po 400 wezwań do zapłaty, 
choć zwykle jest ich ok. 100-

200. Ale proszę sobie wyobrazić, 
że ktoś musi te monity i koperty 
przygotować, trzeba je podpisać 
i wysłać. Nadanie każdego z nich 
to 8,5 zł, które musi zapłacić do-
datkowo adresat. Jestem przeko-
nany, że SMS z przypomnieniem 
sprawi, że połowa tych pism nie 
będzie wysyłana, bo mieszkańcy 
zareagują i wpłacą pieniądze – po-
wiedział nam Jarosław Papuga.

Aktualnie gmina tworzy bazę 
numerów telefonów mieszkań-
ców, zadanie ich pozyskania zle-
cono sołtysom. System ma ruszyć 
w marcu.  tb
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Budowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej w ulicy Napoleońskiej wkroczyła na tereny gdzie dotąd mało 
kto się zapuszczał.

Sejmik Wojewódzki | Piaski Bankowe jednym z głównych tematów

Przedstawiciele „Bzury” 
nie dopuszczeni do głosu
Duże wątpliwości, jakie narastają w ostatnim 
czasie wokół sprawy pozwolenia na 
budowę w Piaskach Bankowych zakładu 
zagospodarowania odpadów, były jednym 
z głównych tematów sesji Sejmiku Województwa 
Łódzkiego 5 lutego. Sesja ta została zwołana 
w trybie nadzwyczajnym, na wniosek radnych 
opozycji (10 radnych KO i PSL).

Trzeci punkt porządku obrad 
brzmiał: „wystąpienie przedsta-
wicieli Związku Międzygminne-
go Bzura na temat sposobu pro-
cedowania powołania należącej 
do niego regionalnej instalacji 
przetwarzania odpadów komunal-
nych”. Porządek z punktem w ta-
kim brzmieniu został wprawdzie 
przyjęty, ale później radni koali-
cji rządzącej przegłosowali wnio-
sek formalny, aby nie dopuszczać 
do głosu przedstawicieli „Bzury”, 
jako osób nie będących członka-
mi sejmiku. Wniosek ten złożył 
radny Waldemar Wojciechowski, 
przewodniczący klubu PiS, argu-
mentując go tym, że osoby z ze-
wnątrz nie mogą naruszać autono-
miczności obrad sejmiku. 

Mogli się natomiast wypowie-
dzieć, w  następnym punkcie ob-
rad, parlamentarzyści: Dariusz 
Joński (KO), Krzysztof Piątkow-
ski (KO), Paweł Rychlik (PiS), 
Włodzimierz Tomaszewski (PiS) 
i Artur Dunin (KO). W większo-
ści powtarzali oni tezy znane już 
z wcześniejszych konferencji pra-
sowych, które omawialiśmy w po-
przednich publikacjach. Rad-
ni Koalicji Obywatelskiej chcieli 
przede wszystkim wyjaśnienia 
kwestii domniemanych nacisków 
marszałka na zmiany w zarządzie 
„Bzury” prezesa Ryszarda No-
wakowskiego i  wiceprezesa Jac-
ka Lipińskiego na osoby „bardziej 
życzliwe”.

Zarówno posłowie, jak i  rad-
ni opcji rządzącej, przekonywali 
natomiast, że problemy związku 
wynikają z  jego błędów popeł-
nionych w minionych latach, kie-
dy jeszcze Zbigniew Rau nie był 
wojewodą, a  Grzegorz Schreiber 
marszałkiem.

Wicemarszałek Andrzej Gór-
czyński, odpowiadający w  Urzę-
dzie Marszałkowskim za go-
spodarkę śmieciową, mówił, 
że problemy „Bzury” ciągną się 
od wielu lat, a sama inwestycja za-
graża wodom gruntowym i znaj-
dującemu się tam obszarowi obję-
temu ochroną przyrody w ramach 
europejskiego projektu „Natura 
2000”. Jego zdaniem medialna 
burza wywołana przez opozycję 
ma służyć do odwróceniu uwagi 
od drastycznych podwyżek opłat 
za śmieci w mieście Łodzi, gdzie 
rządzi koalicja KO i SLD.

Radny Marcin Bugajski z Ko-
alicji Obywatelskiej mówił, że li-
czy na wyjaśnienia marszałka 
w  sprawie nagrań z  posiedzenia 
ze stycznia ubiegłego roku i zarej-
strowanych na nich konkretnych 
sformułowań, jakie tam padły ze 
stron włodarzy gmin należących 
do związku, w  tym m.in. wójta 
gminy Bielawy Sylwestra Kubiń-
skiego i wójta gminy Łyszkowice 
Adama Ruty. Przede wszystkim 
chciał, aby marszałek wyjaśnił, 
czy osoby te były przez niego upo-
ważnione do powoływania się 
na niego i składania w jego imie-
niu propozycji czy deklaracji. 

Marszałek Grzegorz Schreiber 
powiedział, iż w sprawie prezen-
towanych nagrań wypowiadał się 
już wiele razy jednoznacznie, po-
wtarzając, że nie wysyłał żad-

nych „emisariuszy” i nie próbował 
w żaden sposób naciskać na zmia-
ny w zarządzie związku. Mówił, 
że sprawą tą zajmują się już praw-
nicy, on natomiast liczy na me-
rytoryczną dyskusję o  gospoda-
rowaniu odpadami. Dopytywany 
jednak o to kilka razy, zapytał dla-
czego fragmenty nagrań zostały 
zaprezentowane przez zarząd ZM 
„Bzura” dopiero po roku od zare-
jestrowania. – Gdyby ktoś przy-
szedł do mnie z propozycją płatnej 
protekcji, jak usiłujecie to przed-
stawiać, zgłosiłbym to niezwłocz-
nie organom ścigania – mówił 
na sesji marszałek. – Jeśli tak rze-

czywiście było, a świadkami były 
osoby pełniące funkcje publiczne, 
to dlaczego nie poszły na prokura-
turę, nie zaprezentowały tych na-
grań w całości?

Poruszano też kwestię niewy-
dania przez marszałka pozwolenia 
na uruchomienie na Teofi lowie 
w Łodzi sortowni spółki Remon-
dis, od czego na przełomie grud-

nia i  stycznia rozpoczęła się po-
między politykami ostra wymiana 
zdań na temat odpadów. Głosowa-
ny był też wniosek o  odwołanie 
przewodniczącej sejmiku Iwony 
Koperskiej. Opozycja uważa, że 
w  jej przypadku występuje istot-
ny konfl ikt interesów, ponieważ 
pełniąc funkcję przewodniczącej, 
jednocześnie jest wiceprezesem 
spółki Eko-Region, zajmującej się 
zagospodarowaniem odpadów. 

Radni opcji rządzącej byli prze-
ciwko odwołaniu, podkreślając, 
że gospodarka śmieciami podle-
ga zarządowi województwa, a nie 
sejmikowi, nie ma więc tu konfl ik-
tu interesów. Radny Wojciechow-
ski określił wniosek o odwołanie 
Koperskiej „wylewaniem kubła 
brudnej wody na kobietę”.

Za odwołaniem było 11 rad-
nych, 20 głosowało przeciw – co 
oznacza, że przeciwko odwołaniu 
było także co najmniej dwóch rad-
nych opozycji. Którzy to byli – nie 
wiadomo, głosowanie było tajne. 
Iwona Koperska pozostaje więc 
nadal przewodniczącą sejmiku. 

TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Gdyby ktoś przyszedł 
do mnie z propozycją 
płatnej protekcji, 
jak usiłujecie to 
przedstawiać, 
zgłosiłbym to 
niezwłocznie organom 
ścigania.

Grzegorz Schreiber,
marszałek województwa

GŁOS MIESZKAŃCÓW PRZECIWKO ZAKŁADOWI
Przed sesją konferencję 
zorganizowała grupa 
mieszkańców Piasków 
Bankowych, którzy nie 
chcą, aby polityczna burza 
zagłuszyła ich głos. Wśród 
organizatorów byli m.in. Gabriel 
Lewandowski i Przemysław 
Lenczewski. – Zdanie 
większości mieszkańców 
jest niezmienne od 1997 
roku – mówił nam Gabriel 
Lewandowski. – Mamy 
poważne wątpliwości co do 
tego, że ta inwestycja będzie 
ekologiczna i spełniająca 
normy.

Wypowiadający się uważają, 
że ustalenia i decyzje 
poszczególnych instytucji, 
wówczas podległych władzom 
PSL i PO, zmierzały do 
przeforsowania realizacji 
inwestycji za wszelką cenę, 
a dopiero obecne władze 
wojewódzkie zaczęły się jej 
szczegółowo przyglądać. – 
ZM „Bzura” działał w swego 
rodzaju nieformalnym układzie, 
wykorzystując przewagę siły 
nad mieszkańcami okolicy – 
takie m.in. zarzuty padły na 
konferencji. 
Jej organizatorzy zwracają 

uwagę na bliskość planowanej 
pod zakład działki względem 
zbiornika wodnego z czterema 
studniami głębinowymi. Byli 
zdumieni, że na terenie 23 
samorządów nie znaleziono 
alternatywnego miejsca. 
Podkreślili też, że odrolnienie 
ok. 12,4 ha gruntów rolnych III-IV 
klasy bardzo skomplikowało 
rolnikom rozliczanie 
programów unijnych, z których 
korzystali. Mówili też, że poza 
pojedynczym spotkaniem, 
gdy jeszcze nie było żadnych 
konkretów, nie odbyły się żadne 
rozmowy z mieszkańcami. 
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Nauczyciele chcą się szczepić, 
ale nie wszyscy 
Od 8 lutego do 10 lutego nauczyciele pracujący w klasach I-III w szkołach 
podstawowych oraz w przedszkolach mogli deklarować chęć zaszczepienia 
się przeciw COVID-19 szczepionką AstraZeneca. Ich deklaracje zbierali 
dyrektorzy szkół i wprowadzali do systemu. Szczepienia te mają się 
rozpocząć w najbliższy piątek, 12 lutego w szpitalach węzłowych  
– w naszym przypadku w szpitalach w Łowiczu i Głownie. 

Dyrektorzy szkół zgłaszali za-
interesowanych szczepieniami 
nauczycieli w Systemie Informa-
cji Oświatowej. Jak nam powie-
dzieli, nazwiska uprawnionych do 
skorzystania osób już tam im się 
wyświetlały. Wystarczyło tylko 
podać numery telefonu do tych, 
którzy deklarują chęć zaszczepie-
nia się i wysłać zgłoszenie.

Jak wiadomo, w pierwszej ko-
lejności zaszczepieni mają być ci 
nauczyciele, którzy obecnie pra-
cują stacjonarnie z dziećmi. Jed-
nocześnie obecne zapisy dotyczą 
pedagogów, którzy nie przekro-
czyli 60. roku życia – a to ze 
względu na to, że dla takiej gru-
py wiekowej przeznaczona jest 
szczepionka AstraZeneca. Dla-
czego? Ponieważ producent prze-
prowadził badania w takim kie-
runku.

W kolejnym etapie do tej gru-
py dołączą nauczyciele uczący  
w pozostałych klasach. Jak wyja-
śnia resort edukacji, tempo szcze-
pień będzie zależało od dostaw 
szczepionek do Polski. 

Również od dostaw uzależnio-
ne będzie to, kiedy zaszczepić 
będzie można nauczycieli, którzy 
skończyli 60 lat. Jak wiadomo, 
w tym przypadku w grę wcho-
dzą preparaty BioNTech/Pfizer 
oraz Moderna. Jednak problem 
w tym, że już do końca marca są 
zaplanowane szczepienia tymi 
preparatami innych, starszych 
seniorów. Zatem nauczyciele po 
60-tce mają szanse na szczepie-
nia dopiero w drugim kwartale 
tego roku.  

Nauczyciele otrzymają powia-
domienia o terminie szczepienia 
za pomocą SMS. Jadąc na szcze-
pienie, muszą wziąć ze sobą do-
wód tożsamości oraz długopis. W 
punkcie szczepień konieczne bę-
dzie wypełnienie krótkiej ankiety.

Ministerstwo Zdrowia ogłasza-
jąc zasady I etapu szczepień na-
uczycieli nie uwzględniło pozo-
stałych pracowników placówek 
oświatowych, którzy pracują sta-
cjonarnie np. sekretarek, obsłu-
gi kuchni oraz woźnych. Ponie-
waż o te osoby upomniał się szef 
ZNP Sławomir Broniarz, minister 
zdrowia Adam Niedzielski przy-
znał, iż nie wyklucza, iż ona bę-
dzie wcześniej zaszczepiona niż 
cała w ramach szczepienia popu-
lacyjnego. 

A jak zainteresowanie szcze-
pionkami wygląda w liczbach? 
Zapytaliśmy w szkołach na na-
szym terenie. 

Łowicz
W Szkole Podstawowej nr 1  

w Łowiczu chęć zaszczepienia się 
zadeklarowało 13 nauczycieli, na-
tomiast 6 nie. Dyrektor placówki 
Teresa Sokalska-Lebioda powie-
działa nam, że odmówiły osoby, 
które mają problemy zdrowotne, 
decyzje podejmowały po konsul-
tacjach z lekarzami specjalistami. 
Problemem jest to, że 4 nauczy-
cieli uczących w szkole nie za-
kwalifikowało się do tej pierwszej 
grupy szczepień ze względu, że 
przekroczyły granice wieku 60 
lat. Osoby te mają stały kontakt  
z dziećmi.

W Szkole Podstawowej nr 2 
szczepieniami zainteresowanych 
jest aż 18 nauczycieli z 25-oso-
bowego grona pedagogicznego, 
które uczy dzieci w klasach I-III  
(w tym nauczyciele języków, re-
ligii oraz wychowawcy ze świe-
tlicy), co stanowi 85,7%. W tym 
gronie nie ma osób, które ukoń-
czyły 60 lat. 

W Szkole Podstawowej nr 3 w 
Łowiczu chęć zaszczepienia wy-
raziło 14 spośród 19 osób naucza-
nia początkowego czyli 73,7%. 

Artur Balik, dyrektor Szkoły 
Podstawowej nr 4 w Łowiczu po-
wiedział, że w jego szkole, na 17 
uprawnionych nauczycieli chęć 
zaszczepienia się zadeklarowa-
ło 14, 1 osoba nie chce się szcze-
pić, zaś pozostałe 2 osoby pracują 
także w innych placówkach, więc 
niewykluczone że to w nich zgło-
siły chęć zaszczepienia się. – Za-
interesowanie jest duże – ocenił 
dyrektor. 

Szkole Podstawowej nr 7 w Ło-
wiczu – z 22 osób uprawnionych 
do wzięcia udziału w programie, 
chęć wyraziło 15. W tej grupie są 
wszyscy wychowawcy klas I-III,  
a także inni pracownicy szkoły. 

SP Pijarska – uprawnionych do 
tego szczepienia było 11 nauczy-
cieli, w środę rano dyrektor Prze-
mysław Jabłoński nie miał jeszcze 
od nich pełnej informacji zwrot-
nej. Jak powiedział: na ten mo-
ment wie, że kilka osób się jesz-
cze waha. 

Gmina Bielawy
W gm. Bielawy przoduje 

Szkoła Podstawowa w So-
bocie, gdzie chęć zaszczepienia 
wyrazili wszyscy do tego upraw-
nieni – 13 osób. Dyrektor Woj-
ciech Szczęsny również się zgło-
sił. Jak nam powiedział, ubolewa 
nad tym, że nie mógł zgłosić do 
szczepienia sekretarki i woźnej, 

bo są zainteresowane, ale system 
na razie ich nie obejmuje.

W Szkole Podstawowej w 
Bielawach, we wtorek w połu-
dnie było 12 osób chętnych z 18 
uprawnionych czyli 66,7%. Dy-
rektor Wiesława Kotecka oce-
niała, że pomimo pewnych obaw 
związanych ze skutecznością 
preparatu AstraZenteca, uważa, 
że zainteresowanie jest spore.

Identyczne zainteresowanie 
jest w Zespole Szkolno-Przed-
szkolnym Stowarzyszenia Roz-
woju Wsi Waliszew i Okolic w 
Starym Waliszewie, gdzie chęć 
zaszczepienia wyraziło 6 spośród 
9 nauczycieli, którzy kwalifikują 
się do podania preparatu Astra-
Zeneca, co stanowi 66,7%. Dy-
rektor placówki Iwona Bartosie-
wicz ocenia to zainteresowanie 
jako duże. 

W Szkole Podstawowej w 
Oszkowicach chęć szczepienia 
się wyraziło na razie zaledwie 
5 nauczycieli spośród 11 czyli 
45,4%.

Gmina Bolimów
W Zespole Szkolno-Przed-

szkolnym w Bolimowie na 14 
uprawnionych do szczepienia na-
uczycieli deklaracje o skorzysta-
niu z tej możliwości złożyło 8. 
Pozostali nie wyrazili zaintereso-
wania szczepieniem.

W SP w Huminie na 8 na-
uczycieli kwalifikujących się do 
szczepień, deklaracje złożyło 
6 w tym dyrektor szkoły i woź-
na pracująca w oddziale przed-
szkolnym. Oprócz tego trzech 
nauczycieli uczących w klasach 
I – III, którzy przekroczyło wiek 
60 plus nie zostanie zaszczepio-
nych, choć wyrazili oni tym zain-
teresowanie.

W Szkole Podstawowej w Kę-
szycach czterech nauczycieli  
z 8 uprawnionych zadeklarowało 
udział w szczepieniach. Pozostali 
takiej deklaracji nie złożyli.

Gmina Chaśno
SP Błędów – w szkole upraw-

niona jest grupa ok. 10 osób, przy 
czym niektórzy mogli się zgłaszać 
na szczepienie w innych szkołach, 
w których także pracują. Na środę 
rano zadeklarowanych była mniej 
więcej połowa. Dyrektor Tomasz 
Kłosiński mówił, że wielu się jesz-
cze waha.

SP Mastki – zainteresowanie 
było, przynajmniej według sta-
nu wiedzy na środę rano, niezbyt 
duże. Z 9 uprawnionych nauczy-

cieli i pracowników zadeklarowa-
ła się tylko jedna osoba. 

Gmina Domaniewice
W Szkole Podstawowej w Do-

maniewicach zainteresowanie 
szczepionką zadeklarowało około 
70% tych nauczycieli, którzy będą 
mogli zaszczepić się w pierwszej 
kolejności. Pozostali nie chcieli 
– z różnych względów, tylko jed-
na osoba ucząca w klasach I-III 
ma skończone 60 lat. W placów-
ce uczą też osoby, które zostały 
już zaszczepione, ponieważ już 
wcześniej miały taką możliwość.

Znacznie mniejsze zaintere-
sowanie szczepionkami było  
w Szkole Podstawowej w Skarat-
kach, gdzie do programu mogło 
się zgłosić 8 osób. Zgłosiły się 
tylko 3 czyli 37,5%, w tym dy-
rektor Ryszard Ogonowski, któ-
ry miał taką możliwość, ponie-
waż sprawuje opiekę nad dziećmi 
w świetlicy. 

 Gmina Kiernozia
– Nauczyciele mają jesz-

cze czas do jutra (do 10 lutego – 
przyp.red.) na rejestrację, ale na 
chwilę obecną zaledwie garstka 
z naszych pracowników wyraziła 
chęć zaszczepienia się – powie-
dział nam Marek Radaszkiewicz 
dyrektor Szkoły Podstawowej im. 
Kościuszki w Kiernozi. – Rów-
nież zainteresowanie drugą turą 
testowania jest znacznie mniejsze 
niż za pierwszym razem – dodał.

Gmina Kocierzew Płd. 
– Na chwilę obecną tylko oko-

ło 25% nauczycieli zadeklarowała 
chęć zaszczepienia się w najbliż-
szym terminie. Jednak czas jest do 
jutra, więc może ktoś się jeszcze 
zgłosi – poinformowała nas we 
wtorek Mirosława Haczykowska, 
dyrektorka Szkoły Podstawowej 
w Gągolinie Południowym. – Jeśli 
chodzi o możliwość ponownego 
testu, to są to teraz tylko trzy oso-
by – dodała.

Jak powiedziała nam Agniesz-
ka Maliszewska, dyrektor Szkoły 
Podstawowej im. Bohaterów walk 
nad Bzurą w Kocierzewie Płd. ale, 
praktycznie wszyscy upoważnieni 
w tym momencie nauczyciele wy-
razili chęć zaczepienia się prze-
ciwko COVID-19.

Marcin Kosowski, dyrektor 
Szkoły Podstawowej w Łagusze-
wie powiedział, że w jego szkole 
na 6 uprawnionych do szczepień 
nauczycieli klas I-III i oddziałów 
przedszkolnych, chęć zaszcze-
pienia się zadeklarowały 3 osoby, 
czyli 50%. Dyrektor powiedział 
nam, że mowa jest tu tylko o na-
uczycielach pełnoetatowych. 

Gmina Łowicz
SP Zielkowice – jest grupa ok. 

10 nauczycieli, którzy w tej chwi-
li mogą się zaszczepić, nie tylko 
z nauczania wczesnoszkolnego, 
ale też przedmiotowych. Dyrek-
tor Jolanta Zagawa mówiła nam 
w środę rano, że nie miała jeszcze 
pełnej informacji, ilu z tej grupy 
podjęło decyzję o zaszczepieniu 
się. Ogólnie w szkole zaintereso-
wanie jest, choć nie u wszystkich.

SP Jamno, SP Wygoda, SP 
Niedźwiada – w trzech szkołach 
prowadzonych przez Stowarzy-
szenie Rozwoju Oświaty Gminy 
Łowicz uprawnionych do sko-
rzystania z programu było 21 na-
uczycieli, 11 złożyło deklarację 
o chęci zaszczepienia się teraz 
szczepionką AstraZeneca.

SP Popów – w Szkole Podsta-
wowej w Popowie uprawnionych 
było 15 pracowników, 9 skorzy-
stało z propozycji.

SP Dąbkowice Dolne – upraw-
nionych było 3 nauczycieli klas 
I-III, 3 zerówki oraz pracownik 
niedydaktyczny. Do południa  
w środę żaden z nich nie zade-
klarował chęci wzięcia udziału  
w programie, ani nie wyraził za-
interesowania. Przyjmowanie de-
klaracji nie było jeszcze zamknię-
te.

Gmina Łyszkowice
SP Seligów – chęć wzięcia 

udziału w programie zadeklaro-
wała 67% procent z 10 uprawnio-
nych, przy czym są też nauczycie-
le nauczający w innych szkołach, 
w których mogli składać deklara-
cje.

SP Stachlew – w szkole w Sta-
chlewie dane zostały zebrane  
i wprowadzane do systemu przez 
dyrektor Ewę Czarnołęcką, przed 
zamknięciem tego numeru nie 
udało nam się z nią skontakto-
wać.

W Szkole Podstawowej  
w Łyszkowicach nie udało nam 
się uzyskać przed zamknięciem 
numeru informacji o liczbie pra-
cowników zadeklarowanych na 
szczepienia.

Gmina Nieborów
W Szkole Podstawowej  

w Dzierzgówku do szczepień 
kwalifikuje się 12 nauczycieli 
chęć zaszczepienia się zadeklaro-
wało 5, jeden odmówił. Natomiast 
pozostałych sześciu nauczycieli 
deklaracje składa w innych pla-
cówkach.

W Szkole Podstawowej w Bo-
brownikach uprawnionych do za-
szczepienia się jest 7 nauczycieli, 
spośród nich 5 zadeklarowało taką 
chęć, a dwoje nie. Jeden z nauczy-
cieli już jest zaszczepiony, ale to 
pracownik Poradni Psychologicz-
nej w Łowiczu.

W Szkole Podstawowej w My-
słakowie chęć zaszczepienia zade-
klarowało 10 nauczycieli, a dwóch 
odmówiło m.in. z powodów zdro-
wotnych. W szkole nie ma na-
uczycieli, z grupy wiekowej 60 
plus, oprócz tego kilku poinfor-
mowało, ze deklarację złożą w in-
nych placówkach w których także 
uczą.

W Szkole Podstawowej w Bed-
narach uprawnionych do szcze-
pień jest 13 nauczycieli, 10 zade-
klarowało chęć zaszczepienia a 3 
nie. 

Dla większości szczepionka jest szansą na normalność, ale są i tacy którzy się jej obawiają.
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W Szkole Podstawowej w Beł-
chowie uprawnionych do szcze-
pień jest w sumie 10 osób, spośród 
których 8 osób zadeklarowało 
chęć szczepienia a 2 nie. Dyrek-
tor placówki Teresa Wojenka po-
wiedziała nam, że liczba upraw-
nionych do szczepień nie jest do 
końca właściwa, dwie osoby zo-
stały wykreślone z listy osób mo-
gących się zaszczepić, ponieważ 
granicę 60 plus traktuje on rocz-
nikowo a nie pod względem daty 
urodzin. Nauczyciele ci powinni 
być zakwalifikowani do szczepień 
bo jeszcze nie osiągnęli 60 lat. Jest 
to tym bardziej problematycz-
ne, że osoby te mają stały kontakt  
z dziećmi i chcą być szczepione.

Gmina Sanniki
– Znaczna większość upraw-

nionych do tego nauczycieli, czy-
li pedagogów z klas 1-3, deklaruje 
chęć zaszczepienia się teraz – po-
wiedziała nam Katarzyna Kołtu-
nowicz wicedyrektor Szkoły Pod-
stawowej w Sannikach. – Jeśli 
ktoś miał jakieś opory, czy to ze 
względu na firmę szczepionki czy 
też z innego powodu, to po prostu 
się nie zadeklarował – dodała. 

– Już dzisiaj wiem, że prak-
tycznie wszyscy wyrazili chęć za-
szczepienia się – poinformowała 
nas już we wtorek 9 lutego Iwona 
Adamczyk, dyrektor przedszkola 
w Sannikach.

Gmina Zduny
W SP w Nowych Zdunach 

(nauczania początkowe i oddzia-
ły przedszkolne – 16 osób spo-
śród 28 uprawnionych czyli 57%. 
Szczepić się będzie również dy-
rektor Małgorzata Kubiak. Szcze-
pieniami są też zainteresowane 2 
osoby z obsługi, na 4 zatrudnio-

ne oraz 2 osoby powyżej 60. roku 
życia, które nie są w tym etapie 
uwzględnione. 

W Szkole Podstawowej w Bą-
kowie Górnym chęć zaszczepie-
nia zadeklarowało 4 nauczycieli 
klas I-III oraz przedszkola. Dy-
rektor placówki Izabela Tokarska 
nie podaje, ilu w sumie nauczy-
cieli mogłoby się zgłosić, ponie-
waż niektórzy z nich pracują także  
w innych placówkach, więc tam 
mogli się zgłosić. Przyznaje jed-
nak, że zainteresowanie prepa-
ratem AstraZeneca jest małe. Jej 
zdaniem jest to związane z jego 
dość niską skutecznością, o której 
dużo mówiło się w mediach. 

Głowno
Duże zainteresowanie szcze-

pieniami odnotowano wśród pra-
cowników Szkoły Podstawowej 
Nr 1 w Głownie, gdzie z takiej 
możliwości chciałaby skorzystać 
zdecydowana większość upraw-
nionej kadry. We wtorek, 9 lute-
go, taką chęć deklarowało 15 spo-
śród 17 osób, a wówczas wciąż był 
jeszcze czas, by taką decyzję pod-
jąć.

Niektórzy, ale nie wszyscy sko-
rzystają ze szczepień spośród kil-
kunastu uprawnionych do wzięcia 
udziału w akcji ochronnej repre-
zentantów kadry Szkoły Podsta-
wowej Nr 2 w Głownie. Z infor-
macji przekazanych nam przez 
dyrektor Beatę Pilarską wynika, 
że chętni się już się zgłosili.

– Pracownicy, którzy kwalifi-
kują się do szczepień otrzyma-
li informację o takiej możliwości. 
Większość z tej opcji chce skorzy-
stać, ale nie wszyscy. Rejestracja 
wciąż trwa, więc jeszcze wszystko 
może się zmienić – powiedziała 
nam wtorkowego przedpołudnia 

Anna Zielińska, dyrektor Szkoły 
Podstawowej Nr 3 w Głownie.

Zajęcia w formie stacjonar-
nej nie są na tę chwilę realizowa-
ne w szkołach średnich, dlatego 
możliwość szczepień, póki co, 
nie obejmuje osób zatrudnionych 
w I Liceum Ogólnokształcącym 
w Głownie oraz Publicznym Ka-
tolickim Liceum Ogólnokształcą-
cym w Głownie. W nieco innej 
sytuacji znajdują się pracowni-
cy Zespołu Szkół Nr 1 im. R. A. 
Cebertowicza w Głownie, którzy 
prowadzą dla uczniów stacjonar-
ne zajęcia praktyczne. Dotyczy to 
kilkunastu osób spośród których 
większość do wtorku podjęła de-
cyzję o skorzystaniu z możliwości 
zaszczepienia się. 

– Zainteresowanie jest dosyć 
duże, bo tylko kilka osób na razie 
się nie zdecydowało. Większość 
nauczycieli uważa, że szczepienia 
są potrzebne choćby ze względu 
na kontakt z młodzieżą. Niektó-
rzy mają wątpliwości czy dostęp-
na dla nich szczepionka okaże się 
preparatem o wystarczającej sku-
teczności. Niemniej, cieszymy się, 
że taka możliwość jest już dostęp-
na, choć chcielibyśmy, by zaszcze-
pieni zostali również pracowni-
cy administracji, bo oni również 
mają kontakt z uczniami – zauwa-
ża Elżbieta Kołodziej, dyrektor tej 
placówki.

Z kolei w Zespole Szkół Spe-
cjalnych w Głownie możliwością 
zaszczepienia się w najbliższym 
czasie zainteresowana jest blisko 
połowa spośród uprawnionych ok. 
30 pracowników. 

– Myślę, że każdy z nas ma ja-
kieś wątpliwości w tym zakre-
sie. Początkową chęć pracowni-
ków nieco ostudziła informacja o 
tym, że dostępny preparat nie bę-

dzie tym o najwyższej skuteczno-
ści. Osobiście uważam, że powin-
niśmy się zaszczepić, ale szanuję 
indywidualne zdanie każdej osoby 
na ten temat – tłumaczy dyrektor 
Maciej Lisowski.

Gmina Głowno 
Niemal wszyscy spośród za-

kwalifikowanych 14 pracowników 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Popowie Głowieńskim, dla któ-
rych dostępne będą szczepienia 
zadeklarowali chęć skorzystania 
z nich. Już we wtorek wiadomo 
było, że zgłoszono i zarejestro-
wano 12 osób. Dodatkowo, jedna 
również podjęła decyzję o dołą-
czeniu do grona zaszczepionych, 
ale za pośrednictwem tzw. pla-
cówki macierzystej.

– Są wśród tych osób nauczy-
ciele klas I-III, wychowawcy 
świetlic, bibliotekarz, a także spe-
cjaliści z zakresu pomocy psy-
chologiczno-pedagogicznej. Ko-
rzystając z możliwości zgłoszona 
została również woźna przed-
szkolna – zauważa Krzysztof For-
tuna, dyrektor wspomnianej pla-
cówki.

Podobnie sytuacja wyglądała 
we wtorek w Zespole Szkolno-
-Przedszkolnym w Mąkolicach, 
gdzie chęć zaszczepienia zadekla-
rowało 12 spośród 14 uprawnio-
nych osób.

– Zostawiłam pracownikom w 
tej kwestii wolną wolę. Okazało 
się, że zainteresowanie jest duże. 
Ja również się zaszczepię – dekla-
ruje dyrektor Wioletta Przyżycka.

Niewiele osób wyraziło z ko-
lei chęć zaszczepienia spośród 11 
zakwalifikowanych pracowników 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Lubiankowie.

– Na razie chętna jest jedna oso-
ba. Rozesłaliśmy informację o ta-
kiej możliwości i czekamy na od-
zew ze strony zainteresowanych. 
Wiem, że pracownicy wciąż roz-
ważają wszelkie za i przeciw. Być 
może, jeszcze się zgłoszą – usły-
szeliśmy od dyrektor Agnieszki 
Czubiak.

Gmina Dmosin
Jeśli chodzi o kwestię szczepień 

w Szkole Podstawowej w Dmosi-
nie większość pracowników była 
na tak. Lista osób uprawnionych 
do skorzystania z programu szcze-
pień ochronnych obejmowała 18 
osób, a wśród nich nauczycie-
li klas I-III, osoby zatrudnione na 
stanowisku pomocy nauczyciela, 
bibliotekarza, kadrę kierowniczą 
i specjalistów z zakresu pomocy 
psychologiczno-pedagogicznej. 
Tylko 5 z nich nie wyraziło chęci 
zaszczepienia się.

– Zainteresowanie szczepienia-
mi można ocenić jako średnie. Na 
12 osób, które kwalifikują się do 
szczepień 4 już się zgłosiły, zaś 
jedna wciąż się zastanawia – usły-
szeliśmy w Szkole Podstawowej w 
Kołacinie. 

Miasto i Gmina Stryków
Jak poinformowała nas Kry-

styna Jasionowska dyrektor Szko-
ły Podstawowej nr 1 w Strykowie, 
53% pedagogów zadeklarowała 
chęć zaszczepienia się przeciwko 
COVID-19.

– W placówce są dwie grupy 
wiekowe nauczycielek. Te star-
sze chętnie by się zaszczepiły, ale 

szczepionką Pfizera, bo po prze-
analizowaniu składu preparatu 
AstraZeneca oraz skutków ubocz-
nych jakie niesie za sobą zaszcze-
pienie się nim niestety zrezygno-
wały. Na chwilę obecną zatem nikt 
nie zarejestrował się do szczepie-
nia, ale to ze względu na dostępny 
preparat, a nie ze względu na brak 
chęci – powiedziała Małgorza-
ta Frącala dyrektorka Przedszkola 
Samorządowego w Strykowie.

Możliwość deklaracji chęci za-
szczepienia się przeciwko CO-
VID-19 upływa w środę 10 lutego. 
– Mniej więcej połowa pedago-
gów i pracowników socjalnych z 
placówki zadeklarowała chęć za-
szczepienia się. Może jednak to 
do jutra jeszcze ulec zmianie – po-
wiedziała nam we wtorek Jadwi-
ga Kapusta dyrektor Szkoły Pod-
stawowej w Niesułkowie. – Jeśli 
chodzi o poddanie się testowi, to 
zarówno za pierwszym razem, tak 
i teraz, nie cieszyło się to dużym 
zainteresowaniem – dodała.

Nauczyciele oraz pracownicy 
niepedagogicznie naszej placówki 
w większej części wzięli udział w 
pierwszej oraz drugiej turze badań 
przesiewowych na obecność wiru-
sa SARS-CoV-2. 

W szkole w Dobrej na 15 
uprawnionych do zaszczepienia 
się nauczycieli klas I-III, świetlicy 
i oddziału przedszkolnego – chęć 
wyraziło 7 nauczycieli.

Pracownicy uprawnieni do te-
stowania się w II turze testowania 
pracowników oświaty skorzystali 
z tej możliwości – poinformowa-
ła nas Małgorzata Wielgus, dyrek-
torka placówki.

 aa, aw, ks, mwk, tb, tm

Łowicz | Na razie bez hitów. ale...

Fenix wstaje z covidowych popiołów 
Mamy rewelacyjną wiadomość 

dla miłośników X muzy. Po ponad 
trzech miesiącach przerwy, w naj-
bliższy piątek (12 lutego), łowic-
kie kino Fenix ponownie otwiera 
się dla widzów. Seanse będą się 
obywały w dwóch salach kino-
wych. 

Od 12 lutego warunkowo na 
dwa tygodnie otwarte zosta-
ną m.in. kina i teatry. Instytucje 
te będą mogły udostępniać pu-
bliczności do 50 proc. miejsc na 
widowni. Z decyzją o otwarciu 
wstrzymują się jeszcze multi-
pleksy, jednak kino Fenix, które 

jest kinem studyjnym, już ogło-
siło swój powrót od najbliższego 
piątku. 

Kino zamierza wystartować z 5 
tytułami, jednak nie będzie pośród 
nich produkcji hitowych. Zdaniem 
Zbigniewa Stelmaszewskiego z 
ŁOK, dystrybutorzy trzymają ka-
sowe produkcje na lepsze czasy, 
kiedy kinowa maszyna ruszyły 
pełną parą, a wówczas wysokobu-
dżetowe filmy będą mogły na sie-
bie zarobić. Premierę w 2021 roku 
mają mieć m.in. nowy „Bond”, 
„Top Gun 2”, „Duna” czy „Go-
dzilla kontra Kong”. Niektóre fil-

my, jak „Listy do M. 4” nigdy nie 
trafiły na kinowe ekrany. Świą-
teczny film miał mieć swoją pre-
mierę w listopadzie, jednak kina 
zostały zamknięte. W konsekwen-
cji dystrybutorzy zdecydowali, że 
film obejrzymy w internecie na 
Player.pl. 

Kino będzie funkcjonowało w 
ścisłym reżimie sanitarnym, co 
oznacza, że zajętych może być tyl-
ko połowa miejsc: na sali dużej 70 
osób, na sali studyjnej 24 osoby. – 
Jeśli będzie połowa, to będziemy 
naprawdę szczęśliwi – mówi nam 
Zbigniew Stelmaszewski.   aa

Gmina Bielawy 
Ponownie będzie 
można zwiedzać 
pałacowe wnętrza

– Wszystkich miłośników Pała-
cu i Stadniny Koni Walewice za-
praszamy do zwiedzania dawnej 
posiadłości szambelana królew-
skiego, Anastazego Walewskiego 
– napisała do nas Magdalena Szy-
mańska-Topolska, specjalista ds. 
kultury i pozyskiwania środków 
zewnętrznych w tej placówce. 

Ale to jeszcze nie w ten week-
end, a dopiero 27 i 28 lutego. W 
tych dniach pałac będzie moż-
na zwiedzać z przewodnikiem o 
pełnych godzinach, od 13. do 15. 
Obowiązują bilety wstępu. – Mi-
łośników dobrej kuchni zaprasza-
my do Baru w Stadninie m.in. na 
walewickie burgery w dniach 26-
28 lutego  w godz. 12.-17.00 oraz 
w każdy następny weekend.  mwk
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Z sali sądowej | Wyrok w głośnej sprawie kradzieży perfum

Sąd: okoliczności sprawy 
nie budzą wątpliwości
Była dyrektorka jednej z instytucji kulturalnych 
z naszego terenu została uznana winną kradzieży 
perfum z łowickiej drogerii, do czego zresztą sama 
się już wcześniej przyznała. Wyrok Sądu Rejonowego 
w Łowiczu z 8 lutego na razie nie jest prawomocny, 
ale nie spodziewamy się odwołania, wszak jest zgodny 
z ugodą zawartą przez strony w trakcie postępowania.

Oskarżona E. S. przed łowic-
kim sądem odpowiadała za cztery 
kradzieże, dokonane w czasie od 
14 kwietnia do 13 maja ubiegłego 
roku z drogerii sieci Hebe w Ło-
wiczu. W sklepie wkładała do ko-
szyka drogie kosmetyki, głównie 
perfumy, a  następnie przekłada-
ła je do swojej torebki. Ze sklepu 
wychodziła z  pominięciem kas. 

Zauważyli to pracownicy, a spra-
wę zgłosił na policję przedstawi-
ciel Hebe. Policja przeszukała jej 
mieszkanie, znajdując kilkanaście 
rodzajów różnych, nieotwartych 
kosmetyków. Kobieta utrzymy-
wała, że kupowała je w  interne-
cie jako prezenty dla znajomych 
mieszkających za granicą. Sprawa 
kradzieży była tym bardziej obu-
rzająca, że E. S. była wtedy osobą 
pełniącą dyrektorskie stanowisko 
w placówce publicznej. 

Łączna wartość skradzionego 
towaru to 7.921,64 zł. E. S. przy-
znała się jednak do zarzucanych 

jej czynów i w uzgodnieniu z pro-
kuratorem złożyła wniosek o do-
browolne poddanie się karze bez 
rozprawy. Pełnomocnik reprezen-
tujący koncern Jeronimo Martins 
(właściciel sieci drogerii Hebe) 

postawił warunek – przystanie na 
propozycję E. S. pod warunkiem, 
że ta przed wydaniem wyroku 
odda wspomnianą sumę. Ta spła-
ciła należną kwotę miesiąc przed 
wyrokiem, co zostało potwier-

dzone przed sądem. Nic nie stało 
więc na przeszkodzie, by sędzia 
Magdalena Piwowarczyk 8 lutego 
ogłosiła wyrok.

4.000 zł grzywny
Sędzia uznała, że okoliczności 

sprawy nie budzą żadnych wąt-
pliwości. Uznała E. S. winną czte-
rech zarzucanych jej przestępstw, 
uznając je za dokonane w jednym 
ciągu ze względu na krótki czas, 
jaki je dzielił, jak i  identyczny 
sposób działania. Ustalenia sądu 
jednoznacznie uznają oskarżoną 
za osobę zdrową fi zycznie i psy-
chicznie oraz poczytalną w  trak-
cie dokonywania zarzucanych jej 
czynów, choć jej postępowanie 

trudno wytłumaczyć. Za adekwat-
ną karę sąd uznał grzywnę w wy-
sokości 20 stawek po 200 zł, czyli 
łącznie 4.000 zł. Oprócz spłaco-
nej już wcześniej równowartości 
skradzionych produktów, E. S. bę-
dzie też musiała zwrócić Jeronimo 
Martins koszty zastępstwa proce-
sowego – 840 zł, zaś na rzecz 
Skarbu Państwa wpłacić 2.830 zł 
zwrotu kosztów procesowych.

Zawarcie ugody pozwoliło 
E. S. uniknąć procesu na zasadach 
ogólnych, a wtedy za popełnione 
czyny groziłaby kara od 3 miesię-
cy do 5 lat więzienia.

To nie jedyny jej wyrok
Przypomnijmy, że wcześniej, 

17 listopada ubiegłego roku, ska-
zujący wyrok na E. S. w bardzo 
podobnej sprawie wydał Sąd Re-
jonowy w  Skierniewicach. Tam 
też chodziło o kradzież kosmety-
ków z drogerii, tyle że na mniej-
szą niż w  Łowiczu wartość (ok. 
3.000 zł). Skierniewicki sąd wy-
mierzył jej karę grzywny w wyso-
kości 2.400 zł oraz blisko 2.500 zł 
na rzecz Skarbu Państwa jako 
zwrot kosztu postępowania i 240 
zł opłaty sądowej.

W toku tamtego postępowa-
nia oskarżona przyznała się także 
do kradzieży w  łowickim Hebe, 
za które karę wymierzył jej teraz 
sąd łowicki. 

REKLAMA

Z sali sądowej | Sprawa śmiertelnego wypadku w Wiskienicy

Biegły: nieprawidłowe wyprzedzanie 
główną przyczyną tragedii
Przed Sądem Rejonowym w Łowiczu dalej toczy się postępowanie w sprawie 
wypadku z 30 września 2019 roku w Wiskienicy Górnej, w którym zginęła jedna 
osoba, a dwie zostały ranne. 8 lutego sąd przesłuchał świadka, kierowcę samochodu, 
który nie brał udziału wypadku, a także biegłego z zakresu transportu i wypadków 
drogowych, który uczestniczył w czynnościach wykonywanych zaraz po tragedii.

Do wypadku doszło w godzi-
nach porannych na drodze kra-
jowej 92, na wysokości Wiskie-
nicy Górnej (gmina Zduny). 
Zderzyły się dostawczy Peuge-
ot Partner, jadący z Mogilna i tir 
marki DAF. Ten pierwszy samo-
chód w  wyniku uderzenia da-
chował w rowie, przez co śmierć 
poniósł podróżujący jako pasa-
żer na tylnym siedzeniu 56-let-
ni mężczyzna, także z  Mogil-
na. Ustalenia policji, a następnie 
prokuratury, wskazują na niepra-
widłowo wykonywany manewr 
wyprzedzania przez kierującego 
Peugeot 56-letniego Zdzisława 
K., zabranego z miejsca wypadku 
do szpitala w Kutnie – to on za-
siada na ławie oskarżonych. 
Oskarżycielami posiłkowymi są 
natomiast bliscy tragicznie zmar-
łego pasażera. 

W samochodzie tym był jesz-
cze jeden pasażer – 27-letni Woj-
ciech B., który z miejsca wypad-
ku został przewieziony do szpitala 
w  Łowiczu. Świadek ten został 
uznany za ważnego w tej sprawie. 
Niestety, mimo prawidłowego za-
wiadomienia, nie stawił się w wy-
znaczonym terminie 8 lutego. Sąd 
nałożył na niego za to karę 1.000 
zł, a  jeśli sytuacja powtórzyłaby 
się na kolejnym terminie, podej-
mie starania o doprowadzenie go.

Stawił się natomiast 44-let-
ni kierowca Fiata Ducato, któ-
ry nie brał udziału w  wypadku, 
natomiast zatrzymał się na miej-
scu i wzywał pomoc. Jak zeznał 
przed sądem: jechał z  Żychlina 
do Łowicza do pracy, na drodze 
panowały złe warunki, było ciem-
no i  wiał silny wiatr. Wcześniej 
widział na drodze obydwa biorą-
ce udział w  wypadku samocho-
dy. TIR wyjechał ze stacji benzy-
nowej i jechał przed samochodem 
świadka. Ten widział w  zasa-
dzie tylko jego światła w oddali. 
Nie jest w stu procentach pewny, 
że to ten sam samochód, który 

później brał udział w  wypadku, 
ale tak przypuszcza, bo nie na-
tknął się wtedy na drodze na żad-
ną inną ciężarówkę.

Później samochód świadka zo-
stał wyprzedzony przez białego 
minivana. Według świadka – sa-
mochód ten wyprzedzał go z bar-
dzo dużą prędkością, on sam je-
chał ok. 80 km/h. 

Na 4-5 km szacuje odległość 
miejsca, w  którym był wyprze-
dzany, do miejsca wypadku, gdzie 
potem dojechał.

Biegły, inż. Rafał B., wydał 
w  sprawie przebiegu tego wy-
padku dwie opinie. Jego zda-

niem główną przyczyną wypad-
ku, stwierdził to jednoznacznie, 
był błąd w taktyce jazdy kierują-
cego Peugeotem, polegający na 
podjęciu manewru wyprzedania 
w  miejscu niedozwolonym. Bie-
gły zakwestionował fragment wy-
jaśnień oskarżonego, który mó-
wił, że jechał z prędkością 70-75 
km/h. Zapisy tachografu wskazu-
ją, że przez ok. 140 sekund przed 
rozpoczęciem feralnego manew-
ru jechał on ze stałą prędkością 88 
km/h. – Przy prędkości 70 km/h 
nie zbliżałby się do tira, nie do-
szłoby więc do wyprzedzania, ten 
samochód jechał bowiem przez 
cały czas z  prędkością 70 km/h, 
czyli maksymalną na drogach 
jednojezdniowych dla pojazdów 
o tych parametrach. 

Z punktu widzenia winy nie ma 
różnicy czy manewr wyprzedza-
nia rozpoczął się jeszcze w miej-
scu dozwolonym, czy już na li-
nii podwójnej ciągłej. Nawet jeśli 
przyjąć pierwszą opcję, to widząc 
wysepkę i oznakowanie przed nią, 
kierujący powinien przerwać wy-
przedzanie i wrócić na prawy pas 
jezdni.

Sąd wystąpił do GDDKiA 
o ponowne sprawdzenie czy któ-
reś z urządzeń rejestrujących przy 
drodze nie zarejestrowało samo-
chodu, którym jechał oskarżo-
ny. We wcześniejszym wniosku 
omyłkowo zostały przestawione 
cyfry w  numerze rejestracyjnym 
(tzw. „czeski” błąd), dlatego pro-
cedurę trzeba przeprowadzić raz 
jeszcze.

Ze względu na napiętą wokan-
dę, kolejny termin tej sprawy zo-
stał wyznaczony dopiero na po-
czątek kwietnia.  tm

Na skutek wypadku samochód osobowy Peugeot Partner znalazł 
się w przydrożnym rowie. Zginął podróżujący nim 56-latek. 
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Z sali sądowej
Ustalenia sądu 
jednoznacznie uznają 
oskarżoną za osobę 
zdrową fi zycznie 
i psychicznie oraz 
poczytalną w trakcie 
dokonywania 
zarzucanych jej 
czynów.

Oskarżona E.S. podczas jednego z ubiegłorocznych publicznych występów.
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TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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Ks. Leszek Niewiadomski (1970-2020) – cz. III
dokończenie 
z poprzedniego 
numeru

Radykalny, 
ale w szczególny 
sposób
Ks. Marcin Borządek poznał 

Leszka Niewiadomskiego w war-
szawskim seminarium w  1993 
roku. Leszek był na IV roku stu-
diów, nasz rozmówca właśnie je 
zaczynał. – Spotkaliśmy się dzię-
ki fascynacji nowymi wspólno-
tami. Pamiętam, że wziąłem od 
niego książkę „Nowe wspólnoty”, 
która była pierwszą publikacją 
na temat wspólnot rodzących się 
w kościele po soborze. Fascyno-
waliśmy się zwłaszcza miejscem 
osób świeckich w kościele – ich 
charyzmatami, darami, które dały 
owoc w  postaci wspólnotowego 
życia braterskiego. On był tym za-
fascynowany – wspomina. Doda-
je przy tym, że jego starszy kolega 
dobrze znał język francuski, więc 
„z pierwszej ręki” łatwo zdobywał 
wiedzę o tym, jak wygląda kościół 
na świecie. – Ja wszystkiego uczy-
łem się od niego – podkreśla ks. 
Marcin Borządek.

Właśnie wtedy założyli wspól-
notę MMM, która przeznaczona 
była dla licealistów. Praktycznie 
była to forma szkoły ewangeliza-
cji, która miała na celu przekazy-
wanie dobrej nowiny przez ludzi 
młodych i do młodych. Ona dzia-
łała najpierw w Warszawie, potem 
rozwinęła się w diecezji łowickiej.

Mówiąc o ks. Leszku, ks. Mar-
cin Borządek przyznaje, że gdyby 
miał jednym słowem go opisać, 
powiedziałby, że był on radykalny 
w każdym działaniu i w każdym 
okresie swojego życia. To było 
widoczne w  czasach prowadze-
nia MMM – wtedy był radykal-
ny w głoszeniu wszystkim i wszę-
dzie Ewangelii, ale też wtedy, gdy 
razem docierali do młodych lu-
dzi i szukali ich w szkołach, dru-
kowali dla nich czasopismo, two-
rzyli siatkę organizacji. – Robił to 
z wielkim zapałem, czasem kosz-
tem własnej formacji. Był tam po-
chłonięty głoszeniem Jezusa mło-
dym, tak bardzo chciał przekazać 
miłość Pana. 

Również pobyt w  Szwaj-
carii i  studia doktorskie były 
dla niego okresem radykal-
nym, w  którym szukał tego, co 

piękne i  prawdziwe, a  studia 
dały mu szereg narzędzi. Fi-
lozofi a była jego miłością, ale 
szukał w  niej czegoś więcej 
– mądrości Bożej. Zapraszał mło-
dych do Szwajcarii, aby mówić 
o  Bogu i  dać im możliwość za-
kosztowania życia braterskiego, 
wspólnotowego. 

Jego trzeci okres życia, pu-
stelniczy, również był radykalny. 
Mało kto jego decyzję zrozumiał 
i mało kto mu w tym pomógł. Ale 
jego decyzja była wynikiem mi-
łości do Boga, która przejawia-
ła się tym, że chciał się wyzbyć 
wszystkiego. – Ja myślę, że od po-

czątku do końca to było jego ma-
rzenie, aby właśnie iść za Panem 
w radykalny sposób. Gdy go od-
wiedzałem w  pustelni, wiedzia-
łem człowieka, który był czysty, 
przejrzysty i święty. Cały czas stoi 
przede mną ten obraz istoty wy-
zbytej chęci posiadani swojej wła-
sności i  siebie samego, aby Pan 
mógł objawić się w pełni w jego 
życiu – mówi ks. Borządek.

Wspomina również to, gdy ra-
zem z  ks. Leszkiem modlili się 
na koniec o  jego uzdrowienie. 
Ma wrażenie, że dla niego to już 
nie było ważne czy wyzdrowieje, 
bo on chciał wypełnić do koń-
ca wolę Pana. – Miał taką świę-
tą obojętność, wolność pójścia 
w ramiona Oblubieńca. Był świa-
domy, że jego życie się kończy 
i szedł pewnym krokiem, radykal-
nie, do końca. 

Ks. Marcin Borządek na ko-
niec wspomina o tym, że niedaw-
no zadzwoniła do niego osoba, 
której ks. Leszek bardzo pomógł 
w życiu – jak to ujął – wspierał 
i prowadził, miała powiedzieć, że 
znała świętego. – I to jest chyba 
jedyne, co przychodzi mi do gło-
wy i ja to mogę powtórzyć: zna-
łem świętego i  znam świętego. 
 mwk

WSPOMNIENIA | POZOSTANĄ W NASZEJ PAMIĘCI

Okruchy życia
ODESZLI OD NAS | 27.01.2021–7.02.2021

 27 stycznia: 
Wanda Wiankowska; l.75; 
Wacław Zimecki, l.86; 
Dominik Osówniak, l.28; Robert 
Maryniak, l.52.

 28 stycznia: Zofia Koza, l.79; 
Maria Matusiak, l.83; 
Jan Bogdan Antosiak, l.64; 
Regina Pintera, l.78.

 29 stycznia: 
Marianna Kalińska, l.92; Janusz 
Gratys, l.69.

 30 stycznia: Andrzej Wójcik, 
l.77; Józefa Dzierżek, l.98; Anna 
Żaczek, l.79, 
Jerzy Roman Radzio, l.69.

 31 stycznia: Marianna 

Woźniak, l.91; Jerzy Kanas, l.67; 
Czesław gala, l.86; Wiesława 
Pomarańska. l.74; Halina 
Graszka, l.76.

 2 lutego: Mirosław Wincierski, 
l.58; Jan Witczak, l.89.

 3 lutego: Janina Wrzodak, 
l.73; Grażyna Bura, l.55.

 4 lutego: Andrzej Imiołek, l.63.
 5 lutego: Jadwiga Teresa 

Panak, l.57; Tadeusz 
Chudzyński, l.82.

 6 lutego: Barbara 
Mrówczyńskia, l.83; Zygmunt 
Kaba, l.89; Stanisław Godos, 
l.86.

 7 lutego: Władysław Dałek, l.92.

REKLAMA

Pochodził z Lubochni, 
ale z Łowiczem był 
związany ponad 10 lat. 
Był jednym 
z pierwszych absolwentów 
łowickiego Wyższego 
Seminarium Duchownego. 
Założył wspólnotę Młodzi 
Młodym z Miłości i wydawał 
gazetkę adresowaną 
dla młodzieży. Po uzyskaniu 
tytułu doktora wykładał 
fi lozofi ę w seminarium. 
Był bardzo lubianym 
duszpasterzem, pełnym 
empatii, gotowym każdemu 
pomóc w jego problemach 
życiowych. Po kilkunastu 
latach kapłaństwa wybrał 
drogę pustelniczą. 
Był pierwszym pustelnikiem 
w diecezji łowickiej 
– i jak na razie jedynym. 

   Ks. Leszek Niewiadomski 
(1970–2020)
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Ks. Leszek Niewiadomski był pierwszym diecezjalnym pustelnikiem 
nie tylko w diecezji łowickiej, ale i w całej Polsce. Zdjęcie zrobiliśmy 
1 października 2016 roku, gdy składał pustelnicze śluby wieczyste. 
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WITAMY  
WŚRÓD NAS 

W tej rubryce zamieszczamy 
fotografie noworodków,  
które urodziły się  
w dniach poprzedzających 
wydanie tego numeru tygodnika. 
Dziękujemy rodzicom, którzy 
nadesłali zdjęcia i zgodzili się na 
publikację i życzymy dużo radości 
z powiększenia rodziny. Każde 
nowo narodzone dziecko witamy 
serdecznie w naszej lokalnej 
społeczności. 
Redakcja

Maria Aniszewska, 
ur. 27.01.2021 r., godz. 8.49,  
waga 2.770 g, dł. 48 cm, córka 
Izabeli i Łukasza, zam. Parma.

Historia i współczesność | Wniosek o nadanie imienia

Krysia była bohaterką. 
A my jakbyśmy o niej zapomnieli
Na ręce przewodniczącego Rady Miejskiej w Łowiczu 
Jacka Wiśniewskiego trafi 22 lutego wniosek 
o nadanie rondu na skrzyżowaniu ulic Warszawskiej 
i Bolimowskiej (lub innej ulicy bądź skwerowi) 
imienia Krystyny Idzikowskiej.

We wniosku czytamy: Przeka-
zujemy do rozpatrzenia, zgodnie 
z  właściwością, wniosek miesz-
kańców Miasta Łowicza i Powia-
tu Łowickiego, w sprawie nadania 
nazwy rondu zlokalizowanemu 
w ciągu drogi krajowej nr 70 (uli-
ce: Warszawska i  Bolimowska); 
ulicy lub skwerowi w  Łowiczu, 
imienia łączniczki Batalionów 
Chłopskich Krystyny Idzikow-
skiej, w 100. rocznicę jej urodzin. 
(...)

Stanowiła i nadal stanowi wzór 
oraz przykład do naśladowania 
dla osób dorosłych oraz młodzie-
ży. Dlatego nieocenionym ge-
stem nas, jako lokalnego społe-
czeństwa, dla którego walczyła 
o  wolność, będzie nazwanie jej 
imieniem ronda, ulicy, skweru 
w Łowiczu. (...)

W związku z  trwającymi ob-
chodami 100-lecia urodzin, wnio-
skujemy, aby w  ten sposób jesz-
cze mocniej podkreślić tradycje 
niepodległościowe i  patriotyczne 
w naszym mieście i regionie.

Jak nam powiedział jeden 
z  inicjatorów, nauczyciel szko-
ły w  Zduńskiej Dąbrowie Alek-
sander Frankiewicz, podpisy pod 
wnioskiem są już zbierane obec-
nie w gminie Zduny i w Łowiczu. 
Podpisy można złożyć też 
w biurze ogłoszeń Nowego 
Łowiczanina.

Drugie podejście
Pomysł upamiętnienia Krysty-

ny Idzikowskiej w  Łowiczu nie 
jest nowy. W 2015 roku, gdy na 
terenie miasta powstały dwa nowe 
ronda, które zostały nazwane Ron-
dem Niepodległości i  Rondem 
Księstwa Łowickiego, w sprawie 
drugiego z  nich (u zbiegu ulic 
Stanisława Stanisławskiego, Jana 
Pawła II, Władysława Broniew-
skiego i Starościńskiej), padła pro-

pozycja nazwy Rondo Krystyny 
Idzikowskiej ps. Krysia.

Była ona złożona w formie in-
terpelacji przez ówczesnego rad-
nego z  ramienia Łowickie.pl, 
a obecnie prezesa Łowickiej Spół-
dzielni Mieszkaniowej Mariusza 
Siewiery. W uzasadnieniu napisał: 
„Krystyna Idzikowska była pa-
tronką likwidowanego LO w Zdu-
nach, młodą patriotką, która swoją 
działalność konspiracyjną przy-
płaciła męczeńską śmiercią. Jest 
wzorem, szczególnie dla młodych 
ludzi.” Mariusz Siewiera był orę-
downikiem tej idei, ponieważ jest 
absolwentem technikum w Zduń-
skiej Dąbrowie, gdzie Idzikowska 
uczyła się na tajnych kompletach. 
Likwidowane wówczas LO dzia-
łało w sąsiedztwie technikum. 

Jak sprawdziliśmy w  BIP 
Urzędu Miejskiego w  Łowi-
czu, Rada Miejska podejmo-
wała uchwałę o  nadaniu nazwy 
obu rond podczas sesji 29 paź-
dziernika 2015 roku. W uzasad-
nieniu uchwały w  sprawie ron-
da przy starostwie, znalazły się 
tylko dwie nazwy, choć wcze-
śniej propozycji było więcej, rów-
nież Rzezi Wołyńskiej i  Żołnie-
rzy Wyklętych. Ostatecznie radni 
wybierali między nazwami Ron-
do Krystyny Idzikowskiej i Ron-
do Księstwa Łowickiego – taką 
nazwę zaproponował burmistrz 
Krzysztof Kaliński i została ona 
przyjęta. 

– Cieszę się, że wraca pomysł 
upamiętnienia Krysi Idzikow-
skiej. Porozmawiam na ten temat 
z  radnymi z  Łowickie.pl, mam 
nadzieję, że będą skłonni go po-
przeć – powiedział nam Mariusz 
Siewiera. 

Kim była 
Krystyna Idzikowska, urodzi-

ła się 24 lutego 1921 r. W dzie-

cięcych latach uczęszczała do 
Szkoły Podstawowej w Wiskieni-
cy i w Bąkowie. W latach 1935–
1939 była uczennicą żeńskiego 
Gimnazjum w  Łowiczu. Krysia 
w  tym okresie pracowała spo-
łecznie w  harcerstwie. W  1939 
roku pożoga wojenna przeszła 
przez Polskę, nie omijając rodzin-
nej Wiskienicy. Na rzece Bzurze 
we wrześniu 1939 roku utrzymy-
wał się front. Niemcy zajęli oko-
lice, podpalili kilka gospodarstw. 
Krysia pomagała gospodyniom, 
których mężowie nie wrócili 
z wojny. 

Zimą 1939 roku Krysia przy-
woziła z  biblioteki gimnazjalnej 
dużo książek. Kilku łowiczan 
w  czasie pożaru uratowało czę-
ściowo ową bibliotekę. Krysia na-
wiązała z nimi kontakt i książki 
zabrała do Wiskienicy. Ze wzglę-
du na bezpieczeństwo, przecho-
wywali je też inni mieszkańcy 
wsi – z narażeniem życia – ukry-
wając je w swoich domach. 

Od roku 1940 uczęszczała na 
wieczorowe tajne komplety do 
Szkoły Rolniczej w  Zduńskiej 
Dąbrowie, pomimo że posteru-
nek niemieckiej policji znajdo-
wał się kilometr od szkoły. Już 
wtedy mówiła, że: „uczyć się – to 
stanowczo za mało, trzeba przy-
stąpić do czynnej walki z  oku-
pantem”. Na wiosnę 1941 roku 
nastąpiły w  Łowiczu masowe 
aresztowania. Sytuacja stała się 
niebezpieczna. Nauka musiała 
być przerwana. 

Należało ukryć pomoce na-
ukowe, książki. To zadanie dy-
rektor Wyszomirski powierzył 
m.in. Krysi. Ze względów bez-
pieczeństwa, do tego zadania nie 
można było zatrudnić większej 
liczby osób. Musiały dziewczyny 
poradzić sobie we trzy. Doskona-
le wypełniły powierzoną im nie-
bezpieczną misję (...).

Krysia pragnęła wiedzy. Je-
sienią 1942 roku rozpoczęła stu-
diowanie polonistyki w  ramach 
tajnych kompletów na Uniwersy-
tecie Warszawskim. Zawsze była 
osobą uczynną i  dobrą. W  cza-

sie okupacji, narażając własne 
życie, zaproponowała niezamel-
dowanej w  Warszawie łącznicz-
ce i kolporterce Eugenii Jagiełło 
przetrwanie tych ciężkich czasów 
w  swojej kawalerce. Wspólnie 
przygotowywały paczki na Pa-
wiak, roznosiły prasę. 

Krysia miała silny charak-
ter. Była twarda, ale i wrażliwa, 
ona też się jednak bała. Dzień 
28 lutego 1943 roku był dla niej 
dniem szczególnym. Tego dnia 
bowiem powtarzała słowa przy-
sięgi Ojczyźnie, będąc ogromnie 
zaszczyconą, w  żywiole, które-
go pragnęła. Jej marzeniem było 
służyć Ojczyźnie. Była gotowa 
poświęcić się dla kraju. Została 
łączniczką i kolporterką Batalio-
nów Chłopskich. (...)

Praca w  łączności była wy-
jątkowo niebezpieczna, wyma-
gająca dużej odwagi i opanowa-
nia. Łączniczki, w  tym Krysia, 
były żołnierzami z pierwszej linii 
frontu walki z hitlerowskim oku-
pantem. Dzięki pracy kolporte-
rek, instrukcje, materiały propa-
gandowe oraz rozkazy docierały 
szybko i sprawnie do najniższych 
ogniw organizacyjnych. 

Niestety, Krysię złapali „czar-
ni” w pociągu na drodze między 
Skierniewicami a  Żyrardowem. 
Trafiła na rewizję bagażu. Przy-
znając się odważnie do swojej 
walizki, nie chciała narażać in-
nych pasażerów pociągu na nie-
bezpieczeństwo. Potrafiła prze-
trwać najcięższe chwile, nigdy 
się nie poddając. 

Po aresztowaniu była prze-
słuchiwana w  Skierniewicach, 
w Łowiczu, w Warszawie. Mimo 
okrutnego bólu w  czasie znęca-
nia się nad nią, nie wydała niko-
go. Umiała milczeć, zamknąć się 
w  sobie. Bita, wręcz katowana, 
nie zdradziła.

Prawdopodobnie rozstrzelana 
została 27 czerwca, bądź 8 lipca. 
Rozstrzelana, ale nie pokonana.

Pragnęła po skończeniu stu-
diów zorganizować w  „swoim” 
powiecie łowickim Uniwersytet 
Ludowy. Postanowiła, że wróci 
do Wiskienicy i w gminie posta-
ra się stworzyć ośrodek zdrowia. 
Zawsze była ambitna, pełna żar-
liwej pasji. Umierając mówiła: 
„Muszę zginąć, a tak bym chciała 
żyć, bo jeszcze nic nie zrobiłam 
dla innych”. 
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Ogłoszenia

 PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ,  UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY , SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27 , SKLEP P. PACLER;  
BOLIMÓW, UL. FARNA 1 SKLEP „EWA”, P. PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GĄGOLIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; IŁÓW: PL. RYNEK STAROMIEJSKI 21; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KOCIERZEW PÓŁNOCNY: SKLEP 
„NA PÓŁNOCNYM” KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; NIEBORÓW, AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA; NOWA SUCHA 22, SKLEP P. SIEWIERY; 
OSMOLIN: UL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWACH; UL. RYNEK 19, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIŃSKIEGO; SANNIKI, UL. WARSZAWSKA 183, SKLEP P. OLKOWICZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY CZARNEGO 12, SKLEP 
P. BIŃCZAK; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; STARY DĘBSK 6A, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY, ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5,SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ; ZAWADY 67, SKLEP P. SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW BOROWY 139A, SKLEP P. PIECKI;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEŃ GŁOWNO, UL. ŁOWICKA 40; GŁOWNO, UL. BIELAWSKA 3, SKLEP WIELOBRANŻOWY; DMOSIN 1: PIEKARNIA BOŻENA, KRZESZEWSKA; STRYKÓW: STARY RYNEK 1;  UL. CMENTARNA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKLEP MINI-MAG; DOBRZELIN SKLEP „MAGDA”, UL. WŁ. JAGIEŁŁY; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEP P. M. DURKI; PLECKA DĄBROWA, SKLEP „MONIKA”;  
PODCZACHY 16, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ; ŻYCHLIN, UL. 29 LISTOPADA 28, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZĄ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚĆ OGŁOSZEŃ I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”
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www.konstal-garaze.pl  |  509-574-644; 505-526-036
(24) 368-32-17; (46) 880-50-31; (44) 738-02-06

• GARAŻE blaszane • BRAMY garażowe
• KOJCE dla psów • WIATY • KONTENERY

• najniższe CENY
• różne wymiary
• transport i montaż 

GRATIS – cały kraj
• dogodne RATY

garaże
wzmocnione

samochodowe

kupno
 Dostawcze, tel. 725-562-998.

 Kupię każde auto całe lub 
uszkodzone. Najlepsze ceny. Gotówka 
od ręki, tel. 601-566-990.

 Kupię każde auto, gotówka, 
najlepsze ceny, odbiór 
natychmiastowy, sprawdź, tel. 
501-032-036.

 Skup samochodów, najlepsze ceny, 
tel. 725-361-836.

 Złomowanie pojazdów– każdy 
zarejestrowany. Odbiór. Zaświadczenia. 
Rząśno 13. 99-440 Zduny, tel. 
602-123-360.

 Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 CINQUECENTO, 1997 rok, tel. 

605-205-794.

 CInquecento, 1993 ok, tel. 
785-959-817.

 FIAT Brava, uszkodzona uszczelka 
pod głowicą, tel. 501-040-082.

 FIAT Grande Punto, 2009 rok, tel. 
601-419-747.

 FORD Mondeo, 1,8 TDCI, 2009 
rok, czarny metalik, w rozliczeniu 
mogę przyjąć mniejszy, 16200zł, tel. 
513-375-786.

 HONDA Accord Sedan, 2,2  
ICTDI, 2005 rok, 13000 zł, tel. 
506-258-564.

 LT28, na części, tel. 511-383-203.

 MERCEDES E Klasa, 1,8 benzyna, 
2005 rok, 190000 km, kompresor, 
stan rewelacyjny, możliwość zamiany 
(mniejszy). Polecam!, tel. 513-375-786.

 OPEL Corsa, 1.2, 2006r., tel. 
606-348-077.

 OPEL Corsa, 1.3 CDTI, 2007r, tel. 
606-348-077.

 OPEL Corsa D, 1,3 diesel, 2008 rok, 
tel. 880-631-975.

 OPEL Corsa, 2008r, tel.  
667-115-453.

 OPEL Corsa, 1.3CDTI, 2005 
rok, klimatyzacja, bezwypadkowy, 
stan rewelacyjny. Polecam!, tel. 
604-706-309.

 OPEL Meriva, 2009 rok, tel. 
601-419-747.

 OPEL Meriva, 1.7 CDTI, 2011r., tel. 
606-348-077.

 OPEL Vectra C GTS, 1.9 TDI, 
2009 rok, skrzynia „6”, 12.200zł, 
w rozliczeniu przyjmę tańszy, tel. 
513-375-786.

 PEUGEOT 207, 2007 rok, tel. 
601-419-747.

 RENAULT Megane 2, 1,9 DCI, stan 
dobry, tanio, tel. 796-653-191.

 RENAULT Scenic, 2008 rok, tel. 
601-419-747.

 SEAT Leon II, 2.0B, 2006r., tel. 
606-348-077.

 TOYOTA CHR, 2018 rok, 40000 
km, automat 4x4, grafit perła, bogata 
wersja, jedyny egzemplarz w Europie, 
auto z USA, cena do uzgodnienia, tel. 
603-653-030.

 TOYOTA Corolla, 2.0D4D,  
2009 rok, bogate wyposażenie, 
serwisowana, 16.200zł, w rozliczeniu 
mogę przyjąć mniejszy, tel. 
513-375-786.

 TOYOTA Yaris, 1.3 benzyna, 2016 
rok, 85.000km, salon Polska, I 
właściciel, 35.900 zł, tel. 602-652-879.

 VW Passat, 1.8B, 1999r., tel. 
606-348-077.

 VW Passat, 1.9 TDI,  
2004 rok, 211.000 km, kombi, tel. 
503-065-975.

 VW Touran TDI, 2013 rok, stan bdb, 
tel. 502-751-126.

inne
 Alufelgi Vectra, tel. 693-652-261.

 Sprzedam nową ławę zawieszenia 
Żuk, tel. 604-428-289.

motorowe

kupno
 Kupię każdy stary motocykl oraz 

części, tel. 603-444-431.

 Zabytkowe motocykle, części, tel. 
513-185-357.

 Kupię WSK, MZ, Komary, tel. 
517-415-026.

sprzedaż
 Motocykle, skutery, quady, części, 

akcesoria, serwis, naprawy, Głowno, 
Łódzka 4, tel. (42) 710-76-11.

nieruchomości

kupno
 Kupię gospodarstwo z budynkami, 

mogą być do remontu, na terenie 
Skierniewic i okolic, tel. 693-610-676.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, tel. 
693-944-068.

sprzedaż
 Sprzedam dom mieszkalny wraz 

z budynkami gospodarczymi, tel. 
663-140-004.

 Działka 1,22 ha, Zielkowice I tel 
609-106-174.

 Mieszkanie 65 mkw, oś. 
Dąbrowskiego 14, IV piętro, tel. 
608-350-252.

 Sprzedam mieszkanie 35 mkw., 
Głowno, Swoboda, tel. 696-700-586, 
698-742-343.

 Sprzedam mieszkanie własnościowe 
w bloku, 84mkw, parter, Bolimowska 
14/18B Łowicz, tel. 784-990-307.

 Gospodarstwo 16,5 ha 3 klasa,  
duże budynki dom 400 m,  
hala 600 m, 2 wiaty, staw,  
2 wjazdy, dobra lokalizacja, okolice 
Bolimowa, tel. 693-610-676.

 Mieszkanie 38 mkw,  
Noakowskigo, 2-pokojowe, 4 piętro, tel. 
508-662-805.

 Sprzedam łąkę 1,79 ha, Przezwiska, 
tel. (46) 838-20-42.

 Działka budowlana z mediami, pow. 
1057 mkw, centrum Domaniewic, tel. 
609-272-565, 697-633-934.

 Sprzedam pawilon handlowy na 
targowicy, tel. 512-088-422.

 Sprzedam mieszkanie 49 mkw., 
na os. M. Konopnickiej, IV piętro, tel. 
512-088-422.

 Sprzedam działkę rolno-budowlaną 
2 ha i 2,4 ha, tel. 608-815-516.

 Działka budowlana 2000 mkw., 
Janowice, tel. 606-703-156.

 Sprzedam mieszkanie 35,62 mkw 
Łowicz, tel. 661-199-145.

 Sprzedam nieruchomość 1,5 ha w 
Bielawach przy drodze krajowej 703, 
tel. 600-454-590.

 Sprzedam kawalerkę 34 mwk w 
Łowiczu, tel. 720-983-294.

 Mieszkanie M-4, 60 mkw., 
Bratkowice, tel. 601-475-333.

 Działka rolna 2,8 ha, Różyce, tel. 
607-140-639.

 Ziemia 1,70 ha, Wicie 39, tel. 
505-967-593.

 Sprzedam mieszkanie 48 mkw 
na os. Kopernika, 1 pietro, tel. 
692-984-673.

 Sprzedam lub wynajmę mieszkanie 
62 mkw na os. Swoboda, tel. 
509-534-034.

 Sprzedam mieszkanie M-3, 48mkw, 
osiedle Bratkowice, tel. 501-248-347.

 Działka rolna z możliwością 
zabudowy 2,6 ha, Parma, gmina 
Łowicz, tel. 601-280-964, 509-299-676.

 Działka rolno-budowlana 1,19 ha, 
media. Atrakcyjna lokalizacja, Zduny, 
tel. 793-321-028.

 Sprzedam łąki Klewków 1,24 ha, tel. 
793-647-999.

 Mieszkanie 50 mkw., 
zmodernizowane, III p., Łowicz 
Tkaczew 6, tel. 601-575-188.

 Mieszkanie centrum 38 mkw., 
2-pokojowe, IVp., tel. 504-378-008.

 Sprzedam łąkę 1,79 ha, Przezwiska, 
tel. (46) 838-20-42.

 Sprzedam mieszkanie 52mkw, I 
piętro, blok z cegły, tel. 608-819-218, 
Łowicz.

 Sprzedam mieszkanie 60 mkw., 
os. Dąbrowskiego, II piętro, tel. 
607-244-339.

wynajem
 Wynajmę lokal użytkowy 50 mkw, 

ogrzewanie gazowe, ul. Zduńska, 
Łowicz, tel. 607-442-383.

 Wynajmę lokal użytkowy 70 m2, ul. 
Zduńska, tel. 607-442-383.

 Wynajmę lokal o pow. 25 mkw. na 
działalność biurową lub usługową, tel. 
739-066-651.

 Tanie noclegi. Łowicz, Plac 
Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-16, 
tel. 512-098-358.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, Złaków 
Borowy i okolice, tel. 727-472-512.

 Firma poszukuje domu/
mieszkania do wynajęcia w Łowiczu 
okolica: Jana Pawła II, Uchanka, 
Jastrzębia, tel. 797-461-707.

 Mieszkanie, centrum Łowicza, tel. 
888-751-723.

 Wynajmę mieszkanie w Łodzi, 3 
pokoje, tel. 725-786-178, po 16.00.

 Sprzedam dom 100 mkw, działkę 
2500 mkw i działkę 1400 mkw w 
Bolimowie, tel. 694-018-351.

zamiana
 Zamienię mieszkanie 35mkw 

1 piętro os. Dąbrowskiego na 
mieszkanie do 50 mkw os.Bratkowice 
parter, 1 piętro, tel. 601-380-037.

kupno różne
 Bagnety, monety, medale, starocie, 

tel. 606-941-752.

 Kupię topolę, dęba, inne, tel. 
696-379-599.

 Kupię ul dadant, tel. 887-276-488.

sprzedaż różne
 Wózek paleciak, tel. 693-830-160.

 Sprzedam kanapę i tapczanik, tel. 
609-491-588.

 Sprzedam: topole 6szt, Kompina 36, 
tel. (46) 838-63-16.

 Sprzedam piec miałowy 1,2 m, piec 
nawiewowy do tunelu na 100 mkw, tel. 
788-623-177.

 Sprzedam dęby, tel. 788-343-610.

 Toaleta, budowa, tel. 693-652-261.

 Silnik 3,5KW, tel. 693-652-261.

 Sprzedam topolę, tel. 886-368-900.

 Sprzedam akordeon Royal Standard 
Montana 120 bas, stan bdb, tel. 
728-522-373.

 Sprzedam bramę, tel. 601-831-647.

 Worek treningowy, bokserski, nowy, 
150 cm, tel. 789-203-085.

 Tablet, agregat prądotwórczy, tel. 
796-495-860.

 Sprzedam skrzynki „jedynki”, 
Kompina, tel. 721-774-880.

 Sprzedam tanio drzwi garażowe, tel. 
791-079-504.

 Drewno opałowe, tel. 791-391-697.

 Sprzedam bindry metalowe długość 
6,70 metra, tel. 609-459-539.

 Sprzedam klatki uniwersalne i 
jedynki, tel. (24) 277-47-94.

 Drewno opałowe, Dmosin, tel. 
601-286-499.

 Sprzedam tralki betonowe 20mb 
połówek i 6mb całych na schody, tel. 
667-449-943.

praca

dam pracę
 Przyjmę do pracy: ślusarz, 

spawacz – montaż, ogrodzeń. 
Możliwość przyłuczenia – na stałe 
lub dorywczo, tel. 501-930-953.

 Przyjmę pracownika na tynki 
maszynowe, tel. 695-843-743.

 Zatrudnię kierowcę kat. C+E 
transport krajowy, tel. 606-289-088.

 Przyjmę do dociepleń, 
tygodniowe rozliczenia, tel. 
500-583-446.

 Zatrudnię sprzedawcę do sklepu 
spożywczego, tel. 509-877-081.

 Zatrudnię pracownika, prawo jazdy 
kat C, praca na składzie budowlanym, 
tel. 605-041-850.

 Zatrudnię hydraulika, pomoc 
hydraulika, tel. 691-991-000.

 Zatrudnię dekarzy i pomocników, 
okolice Dmosina, tel. 609-846-316.

 Zatrudnię kierowcę C+E, 
transport międzynarodowy. 
Wysokie zarobki, wyjazdy 
tygodniowe, tel. 502-605-719.
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 Zatrudnię pracownika do montażu 
dachów, tel. 796-485-848.

 Dziewiarz – maszyny skarpetkowe 
– zatrudnię (możliwość 
przyuczenia), tel. 668-479-265.

 Zatrudnimy do pracy w lodziarni, tel. 
609-491-588.

 Zatrudnię do pracy przy robotach 
drogowych i kostce brukarzy, 
brygadzistów, majstrów. Atrakcyjne 
wynagrodzenie, tel. 601-593-011.

 Zatrudnię ekspedientki do pracy w 
sklepie spożywczym w Łowiczu, tel. 
512-088-422.

 Stacja Paliw Orlen w Goleńsku 
zatrudni pracownicę, mile widziane 
CV ze zdjęciem, wiadomość na 
miejscu.

 Zatrudnię osobę do opieki nad 
malutkim dzieckiem, tel. 517-324-455.

 Zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowo-remontowych, tel. 
607-343-338.

 Zatrudnię szwaczki dwuigłówka 
płaska. owerlok, tel. 516-132-006.

 Zatrudnię szwaczki z Łowicza i 
okolic, tel. 604-563-174.

 Zatrudnię kierowcę do piekarni 
okolice Głowna, tel. 509-877-081.

 Zatrudnię kierowcę kat. C+E z 
możliwością przyuczenia, praca po 
kraju, tel. 600-357-428.

 Zatrudnię kierowcę kat. C z 
możliwością przyuczenia, tel. 
600-357-428.

 Zatrudnię kierowcę kat C stałe trasy 
Łowicz-Stryków, Łowicz--Sochaczew, 
z możliwością przyuczenia, tel. 
698-645-426.

 Przyjmę do pracy fizycznej 
pracownika do lat 40, tel. 608-816-582.

 Zatrudnię kierowcę C+E (chłodnia) 
i kierowcę w podwójnej obsadzie 
Polska-Francja, tel. 609-506-601.

 Zatrudnię kierowcę kat. B na busa 
chłodnię 3,5t, kraj, doświadczenie, tel. 
508-080-459, 515-670-692.

 Firma Wirbud Meble w Osmolinie 
zatrudni technologa drewna, najlepiej z 
doświadczeniem, tel. 24/277-62-44, tel. 
603-444-907.

 Poszukuję chałupniczek do 
prostego szycia (dwuigłówka, 
overlock, stępnówka), tel. 
504-549-404.

 Poszukuję uczciwej i dokładnej 
Pani do prac domowych (pranie, 
sprzatanie, prasowanie), praca raz 
w tygodniu w czwartki lub piątki 
8.00-16.00, okolice Łowicza, tel. 
504-549-404.

 Do pracy w ogrodnictwie, Łowicz, tel. 
601-385-678.

 Zatrudnię panią w starszym wieku 
do sprzedaży serów-oscypków z 
Zakopanego (praca 3 dni/tygodniowo, 
targowisko miejskie, 5h), tel. 
600-237-175.

 Przyjmę murarzy, tel.  
792-929-533.

 Zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych lub współpracy, tel. 
509-299-676.

 Zatrudnię pracownika na myjnię 
samochodów ciężarowych, tel. 
604-237-423.

 Firma transportowa z Łowicza 
zatrudni mechanika samochodów 
ciężarowych, tel. 604-237-423.

 Zatrudnię pracownika powyżej 30 lat 
na skład węgla, prawo jazdy min. kat. 
B, tel. 602-354-612.

 Zatrudnimy kierowcę do pizzerii, tel. 
604-394-133.

 Zatrudnię kierowcę kat. C+E na kraj 
z doświadczeniem, 699-902-211.

 Zatrudnię pracownika na skład 
budowlany – magazynier, tel. 
605-041-850.

szukam pracy
 Zaopiekuję się dzieckiem, tel. 

880-036-940.

 Operator maszyn rolniczych, 
traktorzysta, tel. 730-910-035.

remontowo-
budowlane

usługi
 Malowanie, remonty, tel. 

514-347-542.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. 604-144-668.

 Układanie kostki brukowej, tel. 
667-837-817.

 Okna: naprawa, regulacja, tel. 
609-135-411.

 Docieplanie budynków,  
elewacje, struktury: agregatem. Tanio, 
szybko, solidnie, tel. 607-612-176.

 Tynki maszynowe, tel.  
502-651-777.

 Profesjonalne tynki maszynowe. 
Wycena gratis, tel. 695-843-743.

 Parkiety: profesjonalne  
układanie, cyklinowanie  
z polerowaniem, lakierowanie.  
Schody: cyklinowanie, lakierowanie, tel. 
607-090-260.

 Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. 
605-416-083.

 Wylewki, tynki agregatem, tel. 
605-416-083.

 Ogrodzenia – montaż, panele, 
siatka, itp., tel. 606-303-471.

 Cyklinowanie bezpyłowe, tel. 
504-960-515.

 Zrobię bramy i ogrodzenia, tel. 
505-928-735.

 Łazienki, kompleksowo, tel. 
733-788-522.

 Malowanie pomieszczeń, tel. 
733-788-522.

 Remonty kompleksowo, tel. 
733-788-522.

 Wykańczanie wnętrz, glazura., 
terakota, docieplanie budynków, tel. 
511-735-802.

 Kompleksowe usługi remontowo-
budowlane, tel. 505-960-316.

 Układanie kostki brukowej,  
opaski wokół nagrobków, tel. 
667-189-380.

 Malowanie, gipsowanie,  
tapetowanie, panele, płyta G/K, 
wykańczanie poddaszy, tel. 
535-466-501.

 Wykonwyanie pokryć dachowych  
i konstrukcji, tel. 609-846-316.

 Remonty wykończenia od A-Z, tel. 
739-021-981.

 Ocieplenia budynków, tel. 
739-021-981.

 Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie, tel. 
501-931-961.

 Kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. 
693-184-322.

 Malowanie, gipsowanie, ścianki GK, 
sufity podwieszane, itp. Wolne terminy, 
tel. 663-801-457.

 Tynki maszynowe cementowo-
wapienne, tel. 667-384-634.

 Malowanie, gipsy, sufity 
podwieszane, ścianki działowe, 
montaż drzwi, okien, ocieplanie 
poddaszy, panele, tel. 887-555-801.

 Wykończenia remonty, tel. 
532-115-111.

 Tynki tradycyjne z mułkowaniem, tel. 
532-115-111.

 Tynki tradycyjne z mułkowaniem, tel. 
666-152-315.

 Układanie kostki brukowej, krótkie 
terminy, tel. 883-215-523.

 Wylewki agregatem mixokret, tel. 
513-985-412.

 Usługi remontowe, gładzie, terakota, 
glazura, sufity, zabudowy G/K itp., tel. 
600-779-659.

 Wylewki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. 785-246-112.

 Drobne naprawy, tel.  
791-655-024.

 Budowa domów, tel. 792-929-533.

 Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. 506-771-822.

 Wykończenia wnętrz gipsowanie, 
malowanie, sufity podwieszane 
itp. ocieplenia budynków, glazura, 
terakota, tel. 507-804-797.

 Malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, zabudowa karton gips, tel. 
790-294-337.

 Budowa domów, docieplenia, tel. 
572-947-448.

sprzedaż
 Dachy, rynny, akcesoria, tel. 

513-019-010.

usługi 
instalacyjne

 Anteny, telewizory naprawa, tel. 
791-210-176.

 Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Złota rączka, tel. 
506-891-289.

 Usługi hydrauliczne: kompleksowo. 
Przeciski podziemne, przyłącza 
wod.-kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczalnie przydomowe,  
również jako podwykonawca, tel. 
601-379-355.

 Usługi elektryczne., tel. 571-845-477.

 Przyłącza wodno-kanalizacyjne, 
usługi minikoparką, tel. 535-466-501.

 Drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
535-466-501.

  Instalacje elektryczne: nowe, 
przeróbki, remonty, awarie, tel. 
605-239-340.

 Instalacje fotowoltaiczne, tel. 
727-534-450.

 Usługi elektryczne, tel. 509-838-364.

usługi inne
 Wycinka drzew, tel. 696-008-528.

 Transport i przeprowadzki, tel. 
665-220-406.

 Wycinka drzew, tel. 510-052-908.

 Biuro rachunkowe ‚’Grosik’’  
w Łowiczu ul. Bolimowska 63 po 
zmianie kadry (wszyscy wyższe 
wykształcenie profilowe) przyjmie 
każde zlecenie księgowe, mail: 
biurogrosik.1@gmail.com, tel. (46) 837-
42-46, tel. 605-578-502.

 Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. 
782-718-483.

 Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. 504-070-837.

 Renowacja mebli stylowych, 
nowoczesnych, wycena gratis, 7 dni 
w tygodniu, tel. 883-589-669.

 Odnawianie wanien, tel. 
600-979-826.

 Okna: naprawa, regulacja, tel. 
609-135-411.

 Naprawa telewizorów, Łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
728-227-030.

matrymonialne
 Poznam Panią w wieku 38-45 lat, tel. 

690-973-962.

 Poznam kobietę szczerą, uczciwą, 
duży temperament, wiek 44-63, sms, 
tel. 606-735-889.

 Poznam atrakcyjną miłą dziewczynę, 
tel. 693-628-216.

nauka
 Angielski, matematyka, tel. 

607-440-582.

 Matematyka, tel. 601-303-279.

 Matematyka– szkoła  
podstawowa, egzamin 8-klasisty, tel. 
577-499-553.

 Matematyka– szkoła średnia, kursy 
maturalne, tel. 577-499-553.

 Język angielski, niemiecki, tel. 
782-613-909.

 Matematyka, Mysłaków, tel. 
697-527-565.

 Prace dyplomowe – przepisywanie, 
pomoc. Kontakt: pisanie@op.pl.

 Matematyka, Mysłaków, tel. 
793-570-964.

 Matematyka, Angielski, tel. 
515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Kupię zboże, tel. 693-157-117.

 Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. 783-112-512.

 Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. 607-202-732.

 Kupię zboże, tel. 508-471-814.

 Kupię zboże paszowe, tel. 
668-478-617.

hodowlane
 Kupię byczki, jałówki 100-500 kg do 

dalszego chowu, tel. 515-121-410.

 Kupię zboże, tel. 693-157-117.

 Jałówka na wycieleniu, słoma w 
balotach, tel. 782-161-073.

 Kupię byczki i cieliczki ras mięsnych 
bądź krzyżówek ras mięsnych z HF, tel. 
510-099-950.

maszyny
 Kupię kopaczkę, owijarkę, Bolko, 

Annę, sadzarkę, globogryzarkę, 
talerzówkę, ładowcz Trol, siewnik, 
rozsiewacz, tel. 515-710-848.

 Kupię ciągnik rolniczy, maszyny 
rolnicze, przyczepę wywrotkę, tel. 
605-084-979.

 Kupię C-328, C-330, C-360, C-355, 
C-380, MTZ, MF-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. 
502-939-200.

 Kupię ciągnik Ursus, tel.  
511-111-860.

 Kupię rozsiewacz Motyl, 
glebogryzarkę, może być do remontu, 
tel. 604-752-472.

 Kupię kombajn Anna w dobrym 
stanie, tel. 789-101-800.

 Skup ciągników, przyczep, tel. 
725-361-836.

 Kupię kosiarkę rotacyjną, 
kopaczkę, sadzarkę do ziemniaków, 
glebogryzarkę 1,6-2 m, pług 2, 
ładowacz Troll, tel. 506-355-899.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
 Nasiona bobu sprzedam, tel. 

790-575-493.

 Sprzedam (siano) baloty 120x120, 
bez deszczu ze stodoły, możliwość 
transportu, tel. 783-668-523.

 Owies, jęczmień, tel. 693-960-636.

 Ziemniaki paszowe i jadalne, tel. 
692-492-058.

 Pszenica jara Nawra. Jęczmień jary 
Podarek. Pszenżyto jare Mamut po 
czyszczalni Petkus, pierwszy rok ze 
Strzelc, tel. 885-254-502.

 Sprzedam słomę, tel. 795-063-245.

 Słoma okrągłe bele ze stodoły, tel. 
693-830-160.

 Młóto browarniane z dowozem, 
tel. 605-255-914.

 Sianokiszonka baloty + transport, tel. 
664-981-618.

 Sprzedam zboże, tel. 660-117-565.

 Zboża jare, sadzeniaki 
ziemniaka, kukurydza, trawy i 
inne nasiona.Firma Nasienna 
Granum Łowicz, dowóz od 
1tony. Prowadzimy kontraktację: 
facelii, gorczycy, rzodkwi oleistej, 
strączkowych, motylkowych i traw., 
tel. (46) 837-23-05.

 Owies Bingo, tel. 504-313-408.

 Sprzedam słomę w balotach, gmina 
Kiernozia, tel. 514-429-322.

 Sprzedam zboże, tel. 721-060-306.

 Sprzedam nasiona bobu, tel. 
609-378-355.

 Słoma (baloty) ze stodoły, Guźnia, 
tel. 880-918-256, 889-910-333.

 Siano kostka, pszenica, tel. 
512-179-465.

 Sprzedam słomę, duże bele, 
Chąśno 1, tel. 721-737-369.

 Sprzedam siano w belach i zboże, 
tel. 662-089-395.

 Sprzedam zboże z możliwością 
transportu, tel. 509-853-384.

 Bób Bachus po centrali, tel. 
724-551-112.

 Siano i słoma duże bele ze stodoły, 
Wyborów, tel. 693-824-706.

 Pszenżyto paszowe 4 tony, tel. 
607-197-339.

 Sprzedam siano, tel. 600-743-136.

 Sprzedam jęczmień ozimy, 
pszenżyto, pszenicę, tel. 516-554-451.

 Sprzedam zboże, tel. 602-387-024.

 Sprzedam żyto, tel. 882-443-044.

 Sprzedam słomę w dużych belach, 
tel. 515-628-911, 508-983-242.

 Owies, tel. 792-878-658, Zawady.
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 Ziemniak Gala, tel. 727-534-450.

 Sprzedam pszenicę, tel. 
609-788-373.

 Sprzedam owies, okolice Rybna, tel. 
694-227-489.

 Otręby jęczmienne słodowe, 
transport, tel. 697-677-530.

 Jęczmień, pszenżyto, tel. 
604-871-975.

 Ziemniaki paszowe i jadalne, tel. 
607-181-404.

 Sprzedam owies, tel. 608-613-658.

 Sprzedam bób, tel. 608-613-658.

 Słoma baloty ze stoga, tel. 
695-759-357.

 Sprzedam czosnek wiosenny 
Jarus, zdrowy, tel. 609-594-490.

 Sprzedam słomę, tel. 693-974-911.

 Słoma baloty, Złaków, tel. 
507-659-615.

 Żyto, pszenżyto, słoma, tel. 
509-838-266.

 Sprzedam kukurydzę, 
tel. (46) 837-14-61.

 Sprzedam owies, żyto, tel. 
667-257-460.

 Sprzedam sianokiszonkę i słomę, 
tel. 603-254-329.

 Sprzedam słomę, tel. 604-457-742.

 Siano, owies, żyto, tel. 574-505-424.

 Pszenżyto, tel. 607-172-809, po 
17:00.

 Owies Bingo, tel. 668-165-645.

 Pszenżyto, tel. 668-165-646.

 Owies Nawigator po centrali, tel. 
794-301-799.

 Sprzedam wysłodki suche 
melasowane z tegorocznej kampanii 
840 kg za 800 zł gm. Pacyna, tel. 
889-148-034.

 Sprzedam ziemniaki, tel. 
696-312-242.

 Sprzedam owies siewny, tel. 
794-052-667.

 Sprzedam bób Bizon, tel. 
886-649-933.

 Sprzedam owies 10 ton, tel. 
511-111-860.

 Sprzedam baloty siana, tel. 
511-111-860.

 Pszenżyto, żyto, owies, mieszanka, 
sianokiszonka, Guźnia, tel. 503-
730-843, Guźnia.

 Sprzedam siano duże bele ponad 
30 szt, tel. (46) 839-20-00.

 Owies po 16, tel. 782-513-664.

 Sprzedam owies, wałki aparatu 
rozrzucającego rozrzutnika 
Fortschritt, tel. 692-146-594.

 Sprzedam owies, żyto,  
bele słomy ze stodoły, tel. 
601-814-220.

 Jęczmień jary Soldo pierwszy 
odsiew, tel. 692-199-767.

 Sprzedam słomę, tel. 
728-329-771.

 Siano w balotach, tel. 
660-755-925.

 Sprzedam zboże, tel. 
660-755-925.

 Sprzedam owies, tel. 
694-075-080.

 Sprzedam zboże paszowe ok. 20t 
okolice Głowna, tel. 500-296-197.

 Sprzedam jęczmień jary,  
tel. 697-753-669.

 Sprzedam owies, tel. 
664-048-684.

 Sprzedam bób, tel. 600-556-958.

 Sprzedam pszenicę 30 ton, tel. 
693-157-179.

 Mieszanka, okolice Chąśna, tel. 
504-297-209.

 Tona żyta, tel. (46) 838-98-34.

 Sprzedam słomę Strugienice, tel. 
511-184-369.

 Sprzedam zboże, tel.  
503-949-866.

 Sprzedam siano, tel. 782-583-272.

 Owies 2 t, tel. 508-192-016.

 Mieszanka, owies z odnowy, tel. 
693-830 -160.

 Żyto, Zduny, tel. 532-277-616.

 Sprzedam siano, tel. 664-837-390.

 Sprzedam mieszankę, tel. 
880-877-582.

 Zboże, tel. 880-263-930.

 Owies „Harnaś”, tel. 880-263-930.

 Pszenica jara, pszenżyto,  
łubin wąskolistny, słodki, tel. 
512-335-957.

 Sprzedam jabłka Ligol, Champion, 
Prince, Najdared, Mutsu, tel. 
783-503-100.

 Pszenżyto, tel. 603-523-912.

 Sprzedam owies Bingo, tel. 
696-722-736.

 Sprzedam Top bób Bachus, tel. 
690-366-739.

 Sprzedam siano w kostkach, tel. 
698-187-812.

 Siano, słoma, tel. 600-822-089.

hodowlane
 Sprzedam prosiaki, skrzynki jedynki, 

tel. 662-142-726.

 Sprzedam prosiaki, tel. 732-797-792.

 Kaczki francuskie, gęsi łabedziowe, 
perliczki, tel. 604-871-975.

 Sprzedam byczka i jałoszki, tel. 
607-389-802.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu 
termin 10 marca, tel. 789-325-840.

 Jałówka, tel. 693-709-282.

 Prosięta tanio, tel. 795-155-105.

 Sprzedam 3 jałówki cielne, tel. 
519-890-955.

 Sprzedam byczki, tel. 726-931-728.

 Sprzedam prosięta, tel. 608-167-452.

 Cielaki, byczki mięsne, tel. 
695-090-723.

 Sprzedam źrebicę Koń Polski, tel. 
788-343-610.

 Sprzedam cielaki, tel. 696-657-767.

 Sprzedam 2 byczki HF, tel. 
509-231-745.

maszyny
 Sprzedam opryskiwacz sadowniczy 

1500 l. Stan bardzo dobry, skrętny 
zaczep, włoska przystawka Nobili, tel. 
602-681-541.

 Kupię kombajn (Bolko, Anna, 
Karlik), sadzarkę, cyklop, troll, 
rozrzutnik, glebogryzarkę, 
kopaczkę, inne, tel. 511-713-596.

 Zetor 7711, 5211, przyczepa 
zbierająca Deutz Fahr, przyczepa 
do balotów, wieżyczka do balotów, 
przetrząsarko-zagrabiarka, tel. 783-
017-131, 797-506-016.

 Części do rozrzutnik Fortschritt 
nowe, tel. 693-830-160.

 Sprzedam pług 3-skibowy 
Grudziądz, tel. 694-657-883.

 Beczka do ślęzy sadowniczej, 
nowa, tel. 506-188-515.

 Kosiarki, gałęziarki, przekładnie 
stożkowe, tel. 513-666-808.

 Zetor 4911, tel. 726-811-028.

 Sprzedam rozrzutnik, wózek 
do przewożenia zwierząt, 
wóz platforma. Kompina 36, 
tel. (46) 838-62-16.

 Pług zagonowy i obrotowy 
Kverneland, rozsiewacz nawozu 
Amazone, agregat uprawowy 5m, 
przyczepa 18t 3-stronny wywrot, 
baczka asenizacyjna ocynk 4000l, 
silosy zbożowe 2x60 ton, sprężarka 
3-tłokowa 300 litrów zbiornik, tel. 
663-931-810.

 Bizon Z-56, cyklop, Ursus 
U-902, prasa Z-224, beczka 
2000l, rozrzutnik obornika, tel. 
512-179-465.

 Ładowacze czołowe do 
Ursus C-330, C-360, 3512, T-25 
hydrauliczne lub na linkę, tel. 
608-686-489.

 Talerzówka, glebogryzarka, 
przyczepa, agregat, C-330, tel. 
509-853-384.

 Sprzedam pług obrotowy 
4-skibowy Unia Ibis 3+1LS z 2015r. 
bardzo mało używany, kombajn 
Bizon z 1986r, tel. 693-824-706.

 Wyciąg obornika Krotoszyn, tel. 
668-472-081.

 Sprzedam opony Kleber 16,9x38; 
nowy poskrom do racic; nową 
maskę do C-360, tel. 609-562-159.

 Traktor Belarus 925 2010 rok, 
180h z turem, pługi 3, 4 Kverneland 
resor, tel. 605-884-584.

 Kosiarka ciągnikowa do 
trawy, zgrabiarka i trząsałka, tel. 
663-074-485.

 Prasa Krone KR125, Zetor Super 
50, tel. 693-829-615.

 Sprzedam pług 4-skibowy, 
zagonowy, zrywalny, stan bdb., tel. 
692-205-762.

 Rozsiewacz Amazone ZAU-1500, 
siewnik do kukurydzy mechaniczny, 
przyczepa samozbierająca, tel. 
727-472-512.

 Ciągnik C-330, 1978 rok, rozrzutnik 
I-osiowy, cyklop, sadzarka do 
ziemniaków, tel. 784-056-041.

 Sprzedam prasę Warfamę, tel. 
603-254-329.

 Kombajn New Holland TX.66 
stan dobry mało eksplatowany, 
sprowadzony, tel. 721-737-343.

 Przetrząsaczo-zgrabiarka 7, 
kultywator, tel. 600-820-374.

 Siewnik poznaniak 2002 rok, 
rozrzutnik 2-osiowy 1988 rok, tel. 
692-199-767.

 Sadzarka do warzyw, tel. 
721-566-425.

 Ciągnik MR-255, tel.  
503-047-710.

 Gruber 2,20 m, tel. 693-157-179.

 Prasa Metal-Fach, kopaczka do 
ziemniaków, tel. 693-048-972.

 Śrutownik kamienny, wialnia, 
sieczkarnia, tel. 515-837-676.

 Pług 3,4; brony 3; dwukółka, tel. 
603-387-474.

 Walce młyńskie pojedyńcze, tel. 
603-387-474.

 Kultywator, zgrabiarka 4-ka 
zawieszana, tel. 508-192-016.

 Prasa kostka Sipma, pług 
2-skibowy, przetrząsacz do siana, tel. 
507-194-817.

 Agregat uprawowy 2.1m szer., 
talerzówka 10, sadzarka do warzyw 
dwurzędowa, maszynka do łuskania 
bobu, tel. 696-252-071.

 Sprzedam ciągnik rolniczy Ursus 
912, 1986 rok z turem, stan bdb, tel. 
609-459-539.

 Sprzedam siewnik poznaniak, tel. 
694-282-452.

 Rozrzutnik obornika 4,5-tonowy 
z nadstawkami, brony „piątki”, tel. 
667-257-466.

 Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy, tel. 
602-121-614.

 Sprzedam przyczepę, rozrzutnik, 
pług 3 i 2, tel. 506-123-266.

 Sprzedam cyklop, rozrzutnik, pług 
3, Pająka, tel. 506-355-899.

 Sprzedam siewnik zbożowy 
marki Nortbrewten, stan bdb, tel. 
785-165-140.

 Sprzedam siewnik konny oraz 
poznaniak, tel. (46) 874-52-93, tel. 
532-410-268.

 Sprzedam pług 5-skibowy  
i sanki do Tura do C-360, tel. 
694-657-883.

 Przetrząsarka karuzelowa Kuhn, 
zgrabiarka karuzelowa Deutz-Fahr, 
siewka do nawozu Rauch, tel. 
600-822-089.

 Pług 4-skibowy Kuhn, beczka 
Fortschritt 1.000l, tel. 600-822-089.

 Pług Koja 4-skibowy, z siłownikiem 
regulacji szerokości orki, stan bdb., 
tel. 667-248-193.

 Winda do bel, zgrabiarka  
7, pług 2-skibowy grudziądzki, tel. 
604-973-885.

inne
 Obornik bydlęcy z dowozem,  

tel. 726-121-861.

 Tunele foliowe z nawadnianiem 
32x8, tel. 725-368-799.

 Sprzedam schładzalik mleka 
1200 litrowy Delaval, 2015 rok, tel. 
665-045-806.

 Sprzedam schładzalnik 
na mleko 1000 litrowy, tel. 
723-528-084.

 Sprzedam schładzalnik 430 
litrowy Alfa Laval, tel. 693-278-909.

 Basen do mleka 1400l Delaval, 
tel. 600-822-089.

 Nowe opony ciągnikowe BKT 
11,2/28, tel. 692-868-516.

 Agrowłókninę dostarczę, tel. 
693-177-813.

rolnicze – usługi
 Transport maszyn rolniczych, tel. 

665-734-042.

 Białkowanie obór, tel. 
518-168-598.

 Zrobię bramy do stodoły, 
garażu, obory oraz ogrodzenia, tel. 
505-928-735.

 Naprawa pomp do opryskiwaczy, 
tel. 506-188-515.

 Okna: naprawa, regulacja, tel. 
609-135-411.

zwierzęta

kupno
 Owczarek niemiecki, tel. 

604-436-938.

sprzedaż
 Gęsi białe, tel. 697-909-852.

 Gołębie po 6 zł, bażanty złociste, 
perliczki, tel. 604-428-289.

 Oddam pieska w dobre ręce, tel. 
721-682-674.

 Sprzedam gołębie pocztowe, tel. 
663-151-008.
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ważne telefony
  Infolinia ws. szczepień przeciw 
COVID-19 – ogólnopolska 989;  
dla mieszkańców woj. łódzkiego 42 664-
10-53, kom. 539-672294
 Policja 997 alarmowy,  
w Głownie 47 842 54 11;  
w Strykowie: 42-719-80-07; 
w Zgierzu: 47 842-52-00
 Straż pożarna: 998,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy Urząd Pracy  
w Zgierzu tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
fax 42-717-41-60, lozg@praca.gov.pl
  Informacja PKS 42-631-97-06
 Taxi w Głownie 42-719-10-14

apteki
 Dyżury w Głownie: 
czwartek, 11 lutego:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
piątek, 12 lutego:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28

sobota, 13 lutego: 
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
niedziela, 14 lutego: 
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
poniedziałek, 15 lutego:  
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
wtorek, 16 lutego:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
środa, 17 lutego:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
Apteki pełnią dyżury w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do 
godz. 8.00 dnia nast., w soboty w godz. 
20.00-9.00 dnia nast. w niedziele w godz. 
18.00-8.00 dnia nast., w święta w godz. 
8.00–8.00 dnia następnego
 Dyżury w Strykowie:  
niedziela 14 lutego w godz. 9.00-14.00: 
pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85
 Pozostałe apteki w Strykowie:
ul. Kolejowa 11, tel. 42 719-83-20
ul. Targowa 16, tel. 42 719-86-89
ul. Kolejowa 33, tel. 42 719-81-48
 Bratoszewice,  
ul. Szkolna 14, tel. 427196525
 Popów Głowieński 35,  
tel. 42 719-57-57

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00

 Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 Nieodpłatna pomoc prawna:  
Głowno, 665-530-294,  
Stryków, 665-529-866

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana  
w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie:  
7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

urzędy i instytucje
 Urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94, 
e-mail: sekretariat@dmosin.pl
 Urząd Miejski w Głownie 42 719-11-51,  
42 719-16-97; sekretariat 798 831 668, 
sekretariat@glowno.pl; Urząd Stanu 
Cywilnego 798 831 572
 MOK w Głownie 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 Urząd Gminy Głowno 42 719-12-91

 Urząd Miasta i Gminy w Strykowie: 
42-719-80-02, 42 719-96-73,  
e-mail: strykow@strykow.pl
 Łódzki Ośrodek Doradztwa  
Rolniczego z siedzibą w Bratoszewicach 
42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie  
42-719-70-94, 516-049-886, 505-964-846
 Powiat zgierski: Wydział Organizacji 
i Spraw Obywatelskich 42 288 81 03, 
Powiatowy Rzecznik Konsumentów:  
887 658 459.

muzea i wystawy
 Prywatne Muzeum Żołnierza Pol-
skiego – Niepubliczny Dom Kultury 
Fundacji Eksponat Nr 1 w Dmosinie 
– pamiątki personalne, ekwipunek oraz 
oręża z frontów Wielkiej Wojny i II Wojny 
Światowej, tel. 504-327-183.
 Galeria Sztuki Współczesnej Ban-
k&DM w Głownie – wystawy indywidual-
ne i zbiorowe; ul. Młynarska 5/13, I piętro 
budynku Banku Spółdzielczego.
 „Marzenia wszystko mogą” – wystawa 
online prac nagrodzonych w 7. Konkursie 
Plastycznym „Grafikalia” – http://www.
mok.glowno.pl/mmw2020/
 „Moje jedyne marzenie” – wystawa 
online prac nagrodzonych w 7. Ogólno-
polskim Konkursie Plastycznym „Zabierz 
mnie tam wyobraźnią”– http://zmtw.mok.
glowno.pl/

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 
Kutno, ul. Popiełuszki 1, NZOZ Red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705
 Nieodpłatna pomoc prawna – Urząd 
Gminy w Żychlinie, tel. 24 355-47-64
 Nieodpłatne porady psychologa  
i terapeuty – Urzędu Gminy Pacyna, tel.  
537 620 032, 24 285-80-45: 
• środa 16 lutego w godz. 15.00–17.00 
(terapeuta)
• czwartek 11 lutego i 25 lutego w godz. 
15.30–17.30 (psycholog)

ważne telefony
 Policja: w Żychlinie 47 842-25-14, 
w Pacynie 47 70-53-271, 
w Sannikach 47 7053-275
 Straż pożarna: 998 alarmowy, 
OSP w Żychlinie 24 285-12-10, 
OSP w Pacynie 604-349-406, 
OSP w Bedlnie 24 285-51-91

 Stacja uzdatniania wody  
24 285-13-59
 Oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 ZEC 24 285-11-52
 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w Kutnie 24 355 71 00
 Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie 24 
355 70 50

apteki
 Kutno, ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24 2547939 – apteka całodobowa
 Plecka Dąbrowa 15, tel. 24 277 93 08
 Oporów 25/1, tel. 24 383 15 19
 Żychlin: 
ul. Konwaliowa 2, tel. 24 3512100
ul. Łąkowa 3a, tel. 24 2851994
ul. Narutowicza 71/1, tel. 4 2851046
ul. Narutowicza 72, tel. 24 2854352
ul. Narutowicza 20, tel. 24 7224130

msze św. w niedz. i święta
 Żychlin: 7.00, 9.00, 10.30,  
11.15 (dla dzieci w kaplicy), 12.00, 18.00.
 Śleszyn 9.00, 11.00
 Luszyn 9.00, 11.30
 Plecka Dąbrowa 9.00, 11.30
 Suserz 8.00, 10.00, 12.00
 Trębki: 8.00, 9.30, 11.30
 Bedlno: 9.00, 11.30
 Pacyna: 8.30, 10.00, 12.00
 Oporów: 8.30, 10.00, 11.30

urzędy i instytucje
 Urząd Gminy w Żychlinie 24 351-20-33; 
24 351-20-32
 Żychliński Dom Kultury 24 351-20-57
 Urząd Gminy Bedlno 24 282-14-20
 Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie  
24 282 10 36
 Urząd Gminy Pacyna 24 285-80-54, 
285 80 64
 Urząd Gminy Oporów 24 383-11-50, 

 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Oporowie 24 383-11-53
 Starostwo Powiatowe w Kutnie  
24-355-47-80

muzea i wystawy
 Muzeum Zamek w Oporowie – czynny 
codziennie w godz. 10.00–16.00 (kasa 
czynna 10.00–15.30, ostatnie wejście  
na pół godziny przed zamknięciem). 
Bilety: normalny 11 zł, ulgowy – 7 zł.  
W poniedziałki wstęp bezpłatny.
 Park przy Zamku w Oporowie  
czynny codziennie w godz. 8.00–17.00,  
wstęp wolny.

wydarzenia online
 Niedziela 14 lutego:
godz. 18.00 – „I żyli długo i szczęśli-
wie?” – pełnometrażowa bajka dla zako-
chanych – Kutnowski Dom Kultury, kanał 
na YouTube i FB, oglądanie bezpłatne.

NOTOWANIA Z TARGOWISKA
– ceny z dnia 5.02.2021 r.

w Łowiczu
botwinka pęczek 2,00-2,50 zł
brokuły szt. 3,50-4,50 zł
buraki czerwone kg 0,80-1,20 zł
cebula kg 1,00-2,50 zł
cebula dymka Pęczek 2,00-2,50 zł
cukinia kg 3,50-4,50 zł
czosnek szt. 1,50-2,50 zł
fasola zielona kg 5,50-6,50 zł
fasola żółta kg 5,50-6,50
gruszki kg 3,50-5,00 zł
jabłka kg 2,00-3,00 zł
jaja fermowe 15 szt. 10,00-12,00 zł
jaja wiejskie 15 szt. 13,00 zł
kalafior szt. 4,00-4,50 zł
kapusta biała szt. 0,60-1,00 zł
kapusta kiszona kg 5,00-6,00 zł
kapusta pekińska kg 2,50-3,00 zł
koperek pęczek 2,00-2,50 zł
miód 0,9 litra 35,00-40,00 zł
marchew kg 1,00-1,50 zł
ogórek zielony kg 8,00 zł
papryka czerwona kg 4,00-6,00 zł
papryka zielona kg 3,50-4,50 zł
pieczarki kg 6,00-8,00 zł
pietruszka kg 3,50-5,00 zł
por szt. 2,50-3,00 zł
rzodkiewka pęczek 1,50-2,50 zł1
sałata szt. 3,00-4,00 zł
ziemniaki kg 0,50-1,00 zł

OFERTY PRACY
z dnia 8.02.2021 r.

POWIATOWY URZĄD PRACY W ŁOWICZU:
  Stanowisko
  Sprzedawca
  Hydraulik
  Kierowca samochodu dostawczego
  Pomocniczy robotnik  

w przemyśle przetwórczym 
  Operator maszyn produkcyjnych
  Pakowacz ręczny
  operator plotera CNC 
  Sprzedawca w branży mięsnej 
  Sprzątaczka biurowa
  pomocnik kucharza wietnamskiego
  sprzedawca 
  Nauczyciel edukacji wczesnoszkolnej 
  Nauczyciel muzyki

POWIATOWY URZĄD PRACY W ZGIERZU:
  Stanowisko
  robotnik
  Magazynier
  robotnik gospodarczy
  Kierowca
  technolog
  Pracownik Utrzymania Ruchu i Obiektu
  Dozór obiektu budowy
  Szwaczka

POWIATOWY URZĄD PRACY W KUTNIE:
  Kierowca
  Mechanik pojazdów samochodowych 
  Monter sprzętu elektronicznego
  Monter instalacji sanitarnych
  Operator maszyn i urządzeń
  Aparatowy 

ROLNIK SPRZEDAJE (CENY Z DNIA 9.02.2021 r.)

Żywiec wieprzowy:

  Domaniewice: 3,70 zł/kg+VAT

  Różyce: 3,60 zł/kg+VAT

  Kiernozia: 3,60 zł/kg + VAT

  Karnków: 4,00 zł/kg+VAT

  Skowroda Płd.: 3,30 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

  Domaniewice: jałówki 6,80 zł/kg+VAT,  
krowy 5,80 zł/kg+VAT, byki 6,80 zł/kg+VAT

  Różyce: jałówki 6,80 zł/kg+VAT,  
krowy 5,80 zł/kg+VAT, byki 6,80 zł/kg+VAT

  Skowroda Płd.: jałówki 7,60 zł/kg+VAT,  
krowy 6,00 zł/kg+VAT, byki 7,80 zł/kg+VAT

ŻYCHLIN I OKOLICE

ŁOWICZ I OKOLICE

infolinie
  Infolinia ws. szczepień przeciw 
COVID-19 – ogólnopolska 989;  
dla mieszkańców woj. łódzkiego 42 664-
10-53, kom. 539-672294
  Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  
czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji  
Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 Powiatowa Stacja Sanitarno- 
Epidemiologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

ważne telefony
 Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomer. 42 2055515
 Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy,  
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu  
46 830 25 50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy;  
KPP w Łowiczu 47 843-25-00,  
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pog. energetyki cieplnej 46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pogotowie energet. 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Zgłoszenia awarii ŁSM: 46 837-65-10

apteki
 Łowicz:
ul. Stanisławskiego 27, tel. 46 8302202,  
ul. Zduńska 45/47, 885-707-041,  
ul. Bolimowska 21, 46-837-82-67,  
ul. Tuszewska 45, 46-837-77-23,  
ul. Stanisławskiego 2, 736-697-594,  
ul. Starzyńskiego 10/12, 736-697-595,  
ul. Bratkowice 2b, 46-837-09-20,  
ul. Tkaczew 9, 46-837-69-40,  
ul. Kurkowa 3a, 46830-21-57,  
ul. Warszawska 4, 46-830-30-20, 
pl. Nowy Rynek 11, 46-815-32-25,  
ul. Ułańska 12, 46-837-51-39,  
ul. Gen. Sikorskiego 1a, 46-837-42-64,  
ul. Zduńska 38, 46-837-13-16,  
ul. 3 Maja 6, 46-837-31-11,  
ul. 3 Maja 13, 46-880-80-10,  
ul. Bonifraterska 2, 46-837-45-55.

 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  
tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  
tel. 24-277-91-58 ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64 ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66
 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-
87-86 ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 Zduny 34, tel. 46-838-75-35

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  
ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-
56-12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– 
czynna: w dni robocze 18.00-8.00, sobo-
ty, niedziele i święta przez 24 godziny.

msze św. w niedz. i święta  
w Łowiczu:

 Kościół pw. św. Ducha:  
7.00, 8.30, 10.00, 12.00, 18.00
 Kościół pw. Chrystusa Dobrego Paste-
rza: 7.00, 8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Kościół ojców pijarów:  8.00, 9.30, 
11.00, 12.30, 16.00. 
 Kościół sióstr bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 11.15, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 
Wydział Organizacyjny tel. 46 811 53 00;  
Wydział Finansowy 46 811 53 15;  
Biuro Zarządzania Kryzysowego, 
Ochrony Ludności i Spraw Obronnych  
46 811 53 25; Rzecznik Konsumentów  
46 811 53 28; Wydział Komunikacji  
46 811 53 52, 46811 53 53; 
Powiatowy Zespół ds. Orzekania 
o Niepełnosprawności 46 837 03 16.
 Urząd Miejski w Łowiczu  
46 830 91 51;   
Urząd Stanu Cywilnego 46 837 34 81;  
Wydział Organizacyjny 46 830 91 13; 
Biuro Rady Miejskiej 46 830 91 06;  
Wydz. Spraw Komunalnych 46 830 91 51.
 Powiatowy Urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 Powiatowe Centrum Pomocy Rodzi-
nie w Łowiczu 46 837 03 44

 Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 ZGM tel. 46 837 60 63
 ZUK tel. 46 837 36 62
 ZUM tel. 46 830 91 82
 Zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Łowiczu tel. 46 837 41 55, 46 837 
39 43
 ŚDS tel. 46 837 41 11
 Biblioteka Miejska im. A. K. Cebrow-
skiego w Łowiczu, Al. Sienkiewicza 62, 
tel. 46-837-76-03 – czynna: pon. 10.00-
16.00, wt. 11.00-18.00, śr. 8.00-16.00,  
czw. 11.00-18.00, pt. 10.00-16.00, sob. 
(dwie w m-cu) 10.00-14.00
   Powiatowa Biblioteka Publiczna  
w Łowiczu 46 837 38 74, czynna: pon. 
9.00-17.00, wt. 9.00-16.00, śr. 9.00-16.00, 
czw. 9.00-16.00, pt. 8.30-16.00
 Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd Rejonowy w Łowiczu:  
Wydział Cywilny 46 830-43-01 
Wydział Karny 46 830-43-02  
Wydz. Rodzinny i Nieletnich 46 8304303 
Wydział Ksiąg Wieczystych 46 830-43-05  
Obsługa Interesanta 46 830-43-10
 PTTK o/Łowicz tel. 513 767 511
 Zakład Aktywności Zawodowej 
„Ja-Ty-My” w Łowiczu tel. 511 917 282
 Urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 Urząd Gminy Bielawy 46 838 26 95
 Urząd Gminy Chąśno 46 838 14 23
 Urząd Gminy Domaniewice 46 830 
17 60
 Urząd Gminy Kiernozia 24 277 90 80, 
 Urząd Gminy Kocierzew Południowy 
46 838 48 25
 Urząd Gminy Łowicz 46 830 26 30
 Urząd Gminy Łyszkowice  
46 838 87 78
 Urząd Gminy Nieborów 46 838 56 13, 
 Urząd Gminy Sanniki 24 277 78 10
 Urząd Gminy Zduny 46 838 74

muzea i wystawy
 Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7, 
czynne: wt.–niedz. w godz. 10.00–16.00; 
ostatnie wejście do muzeum na pół 
godziny przed zamknięciem.  
Bilety: normalny 12 zł; ulgowy 7 zł; 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 
30 zł; na wystawy czasowe 3 zł; wstęp 
bezpłatny na wystawy stałe – wtorek; 
Wystawy stałe:  
• Sztuka Baroku,  
• Historia miasta i regionu,  
• Etnografia Księstwa Łowickiego,  
• Izba Pamięci Łowickich Żydów.
 Skansen przy Muzeum w Łowiczu  
do 31 marca czynny tylko z zewnątrz  
– obowiązuje bilet spacerowy 2 zł,  
wstęp bezpłatny – piątek.

 Skansen w Maurzycach – do 31 marca 
nieczynny
 Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20; czynne od pon. do czw.  
w godz. 10-16, pt. i sob. w godz. 10-14. 
   Galeria Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17. Informacje i kontakt  
ws. zwiedzania – tel. kom. 691 979 262
 Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10–19, sob. 9–15; Galeria Łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
 Baszta im. gen. Klickiego w Łowiczu, 
ul. Basztowa – zwiedzanie po uprzednim 
kontakcie telefonicznym z Zarządem 
Osiedla „Stare Miasto” tel. 601 412 294. 
 Pałac w Nieborowie – nieczynny; 
 Ogrody w Nieborowie i Arkadii  
– czynne codziennie w godz. 
10.00–16.00. Bilety do każdego ogrodu 
osobno: 16 zł normalny, 10 zł ulgowy,  
1 zł dzieci i młodzież ucząca się;  
bilety łączone (wejście do obu ogrodów) 
28 zł normalny, 16 zł ulgowy, 2 zł dzieci  
i młodzież ucząca się (7–26 lat);  
opłata za psa 5 zł (w ramach biletu 
szufelka i torebka na nieczystości).
 Pałac w Sannikach: „W sepii i kolo-
rze” – wystawa malarstwa Zdzisława 
Chlebowskiego czynna do 28 lutego.
 Park w Sannikach – czynny codziennie 
w godz. 7.30–17.00; wstęp wolny. 
• „Głowa do góry” – wystawa plenero-
wa – fotografie Marcina Dobrowolskiego, 
przedstawiające pasma górskie Pienin, 
Gorców i Beskidu Sądeckiego z okolic 
Szczawnicy oraz Halę Gąsienicową w Ta-
trach, wykonanych w latach 2017–2020; 
czynna do 31 marca na zewnętrznym 
systemie wystawienniczym od ul. War-
szawskiej w Sannikach. 
 Muzeum Ludowe Rodziny Brzozow-
skich w Sromowie, tel. 46 838-44-72; 
czynne pon.–sob. w godz. 9.00–17.00, 
niedziele i święta 12.00–17.00. .
 Pałac w Walewicach – nieczynny
 Park w Walewicach  
– czynny codziennie, wstęp wolny.
 Park w Żelazowej Woli przy Domu 
Urodzenia Fryderyka Chopina, tel. 46 
863 33 00, czynny w godz. 10.00–18.00, 
bilety: normalny 7 zł, ulgowy 4 zł, z Kartą 
Dużej Rodziny 3,50 zł, ulgowy z KDR 2 zł, 
bilet rodzinny (max 6 osób) 20 zł.

kino Fenix 
Łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 Piątek–czwartek, 12-18 lutego:
godz. 15:15 - Tajemniczy ogród
godz. 17:00 -  Jak zostać gwiazdą
godz. 17:15 - Tony Halik. Tu byłem / sala II
godz. 18:45 - La Gomera / sala II
godz. 19:15 - Obraz pożądania

Bilety: normalny 17 zł, ulgowy 15 zł

GŁOWNO, STRYKÓW I OKOLICE
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Łowicz | Czy streetart szpeci miasto?

Mural, graffi ti czy akt wandalizmu?
Od dłuższego czasu w wielu miastach i miasteczkach naszego kraju 
można zaobserwować powstawanie coraz większej ilości dzieł sztuki 
na ścianach budynków. Do większości z nich włodarze miast 
oraz ich mieszkańcy podchodzą z pozytywnym nastawieniem, 
gdyż niejednokrotnie upamiętniają osoby lub zdarzenia 
ważne dla danego miasta, regionu, bądź nawet całego państwa.

Nie inaczej jest również w na-
szym Łowiczu, gdzie streetart do-
syć prężnie wkracza w przestrzeń 
publiczną. Nie jest to jednak prze-
jaw wandalizmu, ale uatrakcyjnie-
nie miasta czy też chęć wyjścia 
ze sztuką do ludzi.

Na wstępie trzeba jednak roz-
różnić terminy „mural” i  „graffi -
ti”, gdyż dla wielu z  nas znaczą 
one to samo.

Mural jest swego rodzaju deko-
racyjnym malarstwem ściennym, 

które było znane już w prehisto-
rii, a rozpowszechniło się w staro-
żytnym Rzymie. Najkrócej jednak 
mówiąc, jest to wielkoformatowa 
grafi ka na ścianach budynków.

Graffi ti natomiast jest zbior-
czą nazwą twórczości artystycz-
nej, polegającej na umieszczaniu 
np. obrazów czy napisów w prze-
strzeni publicznej bądź prywatnej, 
najczęściej przy użyciu sprayów. 
Tworzone najczęściej anonimowo 
i bez pozwolenia. Pierwsze graf-
fi ti powstawały już w starożytno-
ści, jednak współczesna jego for-
ma powstała w latach 60. i 70. XX 
wieku. Istnieje wiele odmian graf-
fi ti, ale cztery z nich jednak domi-
nują:

  style-writing – czyli ina-
czej tagowanie, jest obecnie naj-
częściej spotykaną formą wśród 
graffi ciarzy. Forma ta służy głów-
nie rozpowszechnianiu pseudo-
nimów, które jednak są często 
trudne do rozszyfrowania, a to za 
sprawą własnego alfabetu stoso-
wanego przez artystów;

  scratching – czyli wydra-
pywanie słów na szklanych bądź 
plastikowych powierzchniach 
przy pomocy kamieni, noży bądź 
też papieru ściernego;

  graffi ti polityczne – czy-
li anonimowe głoszenie własnych 
poglądów politycznych, często 
skierowane przeciwko aktualnie 
rządzącej władzy;

KATARZYNA
SŁUŻEWSKA

katarzyna.sluzewska@lowiczanin.info

To bez wątpienia jest sztuka. Murale Tybera na Błoniach i przy zakładach Agros Nova w Łowiczu.
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A to na pewno sztuką nie jest – choć, niestety, zdarza się często.
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  graffiti przestrzenne  
– którego celem jest namalowanie 
przestrzennych brył na budynkach 
publicznych bądź też prywat-
nych. Ma to na celu upodobnienie 
obiektu do innego przedmiotu re-
alnego bądź fikcyjnego.

Wszelkie formy graffiti naj-
częściej spotykane są na bloko-
wiskach (np. Bratkowice czy 
Bolimowska), jako zapełnienie 
pustej przestrzeni na ścianach ga-
raży. Często spotkane są również  
na wiaduktach kolejowych czy 
mostach, a mianowicie na ich be-
tonowych podporach (most na ul. 
Mostowej czy na zlokalizowanym 
obok moście kolejowym).

Murale natomiast zaobserwo-
wać można najczęściej na ścia-
nach bloków, kamienic, zakła-
dów pracy (np. Syntex), wiatach 
przystanków (np. przy ul. Świę-
tojańskiej) czy na zaadaptowa-
nych w  tym celu przestrzeniach 
publicznych (przepompownia  
na Błonach czy ul. Piłsudskiego).

Kibicowskie ślady 
w terenie
Dosyć często spotykanymi 

muralami są murale kibicowskie, 

które przestawiają nazwy zespo-
łów oraz ich herby. Powstają one 
najczęściej z zachowaniem barw 
klubowych. Większość z  nich, 
jak np. ten na Placu Przyrynek, 
jest wykonanych estetycznie 
i  może się podobać mieszkań-
com, pomimo różnych upodobań 
sportowych. 

Co o kibicowskich muralach są-
dzi Maciej Wyszogrodzki, kapitan 
Pelikana? – Wiadomo, że miesz-
kańcy Łowicza kibicują w więk-
szości Widzewowi Łódź i to głów-
nie z  tym zespołem są związane 
kibicowskie graffiti. – Jeśli jest to 

fajny napis nazwy zespołu, ładnie 
wykonane graffiti, to również jak 
najbardziej to popieram. – Ważne 
jest jednak to, aby fani innego ze-
społu tego nie niszczyli, co nieste-
ty czasem się zdarza. 

Dlaczego powstają graffiti wy-
konane przez fanatyków piłkar-
skich? – Wyrazem wsparcia dla 
danego zespołu jest zarówno to, 
że pojedzie się na jego mecz, jak 
i to, że wykona się graffiti z jego 
nazwą. Ważne jest jednak to, aby 
było to ładne i estetyczne – uważa 
Wyszogrodzki.

„Tyber” w kilku 
odsłonach
Część wielkoformatowych dzieł 

widocznych w  różnych częściach 
naszego miasta jest dziełem Łowi-
czanina Marcina Tybusia „Tybera”, 
który specjalizuje się w wielkopo-
wierzchniowym graffiti. 

Obrazy „Tybera” możemy po-
dziwiać m.in. na ścianach budyn-
ku biurowego Syntexu, przepom-
powni ścieków w  parku Błonie, 
budynku „C” Urzędu Miejskiego 
oraz na ścianach przepompowni 
ścieków przy ul. Piłsudskiego.

→

Graffiti tworzone 
jest najczęściej 
anonimowo  
i bez pozwolenia. 
Pierwsze graffiti 
powstawały  
już w starożytności.

Upiększyć można też przystanek czy wiatę rowerową.
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Jedno z dzieł Tybera na dziedzińcu ŁOK.
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Kolorowym muralem można upamiętnić czworonożnego przyjaciela.
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... przemyślana
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Sztuka spontaniczna...
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Dzieła młodych artystów 
ulicznych można również zoba-
czyć na dziedzińcu Łowickiego 
Ośrodka Kultury. Są one efektem 
ubiegłorocznego festiwalu Folk-
lor Full of Colours, którego po-
mysłodawcą był Krystian Cipiń-
ski. Murale, inspirowane łowicką 
sztuką ludową, wyszły spod ręki 
trzech reprezentantów street artu: 
„Trybera”, mCity i Pener, a  tak-
że łowickich twórczyń ludowych: 
Danuty Wojdy, Marii Stachnal 
i Henryki Lus.

Małe zagłębie 
streetartu?
Streetart, chociażby najładniej-

szy i  najefektywniejszy, nie każ-
demu musi się podobać. A co 
o muralach sądzą mieszkańcy Ło-
wicza? – Ja jestem w  streetarcie 
zakochany i  obecnie piszę kolej-
ny wniosek o  środki zewnętrzne 

na nowe murale – powiedział nam 
Krystian Cipiński, pomysłodawca 
festiwalu Folklor Full of Colours. 
– Moja rola przy przedsięwzię-
ciach w Łowiczu to nie tylko ini-
cjowanie, ale zaplanowanie i przy-
gotowanie projektu, pozyskanie 
środków, zaproszenie artystów 
i wolontariuszy, cała koordynacja 
i obsługa techniczna – w tym rów-
nież bardzo często przygotowanie 
ścian, czyli skucie starego tynku, 
nałożenie nowego, jeśli jest taka 
konieczność. Przy takich zada-
niach trzeba zakasać rękawy i nie-
źle się nadłubać. Ale efekty cieszą 
latami – dodał. 

– Artyści dobierani są w różny 
sposób. Zazwyczaj próbuję do-
grywać tych „topowych”, co nie 
jest łatwe, bo ich terminarze są 
strasznie napięte. Funkcję koor-
dynatora artystycznego przeważ-
nie ma łowiczanin Marcin Tybuś 

(Tyber), który do grona topowych 
streetartowców się zalicza – poin-
formował pracownik UM.

Łowicz kojarzy się z wycinan-
kami, pasiakami – ogólnie z folk-
lorem. Stąd też pomysł połącze-
nia w  muralach sztuki ulicznej 
ze sztuką regionu. – Połączenie 

folkloru ze sztuką ulicy jest tak 
oczywiste, że aż samo się pro-
si, by przenieść piękno łowic-
kich wzorów na mury budyn-
ków. Folklor łowicki jest na tyle 
plastyczny, że można go aranżo-
wać na różne sposoby, co widać 
w  zróżnicowanych stylach arty-

stycznych już istniejących murali 
– dodał Cipiński. 

– Moim marzeniem jest, by Ło-
wicz był małym zagłębiem stre-
etartu. I sukcesywnie do tego 
zmierzamy, bo corocznie coś no-
wego powstaje, co Łowiczanie 
i turyści sobie chwalą – twierdzi.

Zasadniczo się podoba 
– choć nie wszystko
Dla osób starszych, które prze-

żyły wojnę, bądź urodziły się 
w  połowie XX wieku, mura-
le są często czymś nowym. Jed-
nak i w streetarcie próbują doszu-
kać się czegoś ładnego i dobrego.  
– Jako mieszkaniec Łowicza, 
przemieszczający się przez mia-
sto praktycznie codziennie, nie 
mogę nie zauważyć murali. Nie-
które z nich, jak na parkingu przy 
ulicy Starorzecze, jak i na budyn-
ku znajdującym się przed nim, są 
to dla mnie dzieła sztuki i nada-
ją kolorytu miejscom, przy któ-
rym są namalowane. Natomiast 
inne wręcz szpecą ścianę, na któ-
rej powstały – są zrobione na 
szybko, bez pomysłu, niektóre są 
wręcz ordynarne. Uważam, że 
wiele ścian i  murów w  mieście, 
przy nałożeniu dobrych murali, 
zlikwidowałoby szare tynki, ale 
muszą być one zrobione przez lu-
dzi znających się na tym i umieją-
cych dostosować ścianę do miej-
sca, w  którym się ona znajduje. 
Murale dotyczące klubów spor-
towych, często pojawiające się na 
murach budynków i płotów nasze-
go miasta, jeśli są dobrze wykona-
ne, z pasją, bez ordynarnych do-
pisków, mogą również upiększać 
stare tynki – powiedział przed-
stawiciel starszego pokolenia, za 
młodości którego nie było murali.

Tak oto o  występowaniu mu-
rali w  miastach wypowiada się 
Aleksandra Jaworska-Zielińska, 

nauczycielka z II LO w Łowiczu. 
– Jestem jak najbardziej za mura-
lami, o  ile przestrzeń na nie była 
uwzględniona w  planie zagospo-
darowania przestrzennego ulicy, 
dzielnicy czy też miasta. Zwykłe 
chuligańskie wrzuty to zdecydowa-
nie prymitywne przejawy twórczo-
ści, jednak dobrze zaprojektowane 
i  wykonane, a  przede wszystkim 
chciane przez właściciela murów 
projekty nadają bardzo oryginal-
nego i miejskiego charakteru.

Wśród młodszego pokolenia, 
dla którego streetart jest czymś 
normalnym, można spotkać róż-
ne podejścia do tego rodzaju 
sztuki. Większość jest jednak po-
zytywna, pod warunkiem, że są 
to wartościowe dzieła. – Murale 
absolutnie mi nie przeszkadza-
ją. Na pewno przez ostatnie lata 
dużo się zmieniło – częściej wy-
dają mi się artystyczne lub ma-
jące przekazać po prostu sztu-
kę niż będące wyrazem jakiegoś  
buntu lub idei. Urozmaicają na-
szą rzeczywistość, czyniąc też 
wiele pożytecznego – często za-
krywają szare i zniszczone ściany 
budynków lub innych obiektów 
– powiedział nam mieszkaniec 
Łowicza. 

– Dodatkową wartością niektó-
rych są motywy historyczne (hi-
storia zawsze była moją pasją) i lu-
dowe – tak bardzo potrzebne do 
podtrzymania regionalnego dzie-
dzictwa. Część z nich niestety nie 
przetrwała próby czasu i  została 
zniszczona przez warunki atmos-
feryczne, część też, o dziwo, zo-
stała zamalowana – być może po-
wstały nielegalnie na prywatnych 
budynkach – dodał. – Dobrym po-
mysłem były grafiki przy wjeździe 
pociągów na stację Łowicz Głów-
ny – pozytywnie nastrajało to go-
ści naszego miasta – może warto 
wykorzystać powstający wiadukt 
i  drogi dojazdowe z  budynkami 
w  okolicach dworca właśnie do 
takiego celu? – zastanawia się ło-
wiczanin.

– Popieram taką inicjatywę, 
aby budynki w  samym Łowiczu 
oraz w  jego okolicach, które te-
raz szpecą otoczenie, były pokry-
te takimi malowidłami. Bardzo 
fajnie to wygląda, bardzo miło się 
patrzy na takie budynki – powie-
dział nam Maciej Wyszogrodzki. 
– Fajnie by było, aby taka inicjaty-
wa w naszym mieście była konty-
nuowana i liczę na zielone światło  
od władz miasta.  ksl 
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Lojalność klubowa i lokalna.
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Sympatia, przynależność – i nienawiść.
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Wiosenne emocje. Jesienią jeszcze wzrosły.
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Ten obraz nie zostawia wątpliwości po czyjej stronie są tu sympatie.

FO
T.

 K
AT

A
R

ZY
N

A
 S

ŁU
ŻE

W
S

K
A

I na koniec: hołd złożony bohaterom.
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Piłka nożna | Przygotowania do sezonu – rocznik 2009

Pelikan 2009 aktywnie spędził weekend
Gracze trenera Mateusza 
Miazka z rocznika 2009 
rozegrali dwa mecze 
kontrole. W sobotę,  
30 stycznia rywalizowali 
z AP Żyrardów, zaś 
w niedzielę 31 stycznia 
z Juventusem Toruń. 

Rywale w obu starciach okaza-
li się lepsi, lecz łowiczanie mają 
dobrą lekcję z której z pewnością 
wyciągną wnioski. 

W sobotnim meczu przeciw-
ko AP Żyrardów padł tylko jeden 
gol, którego autorem byli zawod-
nicy z  Żyrardowa. W  niedziel-
nym meczu mimo trudnych wa-
runków atmosferycznych i  grze 
na zaśnieżonym boisku łowicza-
nie mierzyli nie z Juventusem To-
ruń i  przegrali wyraźnie, bo 0:6. 
– W  weekend zagraliśmy dwa 
sparingi w  ciężkich warunkach, 
ponieważ boiska były zaśnieżone 
i utrudniało to grę w piłkę. W so-

botę słaba pierwsza połowa i bar-
dzo dobra druga w której stworzy-
liśmy sobie bardzo dużo sytuacji 
jednak brakowało skuteczności 
pod bramką rywala, ale jestem 
zadowolony z postawy chłopców, 
że mimo słabszej połowy i  cięż-
kich warunków pokazali charak-
ter i  zagrali bardzo dobre drugie 
30 minut. W  niedzielne popołu-
dnie zagraliśmy spotkanie z  bar-
dzo mocnym rywalem niestety 
kolejny dzień boisko dawało się 
we znaki jednym i drugim utrud-
niało grę w piłkę, ale lepiej radzili 
sobie goście którzy zdominowali 
nas. Szkoda, że nie udało nam się 
zagrać w normalnych warunkach 
byłoby to na pewno bardziej mia-
rodajne spotkanie, jednak każde 
spotkanie z takim mocnym prze-
ciwnikiem to nauka na przyszłość 
dla naszego zespołu i zachęta do 
jeszcze większej pracy na trenin-
gach – skomentował trener Mate-
usz Miazek.  ever

Sparingi: 
 AP Żyrardów – MUKS Peli-

kan-2009 Łowicz 1:0; 
Pelikan: Mateusz Rak – Gabriel 
Majcher, Jan Uczciwek, Franciszek 
Uczciwek, Jakub Dudziński – Woj-
ciech Żyto, Kryspin Jagiełło, Fabian 
Chlebny – Antoni Bąba oraz Kacper 
Trębski, Kamil Możdzierzewski, Ad-
rian Koper, Miłosz Skonieczny.

 MUKS Pelikan-2009 Łowicz – 
Juventus Academy Toruń 0:6; 
Pelikan: Mateusz Rak – Gabriel 
Majcher, Jan Uczciwek, Kamil 
Możdzierzewski, Jakub Dudziński 
– Wojciech Żyto, Kryspin Jagiełło, 
Fabian Chlebny – Antoni Bąba 
oraz Aleksander Jaros, Franciszek 
Uczciwek, Adrian Koper, Miłosz 
Skonieczny.

REKLAMA

Piłka nożna | Przygotowania do sezonu – rocznik 2008

Juventus i FEA zagrali z Pelikanem 2008
Podopieczni trenera 
Macieja Grzegorego 
z MUKS Pelikan Łowicz 
z rocznika 2008 zagrali 
kolejne dwa mecze 
kontrolne. Tym razem 
rywalami Pelikana 2008 
byli: FEA Gostynin oraz 
Juventus Academy Toruń.

W meczu przeciwko FEA 
Gostynin łowiczanie okazali się  
lepsi i  pokonali rywali po go-
lach Jakuba Wójta i Huberta Po-
lita 2:0. 

W  drugim ze spotkań gra-
cze „jedynki” nie dali sobie rady 
z  bardzo wymagającym pod 
względem piłkarskim, jak rów-
nież fizycznym Juventus Acade-
my Toruń, ulegając rywalom aż 
1:7. Jedynego gola dla „biało-zie-

lonych” strzelił w 22. minucie An-
toni Haczykowski. 

– Obydwa mecze rozgry-
wane były w  bardzo trudnych 
warunkach. Na boisku leża-
ła bardzo gruba warstwa śniegu, 
która maksymalnie utrudniała 
grę w piłkę nożną. Z dobrej stro-
ny pokazali się chłopcy grający 

z FEA Gostynin, którzy podczas 
meczu zrealizowali nasze założe-
nia. Drugi mecz to dla nas kubeł 
zimnej wody, który z pewnością 
nam się przyda. Zostaliśmy cał-
kowicie zdominowani przez ze-
spół Juventusu, który zasłużenie 
wysoko wygrał – ocenił trener 
Maciej Grzegory.  ever

Sparingi:
 MUKS Pelikan-2008 Łowicz 

– Juventus Academy Toruń 1:7 
(1:3); br.: Antoni Haczykowski (22) 
– 7 (18, 19, 38, 51, 56, 67 i 77).
Pelikan-2008: Igor Kopania – Ma-
ciej Majchrzak, Aleksander Siemie-
niec, Mateusz Wojda, Witold Matu-
siak – Eryk Zabost, Paweł Płacheta, 
Antoni Haczykowski – Jakub Lach. 
Na zmiany wchodzili: Przemysław 
Garstka i Patryk Banaszczak.

 MUKS Pelikan-2008 II Łowicz 
– UKS Football Education Aca-
demy Gostynin 2:0 (0:0); br.: 
Jakub Wójt (48) i Hubert Polit (64).
Pelikan-2008 II: Filip Sikora – 
Oliwier Pietrzak, Szymon Gawlik, 
Fabian Skowroński, Bartosz Lus 
– Szymon Dubiel, Filip Miazek, Da-
wid Zajączkowski – Jakub Wójt. Na 
zmiany wchodzili: Hubert Polit i Jan 
Burzykowski.

Pelikan-2008 tym razem wysoko przegrał z Juventus Academy Toruń. 
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Gracze Pelikana 2009 zagrali m.in. z Juventus Academy Toruń.
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Piłka nożna | Mecze kontrolne 

Równe mecze z AP Żyrardów
Gracze trenera Macieja Grze-

gorego z  UKS Soccer Kids Ło-
wicz (rocznik 2011) zmierzyli 
się na dwóch boiskach równole-
głych w Żyrardowie z zawodnika-
mi Akademii Piłkarskiej Żyrardo-
wianka Żyrardów. Spotkania były 
zacięte i z pewnością obie druży-
ny skorzystały na tych grach kon-
trolnych. 

Soccer Kids, które przybyło do 
Żyrardowa w 15-osobowym skła-
dzie zostało podzielone na dwie 
drużyny, które równocześnie grały 
z przeciwnikami z Żyrardowa. Co 
ciekawe oba mecze były bardzo 
wyrównane, a  poziom zespołów 
był idealnie dopasowany. 

– Na obydwu boiskach gra była 
bardzo wyrównana i miała podob-

ny przebieg. W pierwszej tercji na 
obydwu boiskach nasi chłopcy 
mieli duże problemy, ciężko było 
im się odnaleźć na boisku. Druga 
i  trzecia tercja to znaczna popra-
wa. Chłopcy grali dużo bardziej 
odważnie i  ambitnie dzięki cze-
mu toczyli wyrównany pojedynek 
z  zespołem gospodarzy – ocenił 
trener Maciej Grzegory.  ever

 Soccer Kids-2011: Antoni To-
masik, Franciszek Tomasik, Dorian 
Bury, Adam Fijołek, Patryk Kępka, 
Igor Rybus, Hubert Jasiński, Filip 
Gams, Tomasz Wojciechowski, 
Bartosz Ciupa, Nikodem Plich-
ta, Nikodem Kostrzewa, Szymon 
Urbański, Jakub Czaplarski i Szy-
mon Bolimowski.

Piłka nożna | Mecze kontrolne 

Soccer Kids 2014/15 w grze
Zawodnicy UKS Soccer Kids 

Łowicz z  roczników 2014/2015 
zagrali mecze zarówno w  sobo-
tę, 30 stycznia, jak i w niedzielę, 
31 stycznia. Oba mecze łowicza-
nie rozgrywali w Skierniewicach. 
Rywalami Soccer Kids były w so-
botę EMKA Skierniewice (druży-
na dziewczyn), a w niedzielę Unia 
Skierniewice.

W sobotę gracze Soccer Kids 
udali się do Skierniewic, gdzie 
pierwotnie miał odbyć się turniej, 
lecz z  powodu braku przyjazdu 
kilku drużyn łowiczanie rywalizo-
wali z EMKĄ Skierniewice, lecz 

na boisku działo się wiele. Za-
wodnicy Soccer Kids przez ponad 
2,5 godziny grali w piłkę, strzelili 
mnóstwo goli i zadowoleni z me-
dali na szyi wrócili do domu. 

W niedzielnym meczu prze-
ciwko Unii Skierniewice zagra-
li inni zawodnicy Soccer Kids 
z roczników 2014/15. Soccer Kids 
zaprezentowało się w meczu prze-
ciwko Unii z bardzo dobrej strony, 
popisując nie lada skutecznością. 
Podczas meczu zawodnicy grali 
fair play, przeprowadzili wiele in-
dywidualnych akcji i  strzelili kil-
kanaście goli.  ever

Soccer Kids 2014/2015 w meczu przeciwko EMKA Skierniewice.

FO
T.

 E
M

K
A

 S
K

IE
R

N
IE

W
IC

E
 F

A
C

E
B

O
O

K



 www.lowiczanin.info28 11 lutego 2021      nr 6   

Piłka nożna | Przygotowania KS Pelikan Łowicz

Pelikan się rozpędza?
 KS Pelikan Łowicz – RKS Ra-

domsko 3:1 (2:1); 0:1 – zawodnik 
testowany (3), 1:1 – zawodnik te-
stowany (28), 2:1 – Dawid Przyby-
szewski (45 karny), 3:1 – Krystian 
Rutkowski (81).
Pelikan: Patryk Orzeł – Maciej Wy-
szogrodzki, Grzegorz Wawrzyński, 
Piotr Tkacz (60 Krystian Rutkow-
ski), Michał Żółtowski – Patryk Po-
mianowski, Krystian Rutkowski (25 
Kuba Wardzyński), Piotr Piekarski 
– Dawid Przybyszewski – Tomasz 
Kolus, zawodnik testowany. 
Na zmiany wchodzili: Eryk Niemi-
ra – Bartłomiej Lisowski, Grzegorz 
Wawrzyński (80 Piotr Strycharski), 
Piotr Tkacz (70 Krystian Rutkowski), 
Michał Żółtowski (80 Patryk Pa-
puga) – Kuba Wardzyński, Patryk 
Pomianowski (55 Damian Kozieł), 
Piotr Piekarski (60 Kacper Olak) – 
Dawid Przybyszewski (55 Krystian 
Białas) – Tomasz Kolus (50 Kuba 
Jóźwiak), zawodnik testowany.

Całkiem niezłe wiadomości na-
płynęły do kibiców Pelikana w so-
botę z Łodzi. Biało-zieloni wygra-
li drugi z rzędu mecz sparingowy 
tej zimy. W pokonanym polu po-
zostawili teoretycznie najsilniej-
szego rywala z jakim mierzyli się 
w tym roku. Co więcej, w końcu 
ograny w  sobotę RKS Radom-
sko to ligowy rywal Ptaków, któ-
ry w tabeli ma tylko cztery punkty 
mniej od łowiczan i w marcu naj-
prawdopodobniej za wszelką cenę 
będzie walczył o miejsce w czoło-
wej „ósemce”.

Uprzedzając nieco fakty – Pe-
likan ograł RKS 3:1. – Wygrana 
z  ligowym rywalem cieszy, ale 
wcześniej przegraliśmy z  War-
tą Sieradz (2:3 – przyp. red.). Nie 
przywiązuję mocno uwagi do wy-
niku. W końcu każdy ma swój po-
mysł na przygotowania, a  ja nie 
wiem na jakim etapie jest RKS – 
ocenił Dremliuk. – Jestem z  nas 
zadowolony. Wszystko idzie do-
brze pod względem taktycznym 
i  fizycznym. Wynik cieszy, ale 
też nie powinniśmy się nim moc-
no podniecać. W  końcu my też 
pozwoliliśmy sobie łatwo strzelić 
bramkę, a dążymy do grania „na 
zero” z tyłu – dodał.

Łowiczanie źle rozpoczę-
li mecz w Łodzi. Nie minęło 180 
sekund, a już musieli „gonić” wy-

nik. Gola dla radomszczan zdo-
był zawodnik testowany wykorzy-
stując błędy obrony. Wydawało 
się, że Wawrzyński dobrze ode-
brał piłkę rywalowi i zażegna nie-
bezpieczeństwo, ale źle podał do 
boku. Piłkę z prawej strony prze-
jął Kolasa, pognał w kierunku li-
nii końcowej i oszukał defensywę 
Ptaków podaniem wzdłuż bramki. 
– Wyglądaliśmy jakbyśmy spali. 
Byliśmy na początku pasywni – 
narzekał Dremliuk.

Po kilkunastu minutach Pelikan 
wreszcie złapał właściwy rytm. – 
Utrzymywaliśmy się przy piłce. 
Wzięliśmy sprawy w swoje ręce. 
Stwarzaliśmy sobie sytuacje, do-
brze funkcjonowaliśmy w  wyso-
kim pressingu, ale nie potrafiliśmy 
tego wykorzystać – ocenił trener 
Ptaków.

Niemniej jednak to właśnie 
dzięki takiej postawie udało się 
wyrównać. Piłkę na połowie ry-
wala przejął Przybyszewski, dyna-
micznie wszedł w pole karne i za-
grał wzdłuż bramki, co skutecznie 
wykorzystał zawodnik testowany. 
Jeszcze przed przerwą Pelikan był 
już na prowadzeniu. Tym razem to 
zawodnik testowany dobrze zdy-
namizował akcję podając do Mi-
chała Żółtowskiego, który wpadł 
w pole karne. Tam został sfaulo-
wany, a „jedenastkę” pewnie wy-
korzystał Dawid Przybyszewski.

Po zmianie stron gra Ptaków 
już tak dobrze nie wyglądała. My-
kola Dremliuk stopniowo dokony-
wał roszad w składzie, co ewident-
nie miało wpływ na płynność gry 
zespołu. To jednak nie było tak, że 
RKS przejął od razu inicjatywę. 
Właściwie był tylko jeden mo-

ment, w  którym przez kilka mi-
nut wyraźnie zarysowała się prze-
waga optyczna radomszczan. To 
nie miało jednak przełożenia na 
stwarzane sytuacje. – W  drugiej 
połowie też graliśmy fajnie. Od-
daliśmy sporo strzałów, ale brako-
wało gola. Dobrze graliśmy w ni-
skim pressingu – ocenił tę odsłonę 
Dremliuk.

Pelikan wynik rywalizacji na 
3:1 ustalił w końcowej fazie rywa-
lizacji. Biało-zieloni dobrze wy-
szli z  kontrą, którą rywale prze-
rwali faulem na Białasie. Do piłki 
podszedł Jóźwiak i  precyzyjnie 
dośrodkował z rzutu wolnego, co 
wykorzystał Krystian Rutkowski.

W ostatnich tygodnia Pelikan 
testował też prawego obrońcę ze 
statusem młodzieżowca. Ostatnio 
informowaliśmy, że Dremliuk wi-
dzi dla piłkarza miejsce w swojej 
drużynie i  pozostała kwestia do-
gadania się piłkarza z  klubem. 
W tej sprawie wiele się nie zmie-
niło, bo zawodnik wciąż musi po-
rozumieć się z Pelikanem. Może-
my już jednak poinformować, że 
chodzi o  19-letniego Bartłomieja 
Lisowskiego z  I-ligowego GKS 
Bełchatów. Co tu dużo mówić – 
zejście o dwa szczeble byłoby dla 
piłkarza po prostu szansą na re-
gularniejsze występy. Jesienią Li-
sowski w  Bełchatowie po prostu 
nie grał. Na zapleczu ekstraklasy 
zaliczył tylko dwie minuty i doło-
żył do tego osiem minut w starciu 
Pucharu Polski z Legią Warszawa.

W meczu z  RKS sztab szko-
leniowy przyglądał się także in-
nemu zawodnikowi. W  napadzie 
zagrał piłkarz ze statusem mło-
dzieżowca. Zaliczył niezły występ 

(w końcu zdobył gola), ale trene-
rzy przez najbliższy tydzień chcie-
liby mu się jeszcze przyjrzeć. Tre-
ner Dremliuk potwierdził to, co 
mówił nam już przed tygodniem 
– wciąż wszystko wskazuje na to, 
że zimą odejść z Pelikana już nie 
będzie. 

Trener zaskoczył 
nowym ustawieniem
Przed tygodniem Dremliuk za-

znaczał, że od meczu z RKS po-
woli rozpocznie się krystalizacja 
pierwszego składu. Na wyjściowe 
zestawienie zespołu można, więc 
było czekać z pewnym zaintereso-
waniem. W tym miejscu pojawi-
ło się pewne zaskoczenie i to nie 
jeżeli chodzi dobór personaliów. 
Szkoleniowiec zaskoczył ustawie-
niem.

Zestawienie obrony można 
było dobrze kojarzyć z  meczów 
ligowych. W  bramce stanął Pa-
tryk Orzeł, który kończył jesień 
w podstawowym składzie. Na bo-
kach obrony trener postawił na do-
świadczenie – z jednej strony grał 
35-letni Maciej Wyszogrodzki, 
z  drugiej jego rówieśnik Michał 
Żółtowski. Na środku obrony byli 
młodsi gracze – już doświadczo-
ny 25-letni Grzegorz Wawrzyński 
i 19-letni łowiczanin Piotr Tkacz. 
W środku pola trener postawił na 
trójkę Rutkowski, Pomianowski 
i  Piekarski, przy czym pierwszy 
z wymienionych miał więcej za-
dań defensywnych.

– Jestem zadowolony z posta-
wy Krystiana na treningach. Ma 
taki sam charakter jak Krystian 
Mycka i „serducho” do gry. Wcze-
śniej próbowaliśmy go na pozycji 

stopera i dobrze sobie tam radził. 
Dziś piłka jest taka, że każdy musi 
grać na 2-3 pozycjach – ocenił 
swojego podopiecznego Myko-
la Dremliuk. Mała rewolucja była 
z  przodu. Na froncie tym razem 
było dwóch graczy. Obok zawod-
nika testowanego wystąpił To-
masz Kolus, a za ich plecami ope-
rował sprowadzony zimą Dawid 
Przybyszewski. Ustawienie, któ-
re na papierze można by rozpisać 
jako 4-3-1-2 w praktyce funkcjo-
nowało odrobinę inaczej. Gdy ło-
wiczanie byli przy piłce, to z tyłu 
zostawała trójka Tkacz – Waw-
rzyński – Rutkowski, a  znacznie 
wyżej podchodzili boczni obroń-
cy: Wyszogrodzki i Żółtowski. 

Już w  pierwszym meczu dało 
to wiele dobrego. Obaj w meczu 
z  RKS mieli swoje okazje, ale 
uderzenie Wyszogrodzkiego wy-
bronił bramkarz, a Żółtowski nie 
trafił w  światło bramki. „Żółty” 
wywalczył za to rzut karny pod 
koniec pierwszej połowy. – Nie 
mamy takiego napastnika, jak po-
trzebujemy. Dlatego też szuka-
my nowego rozwiązania. Dawid 
Przybyszewski to bardziej ofen-
sywny pomocnik. Praca trenera 
nigdy się nie kończy. Wpadłem na 
pomysł zmiany ustawienia. Bar-
dzo mi się podobało, jak to dzia-
łało w meczu z RKS. W tym usta-
wieniu boczni obrońcy wykonują 
rolę wahadłowych. Wymaga to od 
nich bardzo dużo pracy – krótko 
scharakteryzował nowy pomysł 
na grę Dremliuk.

Nowe ustawienie to może być 
także szansa dla niektórych pił-
karzy. Zimą dobrze wygląda 
chociażby Kuba Jóźwiak, któ-
ry w każdym meczu notuje asy-
sty. Nie inaczej było w  sobotę. 
– Mam nadzieję, że zmiana usta-
wienia dobrze na niego wpłynie. 
Kuba Jóźwiak nie ma warunków 
do gry w obronie, przecież waży 
60 kg, ciężko jest mu się przepy-
chać z  napastnikami. Jest za to 
szybki, kreatywny, ma fajne pa-
nowanie nad piłką. W  tym usta-
wieniu mógłby bardziej skupić się 
na grze w ataku niż w obronie – 
powiedział Dremliuk. Trener do-
dał również, że zestawienie, które 
rozpoczęło sobotni sparing z RKS 
na pewno nie będzie tym, jakie 
rozpocznie pierwszy w tym roku 
mecz o punkty. W końcu w tym 
spotkaniu nie mogło zagrać wielu 
zawodników.

Długa lista  
nieobecnych
Mykola Dremliuk nie mógł 

w  sobotę wystawić optymalne-

go składu. Znów zagrać nie mógł 
Krystian Kruk, który narzeka na 
mięsień czworogłowy. USG nic 
w  jego wypadku nie wykazało. 
Podobne problemy ma Hubert 
Matyjas. Na pachwinę w ostatnim 
tygodniu narzekał Dawid Kieplin. 
Cała trójka nie zagrała przeciwko 
RKS, ale już powinna trenować 
z zespołem.

Dużo gorsza jest wiadomość 
dotycząca Krystiana Mycki. Wy-
chowanek Ptaków ma problem 
z łękotką. 15 lutego czeka go za-
bieg. Najczarniejsze scenariusze 
zakładają, że może stracić na-
wet całą rundę. Dobrej myśli jest 
jednak szkoleniowiec. – Znam 
przypadki, że ludzie wracali po 
miesiącu absencji. Niektórzy po-
trzebowali 2-3 miesięcy na odzy-
skanie formy. Wspieramy Kry-
stiana, to jest nasz wojownik. 
Zawsze zostawia na boisku zdro-
wie i „serducho”. Wiemy, że on 
też to przeżywa. Będziemy na 
niego czekać – powiedział Drem-
liuk. Jeżeli po zabiegu nie będzie 
żadnych komplikacji, to biorąc 
pod uwagę sumienność i  podej-
ście Mycki do treningów, jego 
powrót do zdrowia może nastą-
pić szybciej. 

Szkoleniowiec ma jednak za-
strzeżenia do innego ze swoich 
podopiecznych. Mowa o  Jakubie 
Bylewskim. Przypomnijmy, 18-la-
tek nabawił się poważnego ura-
zu jeszcze w  sierpniu ubiegłego 
roku. Teraz miał rozpocząć zaję-
cia indywidualne i  powoli wdra-
żać się w treningi z kolegami z ze-
społu. Tymczasem okazuje się, 
że powrót do formy najprawdo-
podobniej zajmie mu więcej cza-
su, niż pierwotnie można było za-
kładać. – Daleka droga jest przed 
nim. Musi zrzucić wagę. Dość 
sporo przytył w  czasie, gdy był 
kontuzjowany. Zawiodłem się na 
świadomości zawodnika. Jestem 
z tego bardzo niezadowolony – nie 
ukrywał Dremliuk.

Można powiedzieć, że po naj-
bliższym weekendzie łowiczanie 
będą w  połowie drogi do wzno-
wienia rozgrywek. W  sobotę ro-
zegrają czwarty sparing tej zimy. 
Pozostaną im jeszcze dokładnie 
cztery mecze kontrole. Do tego od 
soboty – pierwszy mecz o punk-
ty w 2021 roku odbędzie się rów-
no za miesiąc. W tę sobotę łowi-
czan sprawdzi czwarta drużyna IV 
ligi grupy mazowieckiej (Ciecha-
nów, Ostrołęka, Płock) – Wisła II 
Płock. Początek zaplanowano na 
godz. 11.00, mecz odbędzie się na 
terenie Nafciarzy. 

Mateusz Lis

W sobotę łowiczanom w końcu udało się nie stracić bramki po stałym fragmencie gry. 
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Piłka nożna | UKS AP Champions Łowicz

Nietypowa alternatywa dla klasycznych turniejów piłkarskich
W sobotę, 7 lutego, sala daw-

nego Gimnazjum nr 1 w Kompi-
nie rozbrzmiewała, jak kiedyś gło-
sami młodzieży. Stało się tak za 
sprawą niecodziennych sparingów 
rozgrywanych pomiędzy UKS 
Akademia Piłkarska Champions 
Łowicz i SP GOKSiR Lipce Rey-
montowskie. 

Zmagania piłkarskie toczyły 
się blisko 10 godzin, od rana do 
wieczora, i wzięło w nich udział 
prawie stu zawodników z dwóch 
klubów biorących udział w  Pro-
gramie Certyfikacji PZPN – UKS 
Akademia Piłkarska Champions 
Łowicz i  GOKSiR Lipce Rey-
montowskie. Pomysłodawcami 
tego niekonwencjonalnego turnie-
ju byli dwaj szkoleniowcy wymie-
nionych szkółek – Konrad Ścibor 
i Sławomir Supera. 

–  Coraz częściej możemy 
uczestniczyć w turniejach, w któ-
rych nie jest prowadzona klasyfi-
kacja i trenerzy zamiast na wyni-
ku mogą wreszcie skupić się na 
swoich zawodnikach. Już wkrót-
ce prawdopodobnie znikną ligi 
młodzieżowe w dotychczasowym 
kształcie. My swoim przedsię-
wzięciem chcielibyśmy wyzna-
czyć pewną drogę, która mamy 
nadzieję, przypadnie do gustu in-
nym klubom z  naszego regionu. 
To pierwszy tego typu turniej na 
naszym terenie w  takiej formule 
– opowiada Konrad Ścibor, trener 
UKS AP Champions Łowicz. 

Sparingi miały nietypowy prze-
bieg, bowiem nie o wynik w nich 
chodziło lecz o  skupienie się na 
samej grze i zawodnikach, którym 
zapewniono dużą ilość czasu wal-

ki na parkiecie. – Naszym celem 
było przede wszystkim zapew-
nienie możliwości gry wszystkim 
chętnym zawodnikom. W  roz-
grywkach wzięło udział blisko 100 
zawodników z  roczników 2009-
15. Każdy rocznik rywalizował 
o  wyznaczonej harmonogramem 
godzinie, dzięki czemu wszyscy 
uczestnicy mieli zapewnioną bar-
dzo dużą liczbę minut gry i wyso-
ki poziom intensywności. Myślę, 
że jest to bardzo dobra alterna-
tywa dla klasycznych turniejów 
trwających 4 godziny, w których 
drużyna gra tak naprawdę   z  re-
guły 50-60 minut, poszczególni 
zawodnicy jeszcze mniej, a  resz-
ta to czas oczekiwania na mecze. 
Nasz festiwal rozpoczęliśmy już 
o godzinie 9.00 meczami rocznika 
2015 a skończyliśmy późnym wie-

czorem po godzinie 19.00, kiedy 
to rywalizację zakończyli zawod-
nicy rocznika 2009 – kontynuował 
swoją opowieść trener.

Na koniec turnieju, wszyscy 
zawodnicy zostali udekorowani 

medalami z  mottem PZPN „Łą-
czy nas piłka”. – Bo piłka rze-
czywiście potrafi łączyć, jeśli tyl-
ko umiejętnie potrafi się czerpać 
z  dobrodziejstw, jakie niesie ze 
sobą sportowa rywalizacja. Tego 

dnia przez 10 godzin mogłem ob-
serwować swoich podopiecznych 
trenujących w klubie. To świetny 
materiał do przemyślenia zarówno 
dla mnie jak i  trenerów. Podczas 
gry dawaliśmy naszym zawod-
nikom mnóstwo swobody, dzię-
ki temu można było zaobserwo-
wać jak oni rozumieją grę. Taka 
nieskrępowana gra niesie za sobą 
mnóstwo korzyści zarówno dla za-
wodników, którzy mogą cieszyć 
się grą jak i dla trenerów, chcących 
otrzymać informację zwrotną. Je-
stem bardzo zadowolony z organi-
zacji i przebiegu całego festiwalu, 
a wszystkich rodziców, którym za-
leży, aby ich dzieci aktywnie spę-
dzały czas, zapraszamy na nasze 
zajęcia. Właśnie rozpoczął nam 
się okres naborów uzupełniają-
cych więc jest możliwość aby do-
łączyć do nas i rozpocząć z nami 
piłkarską przygodę – podsumował 
na zakończenie trener Ścibor.

Gogo

Wszyscy zawodnicy turnieju zostali udekorowani medalami z mottem 
PZPN „Łączy nas piłka”. 
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Piłka siatkowa | 4. i 5 kolejka SŁALS

Korabka wygrała z liderem
Już dwie kolejki po wznowie-

niu ligi SŁALS, czyli Skiernie-
wicko – Łowickiej Amatorskiej 
Ligi Siatkówki, której przestój 
spowodowany był obostrzenia-
mi związanymi z  pandemią ko-
ronawirusa, zagrali siatkarze wal-
czący o  tytuł mistrza Łowicza 
i Skierniewic. Ekipa z Retek wy-
grała dwa pojedynki i  jest wice-
liderem, natomiast zespół Korab-
ki Łowicz jeden mecz przegrał, 
ale wygrał ważny pojedynek „na 
szczycie”, pokonując 3:2 Skier-
niewicki Węgiel i zajmuje w ta-
beli 3. miejsce.

Mecz 4. kolejki I edycji 
SŁALS, rozegrany w  niedzielę, 
31 stycznia, przyniósł trzy punk-
ty drużynie LKS Retki. Spotka-
nie nie trwało długo, bo tylko trzy 
sety wystarczyły, aby pokonać SS 
Puma Puszcza Mariańska. Tytuł 
MVP został przyznany Marcino-
wi Głowackiemu z Retetki Marce-
lowi Zarębskiemu z Pumy.

Zawodnicy Korabki przegrali 
natomiast z AZS PZSZ Skiernie-
wice 2:3.  Po słabych dwóch se-
tach,  w dwóch kolejnych odnieśli 
zwycięstwo, ale ostatnia odsłona 
należała już do rywala, który wy-
grał ją dwoma punktami. 

– Słabo nam poszło, bo tak na-
prawdę przez cały mecz nie mię-
liśmy przyjęcia i przez to gra była 
nierówna. Jak się ma przyjęcie na 
trzeci metr co drugą piłkę, to jest 
problem z  rozegraniem. Trochę 
pograliśmy zagrywką, ale poza 
tym nie wyglądało to najlepiej. 
Ostatecznie wyszło „w plecy”. 
Obecna sytuacja powoduje, że się 
trenuje mniej i taki jest tego sku-
tek – powiedział  Jakub Zagóro-
wicz, kapitan drużyny UKS Ko-
rabka Łowicz.

Tytuł najskuteczniejszego za-
wodnika w  tym pojedynku zdo-
byli: Krzysztof Rąg z AZS PZSZ 
i Rafał Dudziński, zawodnik Ko-
rabki.

W meczu 5. kolejki LKS Ret-
ki pokonał pewnie OSK Ekono-
mik Skierniewice 3:0 i jest wice-
liderem ligi. W spotkaniu tym 13 
punktów zdobył Piotr Głowacki, 
a 11 Mariusz Głowacki, a 9 Mar-
cin Głowacki. 

Mecz „na szczycie” był bardzo 
emocjonujący. Faworytem starcia 
byli gospodarze ze Skierniewic, 
ale okazało się, że Korabka po-
stawiła mocne warunki gry i zwy-
ciężała 3:2. MVP meczu wybra-
no Dominika Niedbałka, który 
wzmocnił zespół Korabki. Nie-
dbałka jest mocnym atakującym 
i może okazać się kluczowym gra-
czem w walce o mistrzowski tytuł 

– Pierwszego seta wygraliśmy 
25:16, głównie dzięki bardzo do-
brej zagrywce Filipa Jałoszyń-
skiego. Podrażniony Węgiel ostro 
wziął się do odrabiana strat i na-
stępne dwa sety wygrał do 16 i do 
18. Najwięcej emocji przyniósł 
4 set. Wróciliśmy z  przynoszącą 
bezpośrednie punkty zagrywką, 
spokojem i  opanowaniem pod-
czas wyprowadzania kolejnych 
skutecznych ataków. Wypracowa-
na kilku punktowa przewaga za-
powiadała spokojne zwycięstwo 
w tym secie. Niestety drużyna ze 
Skierniewic serią doskonałych za-
grywek oraz blokiem doprowa-
dziła do wyrównania w końcówce 
seta i zrobiło się bardzo nerwowo 
w naszych szeregach – relacjonuje 

Paweł Tomczak, trener łowickiej 
Korabki. 

– Skierniewicki Węgiel miał 
nawet w górze piłkę meczową na 
3:1, której jednak nie wykorzystał 
atakując w aut. Wykorzystaliśmy 
to i po wielkich emocjach wygra-
liśmy seta 29:27 doprowadzając 
do 5 seta. Tie-break również do-
starczył wszystkim oglądającym 
relację na żywo z  tego spotkania 
niesamowitych emocji. Walka to-
czyła się punkt za punkt do stanu 
13:13. Końcówka należała już do 
nas i efektownym blokiem zakoń-
czyliśmy spotkanie zdobywając 
najważniejsze punkty – dodaje. 

Korabka plasuje się obecnie na 
3. miejscu, ale ma rozegrana dwa 
mecze mniej od lidera.  zł

4. kolejka I edycja SŁALS:
 LKS Retki - SS Puma Puszcza 

Mariańska 3:0 (25:13, 25:12, 
25:14)
Retki: Mariusz Głowacki 11 (2 ser-
wis i 9 atak), Marcin Głowacki 9 (1 
serwis i 8 atak), Piotr Głowacki 7 
(2 serwis i 5 atak), Paweł Koza 6 
(2 serwis i 4 atak), Rafał Koza 6 (6 
serwis) i Tomasz Ploch 6 (6 atak).
 

 AZS PZSZ Skierniewice – UKS 
Korabka Łowicz 3:2 (26:24, 
25:22, 21:25, 22:25, 15:13)
Korabka: Rafał Dudziński 14 (4 
serwis i 10 atak), Jakub Zagóro-
wicz 12 (12 atak), Dawid Pawlak 7 

(2 serwis i 5 atak), Mateusz Kwa-
sek 6 (2 serwis, 3 atak i 1 blok), 
Filip Jałoszyński 5 (1 serwis i 4 
atak), Oskar Klimkiewicz 4 (3 atak 
i 1 blok), Dominik Pacler 3 (2 atak), 
Patryk Milczarek 1 (1 blok), Domi-
nik Zabost (L), Oskar Panek i Miko-
łaj Roguz.

 Skierniewicki Węgiel Skiernie-
wice – OSK Ekonomik Skiernie-
wice 2:3 (25:23, 25:20, 25:27, 
24:26, 13:15)
Pauza: Ignis Skierniewice.

5. kolejka I edycja SŁALS:
 LKS Retki - OSK Ekonomik 

Skierniewice 3:0 (25:16, 25:22, 
25:19) 
Retki: Piotr Głowacki 13 (1 serwis 
i 11 atak, 1 blok), Mariusz Głowacki 
11 (3 serwis, 7 atak, 1 blok), Mar-
cin Głowacki 9 (1 serwis i 8 atak), 
Paweł Koza 6 (1 serwis, 4 atak, 1 
blok), Tomasz Ploch 4 (2 atak i 2 
blok). Mateusz Guzek 3 (3 atak) 
i Rafał Koza 2 (1 serwis, 1 blok)

 Skierniewicki Węgiel Skiernie-
wice – UKS Korabka Łowicz 2:3 
(16:25, 25:15, 25:18, 27:29, 
13:15) 
Korabka: Dawid Pawlak 19 (1 
serwis, 14 atak i 4 blok), Dominik 
Niedbałka 16 (2 serwis i 14 atak), 
Oskar Klimkiewicz 14 (2 serwis, 9 
atak i 3 blok), Jakub Zagórowicz 11 
(9 atak i 2 blok), Filip Jałoszyński 10 
(6 serwis, 3 atak i 1 blok), Rafał Du-
dziński 5 (5 atak), Mateusz Kwasek 
4 (2 atak i 2 blok), Adam Pietrzak 
3 (2 atak i 1 blok), Dominik Zabost 
(L), Patryk Milczarek, Eryk Kukieła, 
Oskar Panek i Mikołaj Roguz.

  Ignis Skierniewice – AZS PZSZ 
Skierniewice 1:3 (15:25, 25:19, 
23:25, 23:25)
Pauza: SS Puma Puszcza Ma-
riańska.

1. Skierniewicki Węgiel Skierniewice (1) 6 13 16-1

2. LKS Retki (2) 5 12 13-4

3. UKS Korabka Łowicz (3) 4   9 11-5

4. AZS PZSZ Skierniewice (6) 4   6 8-9

5. OSK Ekonomik Skierniewice (4) 5   5 6-11

6. Ignis Skierniewice (5) 4   3 6-9

7. SS Puma Puszcza Mariańska (7) 4   0 1-12 

Siatkarze z UKS Korabka pokonali Skierniewicki Węgiel i humory po 
meczu dopisywały. 
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Futsal | Kia Open I liga

Nieudany weekend Chińskiej
Dwie porażki zanotowali gra-

cze Chińskiej Łowicz w ostatnich 
dwóch kolejkach Kia Open I ligi, 
tracąc tym samym szansę na mi-
strzostwo ligi. Chińskiej w ostat-
niej kolejce może również stracić 
miejsce na podium. W  meczach 
z Pędzącymi Imadłami i Ogrodo-
wą SMS zespół Mariusza Więcka 
stracił aż 13 goli. W obu z tych spo-
tkań Chińska walczyła, lecz osta-
tecznie w obu starciach to rywale 
potrafili przechylić szalę zwycię-
stwa i  „nastrzelać” goli, wyko-
rzystując ryzykowną grę „Chiń-
czyków” w ostatniej fazie meczu. 

Liderem tabeli jest nadal zespół 
Piotra Gawlika, czyli Pędzące 
Imadła, które po pokonaniu Chiń-
skiej w sobotę 7:4, w niedzielę nie 
mieli większych problemów z wy-
graniem z Blokersami Łowicz 6:2. 
Hat-trickiem w tym meczu popi-
sał się Michał Fabijański. 

Cały czas w  grze jest Ogro-
dowa SMS Dąbkowice. Zespół 
z Dąbkowic wygrał po ciekawym 
meczu z Fantazją Głowno 6:4 (co 
ciekawe w  składzie Ogrodowej 
SMS był Krzysztof Elsner, któ-
ry przed kilkoma dniami wystą-
pił w reprezentacji Polski w me-
czu eliminacji mistrzostw Europy 
przeciwko Portugalii) i  pokonał 
Chińską. W ostatniej kolejce cze-

ka nas prawdziwy hit czyli mecz 
Imadła – SMS, który rozstrzygnie 
kto zostanie mistrzem.

W pozostałych meczach nie 
brakowało emocji. Kia Renix po-
trafiła dwukrotnie wygrać i  dalej 
ma szansę na przeskoczenie w ta-
beli trzeciej w tabeli Chińskiej. Kia 
Renix wygrała bowiem z Błękit-
nymi Dmosin i Fantazją Głowno, 
aplikując rywalom 13 goli, z czego 
siedem autorstwa Rafała Trakula. 

W dobrej formie są także gra-
cze FC Łaguszew, którzy zremi-
sowali w  sobotę z  Bo-Dachem 
Grudze 1:1, a w niedzielę wygrali 
z Błękitnymi 3:0. 

Wiele emocji swoimi kibicom 
dostarczyli również gracze Victo-
rii Bielawy, którzy w sobotę prze-
grali po bardzo ciekawym meczu 
z Blokersami 4:5, zaś w niedzielę 
wyciągnęli wnioski i potrafili po-
konać Bo-Dach Grudze 5:3. Vic-
toria wciąż ma szanse na pozosta-
nie w lidze.  ever

7. kolejka XXVIII edycja Kia Open 
I ligi ŁoLiF:

 Novum Pędzące Imadła Łowicz 
– Chińska Dach-Lux Trans Expres 
Łowicz 7:4 (3:1); br.: Adrian Kral-
kowski 2 (8 i 9), Rafał Bogus II 3 (9, 18 
i 20), Tomasz Dąbrowski (17) i Piotr 
Gawlik (19) – Norbert Błaszczyk (10), 

Robert Hyży (12), Rafał Niewiadom-
ski (15) i Arkadiusz Błaszczyk (17).

 FC Łaguszew – Bo-Dach Grudze 
1:1 (0:0); br.: Kamil Szufliński (14) – 
Mateusz Bartosiewicz (18).

 LKS Victoria Bielawy – Blokersi 
Intermarche Łowicz 4:5 (1:1); br.: 
Michał Warda (6) i Przemysław Grze-
gory 2 (14 i 18) – Miłosz Mospinek 
2 (8 i 18) i Jacek Woźniak 2 (14 i 16) 
i Paweł Graczyk (14).
Żółta kartka: Zbigniew Witczak (1) 
– Victoria.

 Kia Renix Łowicz – LZS Błękitni 
Dmosin 6:3 (1:0); br.: Rafał Trakul 5 
(7, 12, 14, 19 i 20) i Bartłomiej Tkacz 
(15) – Jarosław Bąba 2 (12 i 13) i Da-
wid Ślązak (20).

 Ogrodowa Fruktus SMS Dąbko-
wice – Fantazja Głowno 6:4 (3:1); 
br.: Igor Sobalczyk 3 (3, 15 i 18), Mi-
chał Marciniak (8), Kacper Karasek 
(10) i Kamil Łojszczyk (16) – Rado-
sław Kuciński 2 (8 i 19), Patryk Tuliń-
ski (13) i Przemysław Imiołek (20).
Żółte kartki: Kacper Karasek (1) – 
Ogrodowa oraz Przemysław Imiołek 
(2) – Fantazja.

8. kolejka XXVIII edycji Kia Open I 
ligi ŁoLiF: 

 LZS Błękitni Dmosin – FC Łagu-
szew 0:3 (0:1); br.: Eryk Woliński (9), 
Piotr Buczek (13) i Mateusz Klimczak 
(17).

 Blokersi Intermarche Łowicz – 
Novum Pędzące Imadła Łowicz 
2:6 (2:4); br.: Jacek Woźniak 2 (1 
i 6) – Roman Perizhok (3), Piotr Gaw-
lik (5), Michał Fabijański 3 (8, 12 i 19) 
i Tomasz Dąbrowski (9).

 Chińska Dach-Lux Trans Expres 
Łowicz – Ogrodowa Fruktus SMS 
Dąbkowice 1:6 (0:1); br.: Arkadiusz 
Błaszczyk (8) – Daniel Krawczyk 3 (5, 
15 i 17), Krzysztof Adamski 2 (18 i 20) 
i Mariusz Milewski (20).
Żółta kartka: Zbigniew Witczak (1) – 
Chińska.

 Fantazja Głowno – Kia Renix Ło-
wicz 6:7 (3:3); br.: Łukasz Nagański 
3 (3, 6 i 18) i Przemysław Szubert 3 
(10, 13 i 17) – Bartłomiej Tkacz 3 (3, 
14 i 18), Dawid Sut (4), Rafał Trakul 2 
(6 i 20) i Tomasz Trafalski (17).
Żółte kartki: Marcin Kozłowski (1 i 2) 
i Łukasz Nagański (1) – obaj Fantazja. 
Czerwona kartka: Marcin Kozłowski 
(za dwie żółte kartki).

 Bo-Dach Grudze – LKS Victoria 
Bielawy 3:5 (1:2); br.: Karol Kruk 2 
(3 i 13) i Kacper Rześny (12) – Michał 
Warda 3 (4, 9 i 20), Michał Bryszewski 
(11) i Przemysław Grzegory (16).

1. Novum Pędzące Imadła Łowicz (1) 8 22 57-19

2. Ogrodowa Fruktus SMS Dąbkowice (3) 8 19 40-17

3. Chińska Dach-Lux Trans Expres Łowicz (2) 8 15 33-28

4. Kia Renix Łowicz (5) 8 14 37-29

5. Bo-Dach Grudze (4) 8 10 24-24

6. Blokersi Intermarche Łowicz (7) 8  9 23-36

7. Fantazja Głowno (6) 8  8 35-42

8. FC Łaguszew (9) 8  8 15-25

9. LKS Victoria Bielawy (8) 8  7 20-34

10. LZS Błękitni Dmosin (10) 8  3 10-40

Piłka nożna | Przygotowania do sezonu

Pewna wygrana  
Orła Nieborów

Zespół trenera Dawida Ługow-
skiego przygotowujący się do run-
dy rewanżowej w łódzkiej IV lidze 
wygrał kontrolny mecz z Olimpią 
Chąśno, występującą w  klasie 
okręgowej 3:0 (2:0). Bramki dla 
zespołu z Nieborowa strzelili Mi-
kołaj Kamańczyk, Wiktor Stępień 
i zawodnik testowy.

Orzeł w meczu z Olimpią do-
minował od pierwszych minut, 
choć jako piersi na prowadzenie 
mogli wyjść rywale, jednak testo-
wany w  zespole Olimpii Adrian 
Musialik (zawodnik Pelikana II 
Łowicz) nie zdołał pokonać w do-
godnej okazji Macieja Chmie-
lewskiego. Orzeł wygrał jak naj-
bardziej zasłużenie i  jest bliski 
pozyskania doświadczonego Pio-
tra Gawlika i Michała Fabijańskie-
go, którzy w meczu z Olimpią za-
prezentowali się z dobrej strony. 

– Kolejny dobry mecz z prze-
ciwnikiem z niższej ligi, ale widać 
w zespole walkę o „osiemnastkę”, 
widać walkę o pierwszą „jedenast-
kę”. Graliśmy naprawdę nieźle, 
jak na ten czas, w którym obec-
nie się znajdujemy, bo jesteśmy 
w czasie bardzo wytężonej pracy. 
Ale zespół kolejny raz podszedł do 
tematu meczu bardzo poważnie. 
Nikt nie lekceważył przeciwni-
ka i praktycznie przez cały mecz, 
od pierwszej do dziewięćdziesiątej 
minuty, była nasza dominacja. To 
co sobie założyliśmy na ten mecz, 
czyli kontrola przebiegu spotka-
nia, żeby być cały czas przy pił-
ce, żeby inteligentnie tę piłkę roz-
grywać i  się nie spieszyć, żeby 
sobie układać akcje, wszystko to 
funkcjonowało i w pierwszej, i w 
drugiej połowie. Określiliśmy to 
ładnymi bramkami. Muszę tu wy-
różnić zwłaszcza bramkę Wiktora 
Stępnia, który uderzył z odległo-
ści 20 metrów i  „wsadził bom-
bę” pod poprzeczkę. Dla nas jest 

to czas pracy, czas przygotowań, 
ale cieszę się jako trener z  tego, 
że mam w kim wybierać, że mam 
praktycznie skład na dwie „jede-
nastki”. Zostaną jeszcze trzy me-
cze, bo w  jeden weekend gramy 
dwa spotkania, i w tych meczach 
zawodnicy dostaną dużo minut. 
Za dwa tygodnie zagramy na dwa 
składy, czyli z Okęciem Warsza-
wa i  Sokołem Aleksandrów. Po 
tym okresie będę chciał dopinać 
ostatnie transfery, dobierać ludzi, 
z którymi będziemy współpraco-
wać. Na razie wygląda to bardzo 
optymistycznie… – podsumował 
trener Dawid Ługowski.  ever

Sparing:
 LKS Orzeł Nieborów – LKS Olim-

pia Chąśno 3:0 (2:0); br.: Mikołaj 
Kamańczyk (18), Wiktor Stępień (36) 
i zawodnik testowany nr 3 (55).
Orzeł: Maciej Chmielewski – Mate-
usz Sobociński, Bartłomiej Tkacz, 
Piotr Warchoł, Bartłomiej Krupa 
– Wiktor Stępień, Michał Świdrow-
ski – Hubert Włodarczyk, Mateusz 
Paczkowski, Marcel Wnuk – Miko-
łaj Kamańczyk. Na zmiany wcho-
dzili: Maciej Chmielewski – Mate-
usz Sobociński (70 Marcel Wnuk), 
Piotr Gawlik, Piotr Sekuła, Bartło-
miej Krupa – Jan Haczykowski, 
zawodnik testowany nr 1 – Volody-
myr Molodchenko, Robert-levente 
Tamas, zawodnik testowany nr 2 
– zawodnik testowany nr 3.
Olimpia: Kacper Kwiatkowski – 
Bartłomiej Skoneczny, Rafał Koła-
czyński, Gabriel Wasilewski, Kamil 
Lenarczyk – Jakub Szczapa, Rafał 
Bogus, Kamil Janikowski, Marcin 
Grocholewicz – Oktawian Andrzej-
czak, Przemysław Bury. Na zmiany 
wchodzili: Oktawian Zimny – Jakub 
Gać, Damian Janik, Krystian Macha-
ła, Sebastian Witkowski, Jakub Brzo-
zowski, Wiktor Gajewski i zawodnik 
testowany.

Piłka nożna | Przygotowania do sezonu

Pelikan 2009 rozegrali 
kolejny mecz kontrolny
Gracze trenera Mateusza 
Miazka z rocznika 2009 
rozegrali kolejny  
mecz kontrolny w tym 
roku. Tym razem 
rywalem Pelikana 
2009 była Dwunastka 
Włocławek, która 
okazała się lepsza 
zwyciężając aż 7:0.

Łowiczanie mieli spore pro-
blemy od początku meczu przede 
wszystkim z fizycznością zawod-
ników rywali, którzy byli od nich 
wyżsi i silniejsi. Mimo tego faktu 
gracze z Łowicza potrafili stwo-
rzyć sobie dogodne okazje do 
strzelenia gola, lecz żadnej z nich 
nie udało się wykorzystać. Gole 
strzelili rywale i to w jakimś sen-
sie podłamało młodych graczy 
Pelikana ponieważ „ptaki” już do 
przerwy przegrywały 0:5. 

Po przerwie gra była wyrów-
nana, ale kolejne dwa gole strze-
lili zawodnicy z Włocławka. Dla 
Pelikana 2009 był to z pewnością 
pożyteczny sparing, który przy 

wyciągnięciu wniosków przynie-
sie efekty w przyszłości. 

– Dobry początek gdzie docho-
dzimy do kilku sytuacji i nic nie 
zapowiadało takiego przebiegu 
meczu jaki nastąpił później. Bar-
dzo dużo błędów technicznych 
i  dużo przegranych pojedynków 
fizycznych i nasza drużyna zosta-
ła zepchnięta do defensywy gdzie 
rywal bezlitośnie wykorzystał na-
sze potknięcia strzelając pięć bra-
mek do przerwy. Po przerwie gra 
była już dużo lepsza, ale nie wy-
korzystaliśmy swoich okazji, a ry-
wal strzelił jeszcze dwie bramki – 
ocenił trener Sebastian Sumiński, 
który zastępował trener Mateusza 
Miazka. ever

Sparing:
 MUKS Pelikan-2009 Łowicz – 

SP Dwunastka Włocławek 0:7 
(0:5)
Pelikan-2009: Aleksander Jaros 
– Jakub Dudziński, Kamil Moź-
dzierzewski, Franciszek Uczciwek, 
Gabriel Majcher – Wojciech Żyto, 
Fabian Chlebny, Antoni Bąba – Ad-
rian Koper. Na zmiany wchodzili: 
Mateusz Rak – Mateusz Staszew-
ski i Miłosz Skonieczny.
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Lekka atletyka | Mistrzostwa U16

Trzy mistrzowskie tytułu 
naszych lekkoatletów 
Trzy mistrzowskie tytułu, 
srebrny i brązowy medal 
zdobyli nasi lekkoatleci 
na Mistrzostwach 
Województwa Łódzkiego 
w kategorii wiekowej U16. 

Mistrzem województwa łódz-
kiego w skoku o tyczce i w sko-
ku wzwyż została Małgorzata 
Jakóbiec (UKS Błyskawica Do-
maniewice), mistrzem w  skoku 
w dal Szymon Kosmowski (UKS 
Jedynka Łowicz), srebrny me-
dal zdobyła Roksana Jagodzińska 
(UKS Błyskawica Domaniewice), 
a  brązowy krążek Szymon Ko-
smowski w  biegu na 60 metrów 
przez płotki. 

Zawody w  Łodzi rozpoczę-
ła 15-letnia Małgorzata Jakóbiec 
z Błyskawicy, która w konkursie 
skoku o tyczce zdobyła złoty me-
dal z rewelacyjnym rekordem Zie-
mi Łowickiej 3,30 m. Tym samym 
wychowanka trenera Mieczysława 
Szymajdy stała się w tej chwili je-
dyną lekkoatletką z  klubów po-
wiatu łowickiego posiadającą 
pierwszą klasę sportową. 

W drugim dniu Mistrzostw 
świetnie spisał się reprezentant 
łowickiej Jedynki Szymon Ko-
smowski, który znakomitym sko-
kiem na odległość 6,22 m zapew-
nił sobie złoty medal, poprawiając 
własny rekord Ziemi Łowickiej 
U16 o 16 cm. Szymon zbliżył się 
do rekordu naszego powiatu To-
masza Wieteski wynoszącego 
6,86 m. 

W swoim drugim starcie Szy-
mon znakomicie pobiegł w  bie-
gu na 60 metrów przez płotki i z 
kolejnym swoim rekordem Ziemi 
Łowickiej U16 – 9,31 s awanso-
wał do biegu finałowego. W finale 
pobiegł jeszcze szybciej i z wyni-
kiem 9,27 s wywalczył medal brą-
zowy. 

Po chwili odpoczynku drugi 
świetny występ zaliczyła Małgo-
rzata Jakóbiec, która z wynikiem 
163 cm pobiła swój rekord życio-
wy, zdobywając swój kolejny zło-
ty medal. Konkurs skoku wzwyż 
zakończył się dla naszych zawod-
niczek dubletem. Niespodziewa-

nie drugie miejsce w  konkursie 
ze swoim nowym rekordem ży-
ciowym 150 cm zajęła kolejną za-
wodniczka Błyskawicy Roksana 
Jagodzińska. 

W sobotę na arenach lekkoatle-
tycznych wystartowała również 
zawodniczka Błyskawicy Marty-
na Orlińska, która po dobrym wy-
stępie w Mityngu Ogólnopolskim 
rozegranym w Toruniu w konkur-
sie pchnięcia kulą 4kg U20 z wyni-
kiem 8,42 zajęła 4. miejsce, tracąc 
do trzeciej lokaty zaledwie 8 cm. 

– W  przeszłości niemieccy 
dziennikarze zachwycający się 
występami polskich lekkoatle-
tów określili naszych zawodników 
jako „Wunderteam”. Obserwu-
jąc w  ostatnim czasie starty za-
wodników Błyskawicy i  Jedynki 
mogę powiedzieć, że nasi trenerzy 
i  zawodnicy zaczynają tworzyć 
coś wspaniałego. Stwierdzenie, 
że jest to „Wunderteam” na ska-
lę krajową nie będzie przesadą – 
powiedział obserwujący występy 
naszych zawodników, jeden z naj-
lepszych w historii łowickich lek-
koatletów, Emanuel Zimny. 

To dopiero początek sezonu ha-
lowego, a  nasi reprezentanci już 
pokazali na co ich stać. Czekamy 
na kolejne straty i medale z lekko-
atletycznych aren.  zł

Lekka atletyka | 3. Mityng Pamięci Ireny Szewińskiej

Złoto i srebro w Toruniu 
Złoty i srebrny medal 
przywieźli nasi 
lekkoatleci z zawodów 
w Toruniu. 

Podopieczni trenerów Mieczy-
sława Szymajdy z UKS Błyskawi-
ca Domaniewice oraz Waldemara 
Kreta i  Mariusza Kwiatkowskie-
go z UKS Jedynka Łowicz w nie-
dzielę, 31 stycznia 2021 r. w To-
runiu wystartowali w 3. Mityngu 
Pamięci Ireny Szewińskiej w ka-
tegoriach wiekowych U14 i U16. 
Złoty medal w  konkursie skoku 
w  dal wywalczył Wiktor Kazi-
mierski (UKS Jedynka Łowicz), 
a srebrny zdobyła Małgorzata Ja-
kóbiec w skoku o tyczce. Pozosta-
li zawodnicy też dzielnie walczyli 
i dobrze zaczęli halowy sezon. 

Występy naszych lekkoatletów 
rozpoczęły się od startu zawod-
niczki Jedynki, trenowanej przez 
Waldemara Kreta Amelii Janic-
kiej (rocznik 2009), która w kon-
kursie pchnięcia kulą o  wadze 
2 kg z wynikiem 7,22 zajęła 10. 
miejsce w kategorii U14. 

W biegu na 60 metrów U14 
wystąpił Mateusz Pryk (rocznik 
2008). W  serii eliminacyjnej, po 
świetnym biegu z rezultatem 8,49 
s ustanowił rekord życiowy, awan-

sując do finału, jednak w  biegu 
o medale miał pecha i przewrócił 
się na ostatnich metrach. 

– W  trakcie biegu finałowego 
zapowiadało się, że Mateusz usta-
nowi kolejną życiówkę. Niestety 
lekko stracił rytm. Spowodowało 
to jego upadek. W konsekwencji 
przybiegł na 8. miejscu z rezulta-
tem 9,97 s – powiedział szkolenio-
wiec zawodnika Mariusz Kwiat-
kowski 

– Po chwili przeżyłem jed-
nak dużo radości, ponieważ moja 
podopieczna Lena Wróbel (2008) 
w  konkursie skoku w  dal U14, 
wśród 42 startujących zawodni-
czek, zajęła wysokie 7. miejsce. 
Lena z wynikiem 4.25 m o 7 cm 

pobiła swój rekord życiowy. Cie-
szy mnie to bardzo ponieważ Lena 
pierwszy raz skakała nie ze stre-
fy tylko z belki. A to oznacza, że 
ustanowiła rekord Ziemi Łowic-
kiej w skoku w dal zawodniczek 
kategorii U14. W  tej samej kon-
kurencji 23. miejsce zajęła Natalia 
Pryk 20(09) z wynikiem 3,76 m. 
To był dobry występ, bo Natalia 
też na zawodach nigdy z belki nie 
skakała – relacjonował szkolenio-
wiec Jedynki. 

Na zakończenie super start za-
liczył Wiktor Kazimierski (2008) 
w skoku w dal U14, który poszy-
bował na odległość 5,10 m i  za-
jął pierwsze miejsce. Ustanowił 
tym skokiem nowy rekord Zie-

mi Łowickiej w  kategorii U14. 
– Komentarz mój będzie krótki 
– brawo Wiktor. Skakał wspania-
le – powiedział trener Waldemar 
Kret. 

Kolejne powody do radości 
nasz team miał kilkanaście minut 
później. Małgorzata Jakóbiec wy-
walczyła srebrny medal w  kon-
kursie skoku o  tyczce kategorii 
U16, pokonując wysokość 3,20 m. 
Wygrała Malina Kania (Zawisza 
Bydgoszcz) wysokością 3,40 m. 

– To duży powód do zadowo-
lenia. Małgosia była już trochę 
zmęczona. To był jej czwarty start 
w ciągu trzech dni. Straciła dużo 
sił – powiedział trener Mieczy-
sław Szymajda.  zł

Ekipa Jedynki Łowicz wróciła ze złotym medalem zdobytym przez Wiktora Kazimierskiego (w środku). 
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Małgorzata Jakóbiec w locie 
nad poprzeczką po złoty medal.
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Piłka nożna | Mecze kontrolne 

Kolejne gry Soccer Kids 
Zawodnicy UKS Soccer Kids 

Łowicz z  roczników 2012/2013 
mają za sobą kolejne mecze kon-
trolne, które rozegrali w  ostatni 
weekend stycznia. Jedna grupa 
rywalizowała w Łowiczu z Bzu-
rą Chodaków, zaś druga zagrała 
w Kompinie z Orłem Nieborów. 

W meczu przeciwko Bzu-
rze Chodaków podziękowania 
w pierwszej kolejności należą się 
rodzicom, którzy sprawnie od-
śnieżyli boisko. W samym spotka-
niu gra Soccer Kids 2012/2013 na-
pawała optymizmem. Łowiczanie 
dominowali, nie bali się podejmo-
wać prób gry 1x1, skutecznie grali 
w defensywie. 

W  meczu sparingowym z  Or-
łem również nie brakowało emo-
cji, goli, a  spotkanie rozgrywa-
ne było w  przyjaznej atmosferze 
w hali w Kompinie. 

– Mecz z Bzurą rozegrany był 
w dosyć ciężkich warunkach, ale 
mimo to chłopcy spisali się bar-
dzo fajnie. Jestem bardzo zadowo-

lony z gry naszego zespołu, szcze-
gólnie pod własną bramką, gdzie 
próbowaliśmy odważnie wypro-
wadzać piłkę. W meczu sparingo-
wym kolejnej grupy wpadło bar-
dzo dużo bramek, mecz toczył 
się w naprawdę szybkim tempie. 
Myślę, że możemy być zadowo-
leni z postawy naszych zawodni-
ków, którzy spisali się naprawdę 
dobrze. Widać, że robią postępy 
i nasza praca idzie w dobrym kie-
runku – ocenił Patryk Sekuła, tre-
ner Soccer Kids.  ever

Soccer Kids-2012/12: Antoni 
Tomasik, Aleksander Lebioda, 
Gabriel Stępniewski, Franciszek 
Lis, Jan Kwestarz, Patryk Wawrzyń-
czak, Julian Czeczko, Franciszek 
Słubik, Filip Kosiński, Antoni Flis, 
Tymek Wojciechowski, Franciszek 
Kaba, Adrian Gawlik, Kaspian Wit-
kowski, Szymon Czubak, Natan 
Lus, Kacper Kutkowski, Łukasz 
Matecki, Tymek Sołtysiak i Jakub 
Lelewski.

Koszykówka | Wojewódzka liga kadetów U15 o miejsca 7-12

Młodzicy Księżaka nie powalczyli w Piotrkowie 
Młodzicy z  UMKS Księżak 

Łowicz z  rocznika 2007, grają-
cy w kategorii wiekowej U15 nie 
zdołali jeszcze wygrać meczu 
w  rundzie finałowej o  miejsca 
7-12. Podopieczni trenera Bar-
tosza Włuczyńskiego, w sobotę,  
6 lutego, 2021 roku, pojechali  
na mecz do Piotrkowa Trybunal-
skiego, by zagrać z wyżej noto-
waną Piotrcovią. Okazało się, że 
Księżacy nie mieli szans na wy-
grana w tym pojedynku. Gospo-
darze wygrali pewnie i  wysoko 
96:48. 

Łowiczanie ustępowali fizycz-
nie swoimi rywalom i już pierw-
szą kwartę przegrali 14 oczkami 
(10:24). W drugiej odsłonie miej-
scowi zdeklasowali nasz team. 
Wygrali aż 31:13 i  do przerwy 
prowadzili 55:23. Taka zaliczka 
pozwoliła im grać na luzie i spo-
kojnie kontrolować mecz. Księża-
cy najlepiej radzili sobie w trzeciej 
odsłonie, ale aby zagrać wyrów-
nany mecz trzeba walczyć przez 
wszystkie kwarty. 

W tę sobotę UMKS Księżak 
zagra kolejny mecz, Będą to re-

wanżowe derby kadetów. Pierw-
sze starcie pewnie wygrała Bzura 
(70:40). Teraz gospodarzami będą 
Księżacy i mogą powalczyć o nie-
spodziankę. Mecz zaplanowany 
jest na godz. 11.00 w hali OSiR nr 
2 na ul. Topolowej 2.  zł

3. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki kadetów U15 o miej-
sca 7-12:

 UMKS Piotrcovia Piotrków Try-
bunalski – UMKS Księżak-2007 
Łowicz 96:48 (24:10, 31:13, 
22:18, 19:7) 

Księżak-2007: Jan Doroba 17 
(2x3), Dawid Gładki 12, Antoni Pie-
trzak 8, Mateusz Pińkowski 4 i Szy-
mon Szygulski oraz Krystian Dutkow-
ski 5, Marcin Szczęsny 2, Konstanty 
Boguszewski i Rafał Wojda. 
Najwięcej dla Piotrcovii: Filip Si-
kora 31, Oliwer Knap 25 i Łukasz 
Krawczyk 12. 

1. KS Kutno (1) 7 13 571-337

2. ŁKS II Szkoła Gortata Łódź (2) 7 12 561-394

3. UMKS Piotrcovia Piotrków Tryb. (3) 7 12 568-461

4. KKS Bzura-2006 Łowicz (4) 7 10 482-441

5. AZS PWSZ II Skierniewice (5) 7  8 311-525

6. UMKS Księżak-2007 Łowicz (6) 7  8 288-623

PROGNOZA POGODY | 11.02.2021 – 17.02.2021

SYTUACJA SYNOPTYCZNA: 
Pogodę kształtować będzie zatoka niżowa. 
Napływa wilgotna i mroźna masa powietrza 
arktycznego.

CZWARTEK – PIĄTEK:
W czwartek pogodnie, zachmurzenie 
umiarkowane do małego, bez opadów.  
Mroźno. W piątek pogodnie, zachmurzenie 
małe do umiarkowanego, bez opadów. Mroźno. 
Widzialność dobra. Wiatr północny, słaby  
i umiarkowany, 4-6 m/s. Temp. max w dzień:  
od – 8 st. C w czwartek do – 7 st. C w piątek. 
Temp. min w nocy: – 10 st. C do – 12 st. C. 

SOBOTA – NIEDZIELA:
W sobotę zachmurzenie umiarkowane do dużego, 
lokalnie opady śniegu. W niedzielę pochmurno, 
okresami słabe opady śniegu. Widzialność dobra, 
w czasie opadów umiarkowana. Wiatr północno-
zachodni, słaby, 3-6 m/s. Temp. max w dzień:  
– 3 st. C w sobotę do – 2 st. C w niedzielę.  
Temp. min w nocy: – 8 st. C do – 9 st. C. 

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA:
Zachmurzenie duże do umiarkowanego,  
bez opadów. Widzialność dobra.  
Wiatr południowo-wschodni, słaby, 3-4 m/s. 
Temp. max w dzień: – 3 st. C do – 2 st. C.  
Temp. min w nocy: – 8 st. C do – 10 st. C.

BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA  
Pogoda niekorzystnie wpływać będzie  
na nasze samopoczucie.
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Koszykówka | Wojewódzka liga kadetów U15 o miejsca 7-12

Bzura pewnie pokonała AZS PWSZ II Skierniewice 
Świetnie w tym roku spisują 
się młodzi koszykarze 
KKS Bzura Łowicz, którzy 
po drobnym potknięciu 
w Kutnie, ponownie 
odnieśli zwycięstwo. 

W meczu 3. kolejki rundy fina-
łowej o miejsca 7-12, podopieczni 
trenera Michała Sękalskiego po-
konali w Łowiczu w hali ZSP nr 
3 przy ul. Powstańców 1863 roku 
ekipą AZS PWSZ II Skierniewi-
ce 70:40. 

Bzura, choć była faworytem, 
zaczęła ten pojedynek trochę ner-
wowo i  pierwszą kwartę wygra-
ła tylko 11:9. Było za dużo strat 
i niecelnych rzutów. W drugiej od-
słonie już było widać przewagę ło-
wiczan i  do przerwy Bzura wy-
grywała 31:18. 

Po zmianie stron znów gra się 
wyrównała, ale goście nie zdołali 
odrobić strat. Ostatnia odsłona na-
leżała już zdecydowanie do nasze-

go zespołu, który grał skutecznie 
i dobrze w obronie. 

Oliwier Kołaczyński, który grał 
w  tym spotkaniu z  lekkim ura-
zem zdobył 18 punktów (2x3, 5 
bloków), a  ciężar gry wziął tym 
razem na siebie Szymon Mo-
stowski, który zagrał bardzo do-
bre zawody, zdobywając 27 oczek 
(2x3, 13 zbiórek, 10 przechwytów 
i 9 asyst). 

– Zaczęliśmy bardzo nerwowo. 
Drużyna ze Skierniewic mocno 

przyspieszała grę i dobrze radzi-
ła sobie w grze 1x1, co dało efekt 
w  postaci prowadzenia gości na 
początku pierwszej kwarty. 11 
strat w tej części gry sprawiło, że 
nerwowość moich zawodników 
jeszcze wzrosła. Chłopcy bardzo 
szybko poprawili wyprowadze-
nie piłki oraz grę w obronie. Do-
minowaliśmy na obu tablicach. 
Mnie osobiście najbardziej cieszy 
to jak chłopcy pozytywnie zare-
agowali na to co działo się na bo-
isku. Zagrali bardzo dojrzale i ze-
społowo. Uspokoili grę i pokazali 
swój potencjał. Pomimo tego, że 
Oliwier Kołaczyński i  Damian 
Czajka grali z  drobnymi uraza-
mi, nikt nie dawał sobie taryfy 
ulgowej. Chłopcy postawili so-
bie dziś jeden cel: zagrać doby 
mecz i  cieszyć się koszykówką.  
Ten cel osiągnęli, dlatego wiel-
kie brawa dla nich i  gratulacje. 
Przed nami drugi mecz derbo-
wy z UMKS Księżak i  liczymy 
na podtrzymanie wysokiej formy 

– mówił po meczu Michał Sękal-
ski, trener KKS Bzura-2006 Ło-
wicz.

W tabeli ligowej łowiczanie 
plasują się na 4. miejscu, a  lide-
rem jest KS Kutno. Kolejny mecz 
Bzura zagra w  Łowiczu, jednak 
tym razem w  łowickich derbach 
wystąpi w roli gościa i zagra w so-
botę, 6 lutego o godz. 11.00 w hali 
OSiR nr 2.  zł

3. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki kadetów U15 o miej-
sca 7-12:

 KKS Bzura-2006 Łowicz – AZS 
PWSZ II Skierniewice 70:40 
(11:9, 20:9, 14:13, 25:9)
Bzura-2006: Szymon Mostowski 
27 (2x3), Oliwier Kołaczyński 18 
(2x3), Norbert Wojda 9 (1x3), Da-
mian Czajka 6 i Michał Zawadzki 4 
oraz Karol Kosiorek 2, Adrian Śmi-
giera 2, Antoni Kowalczyk 2 i Kac-
per Szymański. 
Najwięcej dla AZS PWSZ: Jan 
Kowalczyk 11 i Igor Mazurek 10. 

Nowy Łowiczanin 
Tygodnik Ziemi Łowickiej
członek Stowarzyszenia Gazet Lokalnych
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dodawania śródtytułów. 
Nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

Ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie: 46 837-37-51,  
46 830-34-08, e-mailem: reklama@lowiczanin.info, 
ogloszenia@lowiczanin.info lub osobiście 
w biurze ogłoszeń, ul. Pijarska 3a,  
w pon., wt. i pt. w godz. 7.30-18.00,  
śr. i czw. w godz. 7.30-16.00, sob. nieczynne.

Ogłoszenia drobne  
przyjmowane są osobiście w biurze ogłoszeń  
i w punktach wymienionych na stronie 20.
Skład tekstu własny. 

Druk: POLSKA PRESS Sp. z o.o. 
90-532 Łódź, ul. Skorupki 17/19.

Nakład Nowego Łowiczanina 6.030 egz.  
Nakład wraz z wydaniem głowieńskim  
(Wieści z Głowna i Strykowa):  
7.630 egz.

100%
własności polskiej

Lekka atletyka | 1. Halowy Sprawdzian Kontrolny PZLA 2021

Super halowy sezon lekkoatletów 
W sobotę, 6 lutego, w hali Cen-

tralnego Ośrodka Sportu w Spale 
odbył się 1. Halowy Sprawdzian 
Kontrolny PZLA 2021, gdzie 
w  konkursie skoku o  tyczce na 
starcie pojawiła się 15-letnia za-
wodniczka UKS Błyskawica Do-
maniewice – Małgorzata Jakó-
biec. Wychowanka Mieczysława 
Szymajdy, trenowana w  skoku 
o tyczce przez Piotra Ostojskiego 
spisała się bardzo dobrze. Z wyni-
kiem 3,30 m zdobyła I klasę spor-
tową i wyrównała swój własny re-
kord Ziemi Łowickiej. 

Trzeba podkreślić, że to był naj-
lepszy wynik wśród zawodniczek 
startujących w  konkursie z  kate-
gorii U16. Wyżej skoczyły tylko 
tyczkarki ze starszych kategorii 
wiekowych. 

– Tym występem Małgosia 
kończy sezon swoich startów ha-
lowych w roku bieżącym i będzie 
się teraz koncentrowała na przy-

gotowaniach do sezonu letniego. 
W tej chwili ze swoim wynikiem 
3.30 m sklasyfikowana jest w ka-
tegorii U16 na 2. miejscu w Pol-
sce. To najlepszy wynik wśród 
młodziczek uzyskany na polskiej 
ziemi, albowiem liderka krajo-
wych tabel, mająca obywatelstwo 
polskie i  amerykańskie Lilly Ni-
chols z SKLA Sopot swój rezul-
tat 3,96 m, będący rekordem Pol-
ski U16 uzyskała w stanie Texas. 
Trzeba pamiętać, że oprócz sko-
ku o tyczce Małgosia bardzo wy-
soko sklasyfikowana jest również 
w  skoku wzwyż gdzie uzyska-
ła świetny wynik 163 cm, dający 
jej wśród młodziczek 3. miejsce 
w  krajowych tabelach – powie-
dział po zawodach trener Mieczy-
sław Szymajda.

 Halowy sezon łowickich mło-
dych lekkoatletów jak na razie 
prezentuje się znakomicie. Oprócz 
wspomnianej Małgorzaty Jakó-

biec, klasyfikowani w  pierwszej 
szóstce w kraju w swoich katego-
riach wiekowych są trzej zawod-
nicy łowickiej Jedynki Szymon 
Kosmowski, Wiktor Kazimierski 
i Piotr Wieteska. 

– Szymon takie lokaty zajmu-
je aż w  czterech konkurencjach. 
Jest liderem list krajowych ka-
tegorii U16 w skoku w dal (6,22 
m), piąty na 200 m (24.92 s), 
szósty na 60 ppł (9,27 s) i szósty 
w skoku o tyczce 3,35 m. Najlep-
szym w  tej chwili w Polsce wy-
nikiem w  kategorii U14 5,10 m 
legitymuje się również w  skoku 
w dal uczeń Szkoły Podstawowej 
nr 7 w Łowiczu – Wiktor Kazi-
mierski, natomiast na szóstej lo-
kacie w kategorii U14 w pchnię-
ciu kulą 4 kg z wynikiem 6,11 m 
sklasyfikowany jest uczeń Szko-
ły Pijarskiej w  Łowiczu – Piotr 
Wieteska – mówi trener Jedyn-
ki, Waldemar Kret. – Za występy 

w tegorocznym sezonie halowym 
pochwaliłbym również trenowa-
nych przez Mariusza Kwiatkow-
skiego – Mateusza Pryka (SP nr 2 
w Łowiczu), który ze swoim wy-
nikiem na 60 m 8,49 s uzyskał 13 
wynik w kraju i do czołowej 10-
tki w Polsce brakuje mu zaledwie 
0,07 m oraz Lenę Wróbel (SP nr 
2 w Łowiczu) skok w dal 4,25 m 
(U14), której do pierwszej 10-tki 
w Polsce brakuje 9 cm – dodaje 
szkoleniowiec Jedynki.  zł

Małgorzata Jakóbiec wynikiem 
3,30 m uzyskała I klasę sportową. 
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Lekka atletyka | Mityng Lekkoatletyczny

Dobre starty lekkoatletów 
w Warszawie 
W sezonie halowym 
świetnie spisują się nasi 
lekkoatleci. W niedzielę, 
7 lutego, w hali AZS 
AWF Warszawa odbył się 
mityng lekkoatletyczny 
organizowany przez 
Wojewódzki Mazowiecki 
Okręgowy Związek Lekkiej 
Atletyki. 

Najlepszymi występami na-
szych lekkoatletów w  tej impre-
zie okazały się rekord wojewódz-
twa łódzkiego w  skoku o  tyczce 
w  kategorii wiekowej U16 Szy-
mona Kosmowskiego z łowickiej 
Jedynki oraz zwycięstwo w kon-
kursie skoku wzwyż zawodnika 
UKS Błyskawica Domaniewice 
Jakuba Pająka. Dobre występy 
zanotowały również zawodnicz-
ki Błyskawicy Martyna Orlińska 
i Julia Perzyńska, które startowały 
w konkursie pchnięcia kulą 4 kg. 

W Warszawie jako pierw-
szy startował Jakub Pająk, który 
w  konkursie skoku wzwyż osią-
gnął wysokość 200 cm, zajmując 
1. miejsce w konkursie. 

– To był dobry występ Kuby. 
Jak się bardziej rozkręci to stać 
go na skoki na poziomie 210 cm – 
powiedział krótko trener Mieczy-
sław Szymajda.

 W  konkursie pchnięcia kulą 
4kg w  kategorii wiekowej U20 
pojawiły się Julia Perzyńska, któ-
ra w  swoim debiucie w  pchaniu 
kulą czterokilogramową osiągnę-
ła wynik 9,09 m oraz trenowana 
przez Emanuela Zimnego Marty-
na Orlińska, która uzyskała rezul-
tat 8,65 m. 

– Wyniki te pozwoliłby dziew-
czyną na zajęcie 10. miejsca (Jul-
ka) i 11. lokaty (Martyna). To ich 
dobre starty. Jak z „Emkiem” tro-
chę więcej popracujemy u dziew-
cząt nad dynamiką, to kula po-
winna po ich rzutach poszybować 
nawet pod dziesiąty metr – prze-
widuje trener Szymajda. 

Jako ostatni startował uczeń 
LIX Liceum Ogólnokształcącego 

Mistrzostwa Sportowego im. Ja-
nusza Kusocińskiego w  Warsza-
wie – Szymon Kosmowski (UKS 
Jedynka Łowicz), który w  kon-
kursie skoku o tyczce z rezultatem 
3,65 m o 30 cm poprawił rekord 
Ziemi Łowickiej i 15 centymetrów 
rekord województwa łódzkiego 
U16. Szymon zajął w konkursie 9. 
lokatę, ale było to efektem tego, iż 
w  konkursie startowali tyczkarze 
starszych kategorii wiekowych. 
W kategorii U16 Szymon uzyskał 
najlepszy rezultat. 

– Widziałem, że po jednym 
z konkursów skoku w dal jego wy-
chowawca Mariusz Kwiatkowski 
napisał o Szymonie „Obiekt lata-
jący”. Zgadzam się z tym stwier-
dzeniem i  nawet rozwinę, że to 
obiekt latający uniwersalny, bo jak 
się okazuje Szymon potrafi ska-
kać wysoko w każdej konkurencji 
lekkoatletycznej. Dodam, że jako 
byłego zawodnika powiatu łowic-
kiego i osobę stale współpracują-
cego z klubem Błyskawica bardzo 
cieszy mnie, że pojawiła się nowa 
konkurencja – skok o tyczce, któ-
ra powoli staje się wizytówką Zie-
mi Łowickiej. Uważam, że moż-
na byłoby w Łowiczu spróbować 
jeszcze ruszyć z  chodem sporto-
wym bo w tej konkurencji zawod-
ników nie mieliśmy – powiedział 
trener Emanuel Zimny.  zł

Szymon Kosmowski nie zwalania 
tempa i skaczę co raz wyżej i dalej. 
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Ekipa Bzury Łowicz szczęśliwa 
po wygranej. 
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Koszykówka | Wojewódzka liga juniorów U17

Miała być pierwsza wygrana…
Drużyna juniorów UMKS 

Księżak-2004 Łowicz (roczniki 
2004 i młodsi) miała nadzieję na 
pierwszą wygraną w tym sezonie, 
jednak łowiczanie przegrali mecz 
z  ostatnią drużyną z  tabeli AZS 
PWSZ Skierniewice 64:72. Ze-
spół trenera Michała Świderskie-
go nadal pozostaje bez zwycię-
stwa w lidze juniorów i szansa na 
zmianę tego stanu powoli maleje. 

W zaległym pojedynku 2. ko-
lejki wojewódzkiej ligi koszy-
kówki juniorów U17   łowicza-
nie podejmowali podopiecznych 

Krzysztofa Wierciocha. Ekipa ze 
Skierniewic przed tym meczem 
też pozostawała bez wygranej, ale 
już od pierwszych minut pokazy-
wała, że będzie włączyła o  dwa 
punkty. 

Nasi juniorzy do przerwy pro-
wadzili 45:41, a  po 30 minutach 
przegrywali już 57:58. O wygra-
nej miała zadecydować ostatnia   
odsłona, ale w niej zdecydowanie 
lepiej zagrali goście. W  35. mi-
nucie Księżak prowadził jeszcze 
63:62, jednak końcówka należała 
do rywala. Łowiczanie nie mogli 

nic trafić i słabo bronili, przegry-
wając mecz 64:72. 

Liderem bez porażki w  lidze 
juniorów U17 jest ekipa z Kutna, 
natomiast Księżacy zamykają li-
gową tabelę.  Szansa na rewanż 
z zespołem AZS PWSZ Skiernie-
wice będzie 1 marca, natomiast 
kolejny mecz łowiczanie zagrają 
w niedzielę 14 lutego, a rywalem 
meczu w  hali OSiR nr 2 będzie 
drużyna ŁKS Szkoła Gortata II, 
która w tabeli ligowej plasuje się 
na 6. miejscu. Rywal jest w  na-
szym zasięgu. W Łodzi nasz team 

przegrał jednym oczkiem 61:62, 
zatem w sobotę czas na wygraną. 
 zł

Zaległy mecz 2. kolejki woje-
wódzkiej ligi koszykówki junio-
rów U17:

 UMKS Księżak-2004 Łowicz – 
ASZ PWSZ Skierniewice 64:72 
(25:21, 20:20, 13:16, 6:15)
Księżak-2004: Łukasz Pińkowski 
23 (1x3), Jakub Bogus 11 (1x3), 
Dominik Wilk 9, Bartosz Białczak 8 
(2x3) i Szymon Szygulski oraz Kaje-
tan Kowalski 13, Bartłomiej Wójcik i  
Jan Załuski.
Najwięcej dla AZS: Mikołaj Miś-
kiewicz 25 i Jakub Sadowniczyk 
13. 

1. PKK 99 Pabianice (5) 11 19 956-682

2. KS Kutno (1) 9 18 858-478

3. ŁKS I Szkoła Gortata Łódź (4) 8 16 933-330

4. MKS Ósemka Skierniewice (2) 9 14 627-681

5. ŁKS II Szkoła Gortata Łódź (3) 10 14 596-849

6. SKS Start Łódź (6) 10 13 673-864

7. AZS PWSZ Skierniewice (8) 9 11 561-1006

8. UMKS Księżak-2004 Łowicz (7) 9   9 516-820

Juniorzy Księżaka na wygraną muszą jeszcze poczekać. 
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Sport
Koszykówka | 22. kolejka Suzuki I Ligi Mężczyzn

Górnik Wałbrzych dużo lepszy 
Pierwszoligowy zespół KS 

Księżak Łowicz nie zdołał powtó-
rzyć wyniku z pierwszej rundy i w 
meczu rewanżowym z KS Górnik 
Trans.eu Wałbrzych, rozegranym 
na wyjeździe w sobotę, 6 lutego, 
wyraźnie przegrał 74:98. Warto 
dodać, że to pierwsze spotkanie 
w historii zmagań tych zespołów, 
kiedy to łowiczanie tak wysoko 
przegrali. W  dotychczasowej ry-
walizacji był bilans 5-1 dla Księ-
żaka, a każdy mecz był wyrówna-
ny i  rozstrzygał się w końcówce. 
W  pierwszej rundzie w  Łowi-
czu nasza drużyna wygrała 93:81. 
Tym razem było inaczej. Księżacy 
przegrywali już wysoko po pierw-
szej odsłonie. 

Już od pierwszych minut widać 
było, że gospodarze będą bardzo 
mocni w tym meczu. Brak Macie-
ja Leszczyńskiego utrudniał zada-
nie Księżakowi. Górnicy wiedzie-
li, że naszym mocnym punktem 
jest Mikołaj Stopierzyński i moc-
ną obroną nie dawali mu „posza-
leć” 

Górnicy byli zdecydowanie 
lepsi przez trzy kwarty. Trener 

Spychała grał przez 25 minut „sió-
demką” graczy i przy takim tem-
pie gry zmęczenie musiało dać 
się we znaki. W czwartej odsłonie 
wynik był już przesądzony, zatem 
w  końcówce pojawili się na par-
kiecie nasi młodzi wychowanko-
wie. Bartosz Dylik zagrał dwie 
minuty i trafi ł „trójkę” , a dobrze 
broniący Kacper Kramarz zagrał 
minutę i w tym okresie nie za wie-
le mógł pokazać, ale zaliczył dwie 
asysty. 

Po szesnaście punktów w Wał-
brzychu zdobyli   Maciej Kucha-
rek  i  Arkadiusz Kobus, ale na 
pewno obydwaj nie są zadowole-
ni z tego meczu. Porażka w meczu 
z Górnikiem spowodowała spadek 
Księżaka z  miejsca szóstego na 
siódme w ligowej tabeli.

– Byliśmy świadomi, że ten 
mecz będzie bardzo ciężki i trze-
ba by rozegrać go bardzo dobrze, 
żeby z zespołem Wałbrzycha wy-
grać. Fragmentami podejmowa-
liśmy dobrą walkę, ale strasznie 
ją niweczyliśmy. Przede wszyst-
kim startami, bo obrona pod ko-
szem nie była jeszcze najgorsza, 

oprócz elementu zbiórki, o który 
mam straszne pretensje szczegól-
nie w trzeciej kwarcie, gdzie wy-
nik był już właściwie wyjaśniony 
na dwadzieścia parę punktów, ale 
ten brak walki spotkał się z moim 
mocnym ochrzanem, czego nie 
boję się mówić – komentował po 
meczu trener Michał Spychała. 

– W czwartej kwarcie tę walkę 
na tablicy podjęliśmy, niezależnie 

od wyniku. Natomiast straty i wal-
ka na tablicach – to nas zdemolo-
wało, a przy okazji dobra skutecz-
ność Wałbrzycha za trzy punkty. I 
ten wynik jest adekwatny do róż-
nicy, jaka była w dzisiejszym me-
czu. Nie możemy załamywać rąk, 
bo to nie był dla nas jakiś kluczo-
wy mecz, choć można  było zrobić 
jakąś fajna „nadróbkę” i poprawić 
się w  tabeli. Natomiast są przed 

nami mecze ważniejsze i dlatego, 
z tego co dzisiaj zrobiliśmy, musi-
my wyciągnąć ważne wnioski, je-
żeli z tymi zespołami chcemy wy-
grać i zagrać w rundzie „play-off” 
– dodał.  zł

22. kolejka Suzuki I Ligi Koszy-
kówki Mężczyzn:

 KS Górnik Trans.eu Wałbrzych 
– KS Księżak Łowicz 98:74 
(31:17, 22:20, 27:16, 18:21)
Księżak: Maciej Kucharek 16 
(3x3), Mikołaj Stopierzyński 11, 
Łukasz Bodych 10 (1x3), Wojciech 
Jakubiak 7 (1x3) i Mikołaj Grod 4 
oraz Arkadiusz Kobus 16 (3x3), 
Mateusz Fatz 4, Michał Świderski 3 
(1x3), Bartosz Dylik 3 (1x3) i Kac-
per Kramarz.
Najwięcej dla Górnika: Krzysz-
tof Jakóbczyk 22 (3x3), Maciej 
Bojanowski 14 (2x3), Bartłomiej 
Ratajczak 13(3x3) i Jan Malesa 
11 (1x3).
Sędziowali: Paweł Pacek (War-
szawa), Mateusz Kryśko (Lublin) 
i Mateusz Wasielewski (Kutno). Ko-
misarz: Maciej Hajdamacha (Zielo-
na Góra).

Koszykarze KKS Bzura Łowicz
pewnie pokonali
AZS PWSZ II Skierniewice. str. 31

Złote i srebrne medale
naszych lekkoatletów
w Toruniu i w Łodzi. str. 30

ŁOWICKI 
INFORMATOR 
SPORTOWY 

Górnik postawił mocne warunki w obronie i wygrał pewnie mecz. 
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Koszykówka | Suzuki I Liga Mężczyzn

Księżacy jedno miejsce niżej
Na mecz rewanżowy do Wał-

brzycha w  sobotę, 6 lutego, po-
jechali koszykarze pierwszoli-
gowego Księżaka. To miało być 
mocne starcie dwóch silnych 
drużyn, jednak Górnik po raz 
pierwszy pewnie wygrał 98:74 
i łowiczanie spadli na 7. miejsce 
w  tabeli Suzuki I ligi. Księżacy 
w 7. kolejce w Łowiczu wygrali 
93:81, a kibice w domach śpiewa-
li wtedy „Mamy lidera, hej Księ-
żak mamy lidera!” Górnik to je-
den z najmocniejszych zespołów 
w Suzuki I lidze. W I lidze ekipy 
grały ze sobą już 6 razy i jak na 
razie lepszy w  tym zestawieniu 
jest Księżak, który wygrał czte-
ry spotkania. Łowicki kompleks 
Górnika powoli zaczyna prze-
mijać. 

Z pozostałych spotkań najcie-
kawiej zapowiadał się mecz „na 
szczycie” w  Słupsku. Lider ta-
beli STK Grupa Sierleccy Czar-
ni podejmował wicelidera WKK 
Wrocław. W  pierwszym spotka-
niu Czarni wygrali na wyjeździe 
87:71. Teraz we własnej hali byli 
faworytami i wygrali po raz drugi 
w tym sezonie (89:76)

PTG Rawlplug Sokół Łańcut 
podejmował  MUKS Energa Ko-
twica Kołobrzeg i wygrał pewnie 
92:76. Sokół ten sezon rozpoczął 
najsłabiej w 17-letniej historii wy-
stępów w  Suzuki 1 Lidze Męż-
czyzn, bo od bilansu 3-6. Z każ-
dym kolejnym tygodniem zespół 
trenera Dariusza Kaszowskiego 
poprawiał swoją pozycję w lidze. 
W styczniu nie przegrał żadnego 
z sześciu spotkań. Od końca listo-
pada mają obecnie najlepszy bi-
lans w rozgrywkach 12-1.

GKS Tychy podejmował Dzi-
ki Warszawa. Stołeczny team nie 
przerwał serii swoich porażek 
(71:82).

Na drogę zwycięstw powró-
cił Elektrobud-Investment MKS 
Znicz Basket Pruszków, który po-
konał TS Wisła Chemart Kraków 
73:59 i wyprzedził Księżaka w li-
gowej tabeli.  zł

 
 22. kolejka Suzuki I Ligi Ko-

szykówki Mężczyzn: KS Górnik 
Trans.eu Wałbrzych – KS Księ-
żak Łowicz 98:74, TBS Śląsk II 
Wrocław – KKK Miasto Szkła Kro-
sno 85:75, PTG Rawlplug Sokół 
Łańcut - MUKS Energa Kotwica Ko-
łobrzeg 92:76, MKS Zetkama Doral 
Nysa Kłodzko – KK Decka Pelplin 
74:84, Weegree AZS Politechnika 
Opolska Opole – KS Pogoń Prud-
nik 79:65, STK Grupa Sierleccy 
Czarni Słupsk – WKK Wrocław 
89:76, Elektrobud-Investment MKS 
Znicz Basket Pruszków – TS Wisła 
Chemart Kraków 73:59, GKS Ty-
chy – Dziki Warszawa 82:71. 

1. STK Grupa Sierleccy Czarni Słupsk (1) 22 41 1866-1634

2. KS Górnik Trans.eu Wałbrzych (3) 22 39 1863-1664

3. WKK Wrocław (2) 22 39 1907-1756

4. PTG Rawlplug Sokół Łańcut (4) 22 37 2050-1775

5. GKS Tychy (5) 22 36 1854-1835

6. Elektrobud-Investment ZB Pruszków (7) 22 35 1599-1556

7. KS Księżak Łowicz (6) 22 34 1906-1891

8. Weegree AZS PO Opole (10) 22 33 1860-1861

9. Dziki Warszawa (8) 22 32 1756-1738

10. TBS Śląsk II Wrocław (11) 22 32 1841-1838

11. KKK Miasto Szkła Krosno (9) 22 32 1757-1781

12. KK Decka Pelplin (14) 22 30 1838-1934

13. MUKS Energa Kotwica Kołobrzeg (12) 22 29 1710-1798

14. KS Pogoń Prudnik (13) 22 29 1788-1894

15.TS Wisła Chemart Kraków (15) 22 28 1672-1872

16. MKS Zetkama Doral Nysa Kłodzko (16) 22 22 1659-2077

Koszykówka | Zapowiedź 23. kolejki Suzuki I Ligi Mężczyzn 

Czy wygramy rewanż w Krakowie? 
Czy wygramy rewanż w Kra-

kowie? W  Łowiczu Księżacy 
w  pierwszej rundzie przegrali 
niespodziewanie z beniaminkiem 
94:107. „Wawelskie Smoki” po-
pisały się wtedy rewelacyjną sku-
tecznością i trafi ły w hali OSiR 1 
aż 19 „trójek”. Księżacy przegrali 
dwa mecze z rzędu i będą chcie-
li przełamać złą passę. Wisła zaj-
muje w tabeli przedostatnie miej-
sce z bilansem 6-16, ale na pewno 
nie można jej lekceważyć. Księ-
żak z bilansem 12-10 będzie fa-
worytem tego meczu, ale musi 
zagrać mocno skoncentrowany. 

Lider tabeli STK Grupa Sier-
leccy Czarni Słupsk podejmuje 

Weegree AZS Politechnika Opol-
ska Opole i  tu trudno stawiać na 
niespodziankę. 

Wicelider z Wałbrzycha podej-
muje 4. w  tabeli PTG Rawlplug 
Sokół Łańcut  i to będzie najcie-
kawsze starcie 23. kolejki. Sokół 
w  tym roku spisuje się rewela-
cyjnie i zobaczymy czy team Łu-
kasza Grudniewskiego będzie 
w stanie przełamać ich passę zwy-
cięstw. 

WKK Wrocław podejmu-
je Elektrobud-Investment MKS 
Znicz Basket Pruszków. Jeśli team 
trenera Andrzeja Kierlewicza 
przegra, to Księżacy mają szansę 
awansować na 6. lokatę.  zł

23. kolejka Suzuki I Ligi Koszyków-
ki Mężczyzn (2021.02.13-14): TS 
Wisła Chemart Kraków – KS Księ-
żak Łowicz (n, godz. 18.00), MKS 
Zetkama Doral Nysa Kłodzko - Dziki 
Warszawa (s, godz. 17.00), KS Górnik 
Trans.eu Wałbrzych – PTG Rawlplug 
Sokół Łańcut (s, godz. 17.00), MUKS 
Energa Kotwica Kołobrzeg – GKS 
Tychy (s, godz. 18.00), WKK Wrocław 
– Elektrobud-Investment MKS Znicz 
Basket Pruszków (s, godz. 18.00), 
STK Grupa Sierleccy Czarni Słupsk – 
Weegree AZS Politechnika Opolska 
Opole (s, godz. 18.00), KK Decka Pel-
plin – TBS Śląsk II Wrocław (n, godz. 
17.00) i KKK Miasto Szkła Krosno – 
KS Pogoń Prudnik.

Piłka nożna | Przygotowania do sezonu – rocznik 2008

Świetny mecz z Radomiakiem
Podopieczni trenera Macieja 

Grzegorego z MUKS Pelikan Ło-
wicz z rocznika 2008 bardzo do-
brze spisali się w  sparingowym 
meczu przeciwko Radomiako-
wi Radom. Łowiczanie zagrali 
w niedzielne popołudnie i musieli 
radzić sobie z minusową tempera-
turą i wiatrem. 

Od początku meczu to łowicza-
nie dominowali na boisku, długo 
utrzymywali się przy piłce i szu-
kali kreatywnych rozwiązań na 
fi nalizację swoich akcji ofensyw-
nych. Przy jednej z prób rozegra-
nia piłki to rywale jako pierw-
si wyszli na prowadzenie, ale nie 
załamało to łowickich zawodni-
ków. W dalszej fazie meczu Peli-
kan-2008 popisał się skuteczno-

ścią i  strzelił aż 8 goli. Liderem 
zespołu w tym spotkaniu był Pa-
weł Płacheta, który strzelił dwa 
gole i często decydowała o poczy-
naniach zespołu w ofensywie. 

– Wynik nie do końca odzwier-
ciedla to co działo się na boisku. 
Przez większość meczu byliśmy 
zespołem prowadzącym grę, ale 
Radomiak często odpowiadał 
groźnymi kontrami przez co wy-
nik cały czas był na styku. Szale 
zwycięstwa chłopcy przechylili na 
swoją korzyść ok. 60 minut, gdzie 
w przeciągu 7 minut zdobyliśmy 
4 bramki. Ogólnie z postawy ze-
społu jestem zadowolony, mimo 
ciężkich warunków chłopcy sta-
nęli na wysokości zadania. Moi 
podopieczni zostawili na boisku 

mnóstwo zdrowia, cieszę się, że 
po meczu z Juventusem tak szyb-
ko zmazaliśmy plamę – skomen-
tował trener Maciej Grzegory. ever

 MUKS Pelikan-2008 Łowicz 
– RKS Radomiak Radom 8:2 
(2:1); br.: Maciej Majchrzak 2 (28 
i 75), Paweł Płacheta 2 (33 i 64), Wi-
told Matusiak (57), Przemysław Garst-
ka (60), Jakub Lach (63) i Filip Miazek 
(78) – 2 (18 i 44).
Pelikan-2008: Igor Kopania – Wi-
told Matusiak, Przemysław Garstka, 
Mateusz Wojda, Maciej Majchrzak – 
Aleksander Siemieniec, Eryk Zabost, 
Paweł Płacheta – Jakub Lach. Na 
zmiany wchodzili: Szymon Gawlik, 
Patryk Banaszczak, Antoni Haczy-
kowski i Filip Miazek.

SOBOTA, 13 LUTEGO:
 8.30 – stadion w Łowiczu, ul. Jana 

Pawła II 3; sparingowy mecz mło-
dzików D1: MUKS Pelikan-2008 
Łowicz – SAP Andrespolia Wiśnio-
wa Góra;

 11.00 – OSiR nr 2 w Łowiczu, ul. Topo-
lowa 2; 3. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki kadetów U15 o miejsca 
7-12: UMKS Księżak-2007 Łowicz – 
KKS Bzura-2006 Łowicz; 

 12.00 – stadion w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła II 3; sparingowy mecz tramp-
karzy C1: MUKS Pelikan-2006 Ło-
wicz – KS Promyk Nowa Sucha;

 14.00-17.00 – OSiR nr 2 w Łowiczu, ul. 
Topolowa 2; 7. kolejka XXVIII edycji 
Robkol IV ligi ŁoLiF;

 14.15-16.45 – OSiR nr 1 w Łowiczu, ul. 
Jana Pawła II 3; 7. kolejka XXVIII edy-
cji Keeza II ligi ŁoLiF;

 16.00 – stadion w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła II 3; sparingowy mecz młodzi-
ków D1: MUKS Pelikan-2008 III Ło-
wicz – MLKS Widok Skierniewice;

 16.50-20.10 – OSiR nr 1 w Łowiczu, 
ul. Jana Pawła II 3; 8. kolejka XXVIII 
edycji Kia Open I ligi ŁoLiF;

 17.15-20.15 – OSiR nr 2 w Łowiczu, ul. 
Topolowa 2; 7. kolejka XXVIII edycji 
Zina III ligi ŁoLiF;

NIEDZIELA, 14 LUTEGO:
 9.00 – stadion w Łowiczu, ul. Jana Paw-

ła II 3; sparingowy mecz trampkarzy 
młodszych C2: MUKS Pelikan-2007 
Łowicz – KS Amator Maszewo;

 10.00-13.00 – OSiR nr 1 w Łowiczu, 
ul. Jana Pawła II 3; 8. kolejka XXVIII 
edycji Robkol IV ligi ŁoLiF;

 11.00 – OSiR nr 2 w Łowiczu, ul. Topo-
lowa 2; Zaległy mecz 12. kolejki wo-
jewódzkiej ligi koszykówki juniorów 
U17: UMKS Księżak-2004 Łowicz – 
ŁKS II Szkoła Gortata Łódź;

 11.30 – stadion w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła II 3; Sparingowy mecz piłki 
nożnej: KS Pelikan II Łowicz – BKS 
Start Brzeziny;

 13.00-16.00 – OSiR nr 1 w Łowiczu, 
ul. Jana Pawła II 3; 8. kolejka XXVIII 
edycji Zina III ligi ŁoLiF;

 15.00-18.30 – OSiR nr 1 w Skierniewi-
cach, ul. Pomologiczna 10; 6. kolejka 
I edycji Skierniewicko-Łowickiego 
Amatorskiej Ligi Siatkarski; 

 16.00 – stadion w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła II 3; sparingowy mecz juniorów 
młodszych B2: MUKS Pelikan-2005 
Łowicz – UKS Unia Boryszew;

 16.30-19.00 – OSiR nr 1 w Łowiczu, 
ul. Jana Pawła II 3; 8. kolejka XXVIII 
edycji Keeza II ligi ŁoLiF;

 18.30 – stadion w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła II 3; sparingowy mecz mło-
dzików młodszych D2: MUKS Peli-
kan-2009 Łowicz – Widzew-2008 
Łódź SA;

 19. 30 – stadion w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła II 3; sparingowy mecz mło-
dzików D1: MUKS Pelikan-2008 
Łowicz – UKS Biały Orły Warszawa. 
 Gogo 




